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پرداخت مالیات ،اظهارنامه مالیاتی ، 
مهلت قانونی

ضمن رعایت فاصله اجتماعی ، ماســک زدن ، 
شستشوی مرتب دســتها به کادر درمانی و خودمان 

خدمت کنیم
در شرایط کرونایی جهان ، فعالیت و نقش سیستم اداری 

هر کشور بستگی به کارایی و خدمات دهی به مردم دارد.
با توجه به شــرایط کرونایی سال جاری پایان مرداد ماه ، 
بحث تقدیم اظهارنامه مالیاتی اشــخاص حقوقی و صاحبان 
درآمد املاک اجاری ....  اســت، که باید به صورت حضوری و 
الکترونیکی در جهت پرداخت مالیات سال گذشته خود  اقدام 
کنند ، طبق  قانون مالیاتها در صورت عدم تســلیم اظهارنامه 
مالیاتی تا پایان موعد مقرر، جرایم زیانباری به مؤدی مالیاتی 
تحمیل خواهد شد و اما  بررسی درآمدهای دولت نشـان دهنده 
این واقعیت است که دولت به نفت به عنــوان یک منبع سهل 
الوصول اتکاء دارد و سهم درآمدهای نفتی در کل درآمدهای 
دولت ، به خوبی بیانگر این مهم می باشد .ادامه در شماره بعد

موافقت  رهبر معظم انقلاب  اسلامی
با درخواست رئیس قوه قضائیه 

رزمایش بزرگ ارتش در آب های جنوب کشور
امنیت پایدار در سایه اقتدار دفاعی

عناوینخبرها

واردات بی رویه کاغذ کمر صنعت چوب 
و کاغذ را شکسته است

9

برنامه ریزی برای بهره برداری
 از ۲ هزار دستگاه ناوگان ریلی 
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86 هزار مدرسه در کل کشور 
به شبکه ملی اطلاعات متصل شدند 

10

کتابخانه های عمومی از کرونا
 به عنوان فرصت استفاده کردند

14

در حوزه فرهنگ نیازمند یک زبان 
ملموس  در مورد جمعیت هستیم 

11

کلنگ توسعۀ شرکت فولاد امیرکبیر 
کاشان به زمین زده شد

15

قدردانی فرمانده کل سپاه
 از قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ص(
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بهانه آزادی بیان برای محکوم نکردن
این جرم بزرگ کاملًا مردود و عوام فریبانه است
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همکاری کمیسیون اقتصادی و بانک مرکزی برای 
تمدید قانون تسهیل تسویه بدهی بدهکاران بانکی

6

 مثل برخی نباشیم که بعد از ۴۰ سال 
مسئولیت در نظام ژست  منتقد گرفتند

3

واکسن بیمه ای بخش اشتغال و کسب و کار 
ناشی از ویروس کرونا طراحی شد
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افتتاح مدرسه ۱۲ کلاسه شهدای ایران 
خودرو در روستای دایی آباد لار زاهدان

4

ایجاد ۲/6 میلیون بشکه ظرفیت پالایشگاهی 
با توسعه گازرسانی

8

مقامات ارشد نظام، پشتیبان توسعه صنعت 
گوهرسنگ ها

5

محمدرضا ساکت، مدیرعامل باشگاه فولاد 
مبارکۀ سپاهان، به همراه اعضای هیئت مدیره و 
سرمربی تیم فوتبال بزرگسالان این باشگاه با 
حضور در شرکت فولاد مبارکه، برنامۀ باشگاه و 
تیم فوتبال ســپاهان را برای فصل پیش رو، 

مسابقات داخلی و آسیایی تشریح کردند.
در این دیدار، حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه، با اشاره به ارزش های سازمانی این 
شرکت، ضمن آرزوی موفقیت برای مدیرعامل باشگاه و 
سرمربی جدید تیم فوتبال، تصریح کرد: فولاد مبارکه در 
راستای عمل به مســئولیت های اجتماعی خود و در 
چارچوب قوانین و مقررات ســازمان از باشــگاه فولاد 
مبارکۀ سپاهان و ترویج ورزش در استان و کشور حمایت 

کرده و خواهد کرد.
وی با اشاره به تجارب و سوابق پیشین محمدرضا 
ساکت در عرصۀ مدیریت باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان 

و دیگــر بخش های ورزشــی 
کشــور، اظهار امیدواری کرد 
به زودی این باشگاه به روزهای 

اوج خود برگردد.
مهندس عظیمیان در 
ادامه از محرّم نویدکیا به عنوان 
یکــی از ورزشــکاران فنــی، 
خوشنام و بدون حاشیۀ کشور 
نام بــرد و انتخاب وی به عنوان 

سرمربی تیم فولاد مبارکۀ سپاهان را برگرفته از خواست 
عمومی و خرد جمعی کارشناسان ورزشی و دلسوز این 
باشــگاه دانست. حضور افراد کاربلد و خبرۀ ورزشی در 
هیئت مدیرۀ باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان اتفاقی مبارک 
اســت و می تواند نویدبخش روزهای خوبی برای این 

باشگاه باشد.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در ادامه با اشاره 
به اهمیت پاسداشت فرهنگ ایرانی و اسلامی، بر ضرورت 
پرداختن به روحیۀ پهلوانی و جوانمردی بازیکنان و دیگر 
عوامل اجرایی در باشگاه تأکید کرد و گفت: کسب نتایج 
و افتخارات ورزشــی برای فولاد مبارکه اهمیت زیادی 
دارد؛ اما اخلاق مــداری و ترویج ارزش های اخلاقی در 

جامعه از آن مهم تر و به مراتب ارزشمندتر است. 

در نظر داشته باشیم اکثر قریب به اتفاق هواداران 
باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان را جوانان تشکیل می دهند؛ 
از ایــن رو ارائۀ الگوهای خــوب و اخلاق مدار، اهمیت 
عملکرد کادر مدیریت، عوامل فنی و بازیکنان تیم ها را 
دوچندان می سازد. هواداران تیم فوتبال فولاد مبارکۀ 
ســپاهان یکی از باارزش ترین سرمایه های این باشگاه 
هستند و امیدوارم با نقش آفرینی و حمایت هواداران از 
بازیکنان و کادر فنی شــاهد کسب نتایج و افتخارات 
مختلف در رقابت های داخلی و آسیایی باشیم. مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه خطاب به اعضای هیئت مدیره، 
مدیرعامل و سرمربی تیم فوتبال فولاد مبارکۀ سپاهان، 
ضمن تأکید بر لزوم برنامه ریزی بلندمدت در فعالیت های 
ورزشی، ثبات در کادر مدیریتی و موفقیت های بسیاری 
از تیم های مشهور دنیا را حاصل نگاه درازمدت و هدفمند 

به مقولۀ ورزش دانست.
فولاد مبارکه قوی تر از هر زمان دیگر برای کشف 
و پرورش استعدادهای ورزشی در استان آمادگی دارد و 

باشگاه را در این زمینه به طور جدی حمایت خواهد کرد.
عظیمیان توجه به نظم و انضباط در باشــگاه را 
اصلی اساسی و تأثیرگذار در کسب نتایج موفق برشمرد 
و پایه گذاری ســاختاری قوی به همین منظور و توجه 
جدی همۀ عوامل مدیریتی، اجرایی، کادر فنی و بازیکنان 
به این امر را خواســتار شد. توســعۀ ورزش کارگری 
به منظور حفظ و ارتقای سلامتی و شادابی کارکنان و 
برنامه ریزی دقیق تر و منسجم تر برای ورزش خانواده های 
آنــان لازم و ضروری اســت و امیدواریم پس از عبور از 
شرایط ناشی از شــیوع بیماری کرونا، شاهد استفادۀ 
هرچه بیشــتر کارکنان از خدمات متعدد شرکت در 

عرصه های مختلف ورزشی باشیم.
در ادامۀ این جلسه، محمدرضا ساکت، مدیرعامل 

و نائب رئیس هیئت مدیرۀ باشــگاه نیز ضمن تشکر از 
مهندس عظیمیان و اعضای هیئت مدیره، به اهمیت 
ارتقای ساختار باشــگاه از حیث استانداردهای نوین 
مدیریتی اشــاره کرد و گفت: فولاد مبارکه پرچم دار 
استانداردهای برتر بین المللی است و باشگاه نیز باید به 

همین سمت حرکت کند. 
حضور مقتدرانه در لیگ های داخلی و بین المللی، 
توسعۀ برند و جایگاه باشگاه و سرمایه گذاری در کشف و 
پرورش استعدادهای ورزشی از دیگر محورهای سخنان 
ساکت در این جلسه بود.  محرّم نویدکیا سرمربی تیم 
فوتبال فولاد مبارکۀ سپاهان نیز در این جلسه ضمن 
تشکر از اعتماد مدیران باشگاه و شرکت فولاد مبارکه به 
وی، از امکانات و زیرســاخت های خوب موجود در این 
باشگاه و بازیکنان موجود ابراز رضایت کرد. در حال حاضر 
ترکیب اصلی را حفظ و در صورت نیاز، در ادامه بازیکنان 
خوب دیگری به تیم اضافه خواهیم کرد. نویدکیا در ادامه، 
حضور محمدرضا ســاکت در سِــمَت 
مدیرعامل باشگاه را مثبت و دلگرم کننده 
دانست و با اشــاره به دوران طلایی تیم 
فوتبال فــولاد مبارکۀ ســپاهان، ابراز 
امیدواری کرد شاهد روزهای بهتر برای 
این تیم باشیم. در ادامۀ این دیدار، مجتبی 
لطفی، رئیس هیئت مدیرۀ باشگاه فولاد 
مبارکۀ ســپاهان نیز ضمن قدردانی از 
حمایت های مدیریت شرکت از باشگاه و 
با اشاره به حضور محمدرضا ساکت و محرّم نویدکیا، ابراز 
امیدواری کرد تیم های ورزشی به ویژه تیم فوتبال این 
باشگاه همواره جزو سه تیم بالای جدول و در جایگاهی 
در خور نام باشــگاه قرار گیرند. سیاست هیئت مدیرۀ 
باشــگاه این است که به سمت توسعۀ همۀ رشته های 
ورزشی موجود و درآمدزایی بیشتر حرکت کند. ایجاد و 
تکمیل زیرساخت ها در رشته های مختلف ورزشی جزو 
اولویت های کار هیئت مدیرۀ باشگاه خواهد بود. در ادامۀ 
این جلسه، فخارزاده، رحیم زاده و افضل، دیگر اعضای 
هیئت مدیرۀ باشــگاه فولاد مبارکۀ سپاهان نیز ضمن 
حمایت از انتخاب ساکت به عنوان مدیرعامل باشگاه، این 
امر را هوشمندانه و کارشناسی شده ارزیابی و از محرم 

نویدکیا به عنوان مربی توانمند و باذکاوت یاد کردند.

نخستین مرکز نوآوری معادن و صنایع 
معدنی ایــران )ایمینو(، روز دوشــنبه 17 
شــهریورماه ســال جاری، با حضور جعفر 
سرقینی سرپرســت وزارت صمت، کامبیز 
مهدی زاده مشاور عالی معاون علمی و فناوری 
ریاست جمهوری، خداداد غریب پور رئیس 
هیئت عامل ایمیدرو، حمیدرضا عظیمیان 
مدیرعامل فــولاد مبارکه و تعداد کثیری از 
مدیران عامل شــرکت های بزرگ معدنی و 

صنایع معدنی رسماً آغاز به کار کرد.
جعفر سرقینی سرپرســت وزارت صمت در 

مراسم افتتاحیۀ مرکز ایمینو 
گفــت: بخــش معــادن با 
تحقیقات و نــوآوری بیگانه 
نیســت و اقداماتــی در این 
زمینه انجام شده که نمونۀ آن 

تأسیس یونیدرو است. 
با این حال باید سمت و 
سوی معادن بیش از گذشته 
به سمت نوآوری و تحقیقات 

پیش برود؛ در این زمینه دولت نیز مشوق خواهد بود   
و در قانون معادن تخفیف هایی برای معدن کاران در 
نظر گرفته اســت که آن ها بتوانند هزینۀ موردنیاز 

تحقیقات خود را از حقوق دولتی پرداخت کنند.
به گفتۀ وی، فراخــوان ایده های نو در بخش 
معدن همیشگی است و هرکس هر ایده ای در این 
بخش داشــته باشــد، می تواند آن را مطرح کند. 
همچنین حضور مدیران بزرگ فولادسازی کشور 
در افتتاحیۀ ایمینــو، همچون فولاد مبارکه، فولاد 
خوزســتان و شرکت چادرملو نشــان از توجه این 

شرکت ها به فناوری و دانش روز دارد. 
وزارت صمت از این اقــدام ایمیدرو حمایت 
می کند و می توان حساب بیشتری روی این بخش 

باز کرد.
نیاز اساسی ما دست یابی به فناوری نوین 

در بخش معدن و زمین شناسی است 
داریوش اســماعیلی معــاون معدنی وزارت 
صمت نیز در افتتاحیۀ مرکز ایمینو گفت: امروز برای 
تعداد کثیری از نخبگان و کســانی  که آرزوی اداره 
شــدن علمی کشــور را در سر داشــتند یک روز 

به یادماندنی خواهد بود. وی با اشاره به اینکه دکتر 
غریب پور به مباحث فناوری و علمی اهتمام بسیاری 
داشته اند، افزود: تنها با نوآوری، فناوری و به روز بودن 
می تــوان در عرصــۀ رقابــت باقی مانــد و ما در 
زمین شناسی و معدن به شــدت به فناوری نوین و 

به روز شدن نیازمندیم.
به دنبال ایجاد هاب فناوری هستیم 

خداداد غریب پور، رئیس هیئت عامل ایمیدرو 
نیز در مراسم افتتاحیۀ مرکز ایمینو گفت: امروز پنج 
مجموعۀ استارت آپی شکل گرفته و در تلاشیم یک 
هاب فناوری ایجاد شــود و شرکت هایی مثل فولاد 

مبارکه، مس و فولاد خوزستان به این بخش ورود و 
از آن حمایت کنند. وی با اشــاره به اینکه کشور در 
شرایط تحریمی به اقتصاد دانش بنیان نیاز دارد ادامه 
داد: جلوگیری از خام فروشی و بهره وری تولید به هر 
اندازه که امکان داشــته باشد مهم است. امیدواریم 
شــرکت های بزرگ حمایت خــود را از طرح ها و 
مجموعه های دانش بنیان اعلام کنند تا بتوانیم روند 
تبدیل شدن به اقتصاد دانش بنیان را تسریع کنیم.

 به انقلاب دیجیتالی در صنایع کشور 
امیدواریم

حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکۀ اصفهان گفت: خوشــحالیم که امروز اولین 
مرکز اســتارت آپی بخش معدن و صنایع معدنی 
افتتاح و راه اندازی شــد و امید است که در روزهای 
آینده این مرکز به شکوفایی برسد و بخش معدن و 
صنایع معدنی بتواند از فضای ایجادشده نهایت بهره 

را ببرد. 
فولاد مبارکۀ اصفهان چند ماه پیش کلنگ زنی 
مرکز تحول دیجیتال را با همکاری دانشگاه تهران 
انجام داد که ظرف ۸ ماه به بهره برداری خواهد رسید. 

به گفتــۀ وی، این دومین مرکز نوآوری و دیجیتال 
است و امیدواریم با تداوم این اقدامات بتوانیم انقلاب 
دیجیتــال را در همۀ صنایع کشــور ایجاد کنیم و 
درنهایت باعث افزایش بهره وری و ســود بیشــتر 
ســهام داران و ارتقای فضای کســب وکار در همۀ 

بخش ها شویم.
حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست 

جمهوری از ایمینو 
مشاور عالی معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری در آیین افتتــاح مرکز ایمینو نیز گفت: 
برخی کشورها به سمت خام فروشی رفته اند، اما در 
ایــران می بینیم کــه رهبر 
معظــم انقلاب بــر فاصله 
گرفتن از خام فروشی تأکید 
دارنــد؛ این مهــم با کمک 
فنــاوری در بخــش نفت و 
معدن محقق شده و می توان 
از خام فروشــی جلوگیری 

کرد.
مهــدی زاده  کامبیز 
همچنین گفت: در زمینۀ فعالیت های دانش بنیان و 
جدید اقداماتی انجام داده ایم و دولت از این طرح ها 
به ویژه ایمینــو حمایت می کند. در ایران به ویژه در 
بخش معدن باید به ســمت نوآوری، علمی شدن و 
اکتشــاف در عمق حرکــت کنیم و بــه موضوع 

زمین شناسی پزشکی نیز اهمیت بیشتری بدهیم.
شرکت های بزرگ معدن و صنایع معدنی 

از استارت آپ ها حمایت کنند 
حسین منصوری مدیر مرکز نوآوری معادن و 
صنایع معدنی ایــران )ایمینو(، در آیین افتتاح این 
مرکز با ابراز امیدواری از راه اندازی این مجموعه و آثار 
مثبــت آن بــر زیســت بوم معدن کشــور گفت: 
برگزیدگان و فعالان استارت آپی در ایمینو بر اساس 
جشــنوارۀ اینوماین که در سال ۹۶ و ۹۷ در ۲ دوره 
برگزار شــد انتخاب شدند. در این روند در نهایت از 

میان ۳۰ استارت آپ ۵ استارت آپ برگزیده شد.
به گفتۀ وی، استارت آپ های انتخاب شده در 
این مجموعه اگر مورد حمایت شرکت های بزرگ 
معدن و صنایع دســتی قرار بگیرند، شاهد اتفاقات 

خوبی در این بخش خواهیم بود.

مهندس عظیمیان در دیدار با اعضای هیئت مدیرۀ باشگاه و سرمربی تیم فوتبال فولاد مبارکۀ سپاهان:

کسب نتایج خوب همراه با اخلاق مداری و ترویج روحیۀ پهلوانی
با حمایت همه جانبۀ دولت و صنایع بزرگ کشور صورت گرفت:

آغاز به کار نخستین مرکز نوآوری معادن 
و صنایع معدنی ایران

ادامه مبارزه بی امان
 با مفاسد اقتصادی 

در دادگاه های ویژه

جناب آقای مهندس احمد حبیب اللهی
ضایعه در گذشت پدر گرامیتان موجب تأثر و تألم خاطر شد، مصیبت وارده را به حضرتعالی و خانواده محترم تسلیت می گوییم. 

از درگاه خداوند رحمان برای آن مرحوم رحمت و مغفرت الهی ، برای عموم بازماندگان صبر و اجر آرزومندیم.
مهدی میرحیدری
                                                                                       مدیر و سردبیر هفته نامه اقتصادی اعتبار
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ادامهمبارزههفته نامه اقتصادی ایران

بیامانبامفاسد
اقتصادیدر
دادگاههایویژه

موافقت رهبر انقلاب با تداوم فعالیت شــعب ویژه دادگاه انقلاب اسلامی جهت رسیدگی به پرونده های اخلالگران و مفسدان اقتصادی حاکی از آن است که مبارزه بی امان با 
دانه درشت ها و مفسدان اقتصادی ادامه خواهد داشت. حضرت آیت الله العظمی خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در پاسخ به درخواست رئیس  قوه قضائیه مبنی بر تداوم 
فعالیت شعب ویژه دادگاه انقلاب اسلامی جهت رسیدگی به پرونده های اخلالگران و مفسدان اقتصادی با لحاظ برخی اصلاحات با این درخواست موافقت کردند. حجت الاسلام 
رئیسی در نامه خود با  اشاره به استمرار شرایط و ضرورت های اعلام  شده در نامه دو سال قبل قوه قضائیه برای تشکیل این دادگاه ها، این درخواست را مطرح کرده است. وی  در 
این نامه خاطرنشان کرده است: به زودی پیشنهادات و نیازمندی های قانونی قوه قضائیه برای مبارزه قاطع، سریع، قانونی و توأم با عدالت به مجلس شورای اسلامی تقدیم خواهد 

شد. گفتنی است، این استجازه مدت زمان دوساله داشت و مدت آن 20 مرداد به پایان رسید، پیش تر نیز موضوع پایان مدت استجازه مورد بحث و پرسش رسانه ها بود. 

خبـــــر

حضــرت آیت الله خامنه ای در 
بیانیه ای، اهانت اخیر یک نشــریه 
فرانسوی به ساحت نورانی پیامبر 
م را  اعظم صلّی الله علیه وآله و ســلّ
محکوم و با اشــاره به سیاستهای 
ضداسلامی صهیونیستها و دولتهای 
استکباری و همچنین اهداف آنها 
برای منصــرف کردن ذهن ملتها از 
نقشه های شــوم برای غرب آسیا، 
تأکید کردند: ملتهای مسلمان ضمن 
حفظ هوشیاری هرگز دشمنی های 
سیاستمداران و سردمداران غربی 
نســبت به اسلام و مســلمین را 

فراموش نکنند.
متن بیانیه رهبر انقلاب اسلامی به 

شرح زیر است:

بسمه تعالی
گنــاه بــزرگ و نابخشــودنی یک 
نشــریهّ ی فرانسوی در اهانت به چهر ه ی 
نورانی و قدســی حضرت رســول اعظم 
)صلـّـی الله علیه و آله( بــار دیگر عناد و 
کینه ی شرارت بار دستگاه های سیاسی و 
فرهنگی دنیای غرب با اسلام و جامعه ی 
مسلمانان را آشکار ساخت. بهانه ی آزادی 
بیان برای محکوم نکردن این جرم بزرگ 
که از سوی برخی سیاستمداران فرانسوی 
گفته شده کاملاً مردود و غلط و عوام فریبانه 
است. سیاســتهای عمیقاً ضدّ اسلامیِ 
صهیونیســت ها و دولتهای استکباری 
عامل این گونه حرکتهای دشمنانه است 
که هر چند یکبار برُوز می یابد. این حرکت 
در ایــن برهه ی زمانی میتوانــد، نیز به 

انگیزه ی منصرف کــردن ذهن ملّتها و 
دولتهای غرب آسیا از نقشه های شومی 
باشد که آمریکا و رژیم صهیونیستی برای 
این منطقه در سر دارند. ملّتهای مسلمان 
بویژه کشورهای غرب آسیا، ضمن حفظ 
هوشــیاری در مســائل ایــن منطقه ی 

حسّــاس، بایــد هرگز دشــمنی های 
سیاستمداران و سردمداران غربی نسبت 

به اسلام و مسلمین را فراموش نکنند.
والله غالب علی امره
سیّدعلی خامنه ای

۱۸/۶/۹۹      

رئیس مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر این که بررســی مسائل و 
مشکلات خوزستان از حدود ۶ هفته 
پیش با مشارکت نمایندگان استان 
آغاز شده بود، گفت: نتایج تصمیمات 
نظارت میدانی به طور شــفاف و با 
جزئیات به زودی در سایت مجلس 

بارگذاری خواهد شد. 
به گزارش اعتبار به نقل از  خانه ملت، 
دکتر محمد باقر قالیباف در نشست علنی  
مجلس شورای اسلامی در نطق پیش از 
دســتور با اشاره به نظارت میدانی 4 روزه 
مجلس شورای اسلامی از استان خوزستان 
گفــت: ما خــود را پیش از ایــن مدیون 
خوزســتان  مــردم  مجاهدت هــای 
می دانســتیم ولی در این مدت، استقبال 

گــرم مردم شــریف این دیــار از یکی از 
مسئولان جمهوری اســلامی ایران مرا 
شرمندۀ خود کرد و خود را بیش از گذشته 
مدیون آن عزیزان دانســتم. وظیفۀ خود 
می دانم از صحن علنی مجلس شــورای 

اســلامی از مردم ســرافراز خوزســتان 
صمیمانه تشکر کنم و دست همۀ آنها را به 
گرمی بفشارم. لازم است از هر ۱۷ نماینده 
استان تشکر و قدردانی کنم که این مهم 
بدون همراهی و تلاش آنها حتما ممکن 

نبود؛ تمامی این عزیزان از حدود ۶ هفتۀ 
پیش تمام توان خود را به کار بســتند تا 
مشکلات حوزۀ انتخابیۀ آنها و مسائل مردم 
به درستی شناسایی شود. ما خود را متعهد 
می دانیم که تصمیمات گرفته شــده را با 
نظارت مستمر تا به سرانجام نهایی رسیدن 
پیگیری کنیــم. خروجی تصمیمات این 
نظارت میدانی به طور شفاف و با جزئیات 
به زودی در ســایت مجلــس بارگذاری 

خواهد شد. 
قالیباف همچنین از  ملت عزیز ایران 
و عموم مومنان که در ماه محرم، با رعایت 
کامل پروتکل های بهداشتی در اقامۀ عزای 
سید و ســالار شهیدان امام حسین علیه 
الســلام، حماسه ای درخشــان آفریدند 

صمیمانه تشکر کرد.

بیانیه رهبر انقلاب اسلامی در پی اهانت نشریه فرانسوی به ساحت مقدس پیامبر اعظم)ص(:

بهانه آزادی بیان برای محکوم نکردن این جرم بزرگ
کاملًا مردود و عوام فریبانه است

امیر دریــادار حبیب الله ســیاری معاون 
هماهنگ کننده ارتش، فرمانده رزمایش مشترک 
ذوالفقار ۹۹ ارتش گفت: مراحل اصلی رزمایش 
مشترک ذوالفقار ارتش جمهوری اسلامی ایران 
از روز پنجشنبه آغاز شد و به مدت سه روز ادامه 

داشت.
 مراحــل اصلی این رزمایش با حضور یگان هایی از 
نیروی دریایی، نیــروی هوایی، نیروی پدافند و نیروی 
زمینی ارتش جمهوری اســلامی ایران در منطقه ای به 
وســعت دو میلیون کیلومترمربع در محدوده آب های 
شرق تنگه هرمز، سواحل مکران، دریای عمان و شمال 

اقیانوس هند تا مدار ۱۰ درجه شمالی برگزار شد.
وی با  اشاره به اینکه این رزمایش در سه مرحله اشراف 
اطلاعاتی، تاکتیکی و نمایش قدرت اجرا شــد، افزود: 
شناورهای سطحی، زیرســطحی، پروازی  و بخشی از 
تجهیزات و تسلیحات موجود در سازمان رزم ارتش در 
این رزمایش حضور دارند کــه از مهم ترین آنها حضور 
قدرتمند زیردریایی بومی  فاتح است. ارتقای آمادگی و 
توان رزمی  حوزه های دریایی، هوایی پدافند و زمینی در 
اجرای رزمایش مشترک و مقابله با تهدیدات فرامنطقه ای 
با تمرین طرح های عملیاتی و اطمینان از کفایت آنها در 
مقابله کوبنده با هرگونه تجاوز احتمالی از جمله اهدافی 
اســت که در این رزمایش دنبال شــد. تمرین عملیات 
هلی برن، و هجومی  آبخاکی را برای تصرف سواحل مورد 
نظــر و مقابله قاطع بــا متخاصــم را از دیگر تمرینات 
پیش بینی شده در این رزمایش بود. در این رزمایش پهپاد  
ایرانی و دوربرد ســیمرغ علاوه  بر مأموریت گشــت و 
شناسایی، در عملیات رزمی  و تهاجمی  علیه شناورهای 
دشــمن شــرکت خواهد کرد و با بمب های هوشمند و 
نقطه زن، شناورهای دشمن را مورد اصابت قرار گرفت. 
ایــن رزمایش با فرماندهی قرارگاه ذوالفقار ارتش انجام 
خواهــد شــد و ناظــران قــرارگاه مرکــزی حضرت 
خاتم الانبیا)ص( در تمامی مراحل رزمایش حضور داشته 
و بر چگونگی اجرای ســناریوهای عملیاتی آن نظارت 
کردند. امنیت منطقه غرب آســیا و آبراه های حیاتی و 
راهبردی آن در گرو بومی ســازی امنیت با مشــارکت 
سازنده همه کشورهای منطقه و ممانعت از تسلط و حضور 
بیگانگان و نیروهای فرامنطقه ای در آب های منطقه است 
که جمهوری اســلامی ایران طی چهار دهه گذشــته، 
همواره با تکیه بر توان داخلی و استفاده از نیروهای مومن، 
متعهد و جوان در پی تحقق این مهم بوده اســت. امیر 
دریادار سیاری با  اشاره به شعار رزمایش »امنیت پایدار 
در ســایه اقتدار دفاعی«  خاطرنشــان کرد: دشمنان 
جمهوری اسلامی باید بدانند که در صورت بروز هرگونه 
خطای راهبردی از سوی آنها، جغرافیای نبرد و صحنه 
پاسخگویی جمهوری اســلامی ایران به اقدامات آنها، 
منحصر به منطقه غرب آســیا نخواهد بود و با صحنه ای 

وسیع از نبرد مواجه شدند.
وی یکی از ویژگی های این رزمایش را انتقال تجارب 
بدست آمده به نســل جوان و واگذاری مسئولیت های 
فرماندهــی در بخش ها و مراحــل مختلف رزمایش به 
جوانان عنوان کرد و گفت: حفظ تمامیت ارضی در برابر 
تهدیدات و تامین امنیت پایدار، در کشور در همه شرایط 
حتی در وضعیت بروز کرونا ضروریتی اجتناب ناپذیر است 
و ارتش جمهوری اسلامی ایران و سایر نیروهای مسلح 
باید با همین رویکرد آمادگی لازم برای مقابله با تهدیدات 
را در شــرایط مختلف داشته باشند که یکی از مصادیق 
حفظ آمادگی برگــزاری رزمایــش و تمرینات رزمی 

 برنامه ریزی شده است.
فرمانده رزمایش مشترک ذوالفقار۹۹ ارتش در پایان با 
تقدیر از نقش پررنگ مردم در تامین امنیت کشــور، گفت: 
پیش بینی های لازم برای اقدامات مردم یاری در منطقه عمومی 
رزمایش صورت گرفته و به طور ویژه خدمات درمانی توسط 
سامانه های بهداشت و درمان ارتش جمهوری اسلامی ایران 

ارائه خواهد شد.

خبـــر
رزمایش بزرگ ارتش در آب های 
جنوب کشور با حضور زیردریایی 
فاتح و پهپاد سیمرغ برای اولین بار

روحانی: آموزش حضوری اولویت نخست 
دولت است

رییس جمهوری »آموزش حضوری را اولویت 
نخست دولت دانست و گفت: همه وسایل آموزشی 
فراهم شــده و درب مدارس و دانشگاه ها بسته 

نمی شود. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در جلسه 
هیات دولت گفت: هم مساله حفاظت از سلامت و جان 
مردم در کنار تحریم شــدیدی که امــروز با آن مواجه 
هستیم، شرایط ما با کشورهای دیگر متفاوت است و من 
خواهش می کنم در زمینه بازگشــایی ها، مقابله با کرونا 
شرایط کشور ما را با شرایط کشورهای دیگر در همه زمینه 
ها مقایسه نکنند ما با توجه و رعایت همه اصول بهداشتی، 
مناســک مان را در ماه رمضان، عــزاداری در ماه محرم 
داشتیم، روابط خانوادگی در چارچوب پروتکل ها انجام 
می گیرد، کسب و کارها و فعالیت ها در بسیاری از موارد از 
روز اول بود مواردی که تعطیل بود بازگشایی شد. بحث 
علم، فرهنگ و آموزش دانش آموزان و دانشجویان عزیز 
ما یک اصل مهم برای ماست و باید به عنوان اولویت مدنظر 
باشد، مساله دوم این است که دانش آموزان و دانشجویان 
از درس عقب نمانند این بــرای دانش آموزان و خانواده 
بسیار سخت است در عین حال اجبار هم در هیچ زمینه 
ای نیســت ما هیچ خانواده و دانش آموزی را اجبار نمی 
کنیم که حتما از طریق آزمایش حضوری سال تحصیلی 
را بگذراننــد. این برای ما اصل مهمی اســت هیچ درب 
مدرسه و دانشگاهی به روی کسی بسته نمی شود، تشویق 
میکنیم اساتید و معلمان ما آمادگی برای تدریس دارند، 
برای سلامت جســم و روح دانش آموزان و نشاط آنان و 
آموزش دقیق و صحیح آموزش حضــوری اولویت اول 
ماست، برخی ها فکر می کنند اصول بهداشتی و سلامت 
فقط در بحث کروناست  بیماری های فراوانی وجود دارد 
ما می خواهیم دانش آموزان از لحاظ جسمی و روحی و 
نشــاط دارای سلامت کامل باشند. می توان بچه ها را در 
آپارتمان برای یک سال حبس کرد، آن هم بیماری ایجاد 
می کند ما می خواهیم روح و جســم دانش آموزان سالم 
باشد من شنبه گفتم ما هیچ خانواده ای را اجبار نمی کنیم 
به مدرسه نمی بریم اما همه وسائل دانش را در اخیر آنان 
قرار می دهیم حضوری، فضای مجازی و از طریق صدا و 

سیما. 
مسئولین بورس از سرمایه مردم مراقبت کنند

رئیس جمهور با  اشاره به اینکه هر کسی به بورس وارد 
می شود باید نگاه بلندمدت و میان مدت داشته باشد گفت: 
به مسئولین بورس تأکید می کنم که نسبت به سرمایه های 
مردم مراقبت کنند و نگذارند افرادی در تبلیغات شیطنت 
کنند. اقدامات انجام شده در حوزه های مختلف از جمله 
صنعت، کشاورزی و خدمات، نشان می دهد که مردم تحت 
تأثیر تحریم و وحشت از کرونا نیستند و با رعایت اصول 
بهداشتی همه توان خود را برای پیشرفت و آبادانی کشور 
به کار گرفته اند. ملت بزرگ ایران، همه قوا، کارگزاران و 
مسئولین دستگاه های اجرایی همه توان خود را در شرایط 
سخت کنونی به کار گرفته اند و به رغم اینکه در هفت ماهه 
گذشته همزمان با تحریم و ویروس کرونا  مواجه بودیم، 
خوشبختانه کشورمان در ماه های تیر و مرداد در مسیر 
رشد اقتصادی قرار گرفته است. وی با بیان اینکه دشمنان 
با ایجاد کانال های خبری دروغین تبلیغات گسترده ای 
علیــه منافع ملت ایران بــه راه انداخته اند گفت: در این 
رسانه ها و کانال ها روزانه با بهانه های مختلف به یک نگرانی 
دامــن می زنند و در موضوعی بزرگ نمایــی کرده و در 
بازارهای مختلف التهاب آفرینی می کنند که البته همواره 
با هوشیاری مردم رسوا می شوند و ملت ایران به همه آنها 
پاســخ محکم داده اند. البته بــورس ویژگی های خود را 
داشــته و از فراز و نشیب برخوردار است و هرکسی به آن 
وارد می شود باید نگاه بلندمدت و میان مدت داشته باشد 
و به مســئولین بــورس تأکید می کنم که نســبت به 
ســرمایه های مردم مراقبت کنند و نگذارند افرادی در 
تبلیغات شیطنت کنند. اینکه هر روز از لحاظ آب، برق، 
ارتباطات، راه، بهداشــت و درمان و آمــوزش امکانات 
جدیدی در اختیار روســتاییان قرار گرفته اســت جزو 

افتخارات دولت و کشورمان است.

نتایج نظارت میدانی به صورت آنلاین در دسترس مردم قرار می گیرد

اســت  نامه ای  متن حاضــر 
منتشرنشده از سردار دل ها شهید 
حاج قاسم سلیمانی رحمه الله علیه، 
خطاب به مرحوم ســالاری فرمانده 
حوزه مقاومت بسیج روستای دورو در 
نوار مرزی ایران با افغانستان در سال 

.1۳7۰
به گزارش جماران؛ متــن این نامه 

بدین شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

الحمــد لله رب العالمیــن والصلوه 
والسلام علی رسول الله

درود خداوند بر انسان شایسته ای که 
عشق و محبت برادری و اخوت را در دل های 
خاموش و نیمه جان ما کاشت و ما را به وادی 

امید رهنمود ساخت. درود خدا بر شهدایی که چون شمع 
فروزان سوختند و به بشریت نور بخشیدند. درود خدا بر 
انسان های بیداری که در دل صحراهای سخت با دریادلی 

از انقلاب اسلامی خود پاسداری می کنند.
برادر عزیزم آقای سالاری از محبت های حضرت عالی 
کــه در طول اقامت این حقیر و هیئــت همراه نمودید، 
صمیمانه تشکر می کنم و از خدا می خواهم به شما و هم 
عزیزانی که این چنین با بیداردلی و عشق، این چنین بیدار 
و هوشیار مواظب ضربات ضدانقلاب و توجه به ارزش های 
اســلامی دارند، تبریک عرض می کنــم و چند نکته را 

متناسب تذکر و یادآوری می نمایم:
۱. به جمله امام رضوان الله تعالی توجه کن که عالم 
محضر خداست و در محضر خدا گناه نکنید و در هر حال 

او را ناظر بر احوال خود بدانید.
۲. اخلاص در عمل، در گفتار و کردار را ســرلوحه 
حرکت خود قــرار ده و هر چیز برای او و رضای او بیان و 

عمل کن و بس.
۳. بر عبادات و وظایف واجب خود به خصوص نماز 
مراقبت کن و هیچ چیز را بر آن ها ترجیح مده و بدان همه 

انقلاب و خون ها برای اجرای آن ها بوده است.
4. با دوســتان انقلاب به خصــوص خانواده های 

ایثارگران دوست و با محبت توأم با ارادت 
رفتار و برخورد کن و همیشه خود را مدیون 

آن ها بدان.
۵. با دشــمنان انقلاب یا کج فهم ها 
مــدارا و با لحن نصیحت بدون ســرزنش 

برخورد کن.
۶. در زمان مســئولیت یا مأموریت با 
زیردســتان خود رعایت حال و روحیات 
هرکدام را بکن و این را بدان خداوند در همه 
افراد شجاعت را یکسان به وجود نیاورده لذا 

با افراد ترسو با سرزنش برخورد مکن.
۷. بــا آن ها در زمــان غیرمأموریت 
آن چنان باش که اگر کســی ناگهان وارد 
جمع شما شد، تشــخیص بالا و پایین را 
ندهد اما حریم را حفظ کن با آن ها بر ســر 
یک سفره غذا بخور و از همان بخور که آن ها می خورند و 

از همان آب بنوش که آن ها می نوشند.
۸. در برخورد و نزاع هرگز حرف های زشت بر زبان 

جاری مکن حتی دشمن.
۹. چند آیه قرآن در شروع صبح و چند آیه در زمان 

خواب و آخر شب حتماً بخوان.
۱۰. کلاس هــای فرهنگی مخصوصاً اصلاح نماز و 
روخوانی قرآن را در بین افرادی که به شــما منتســب 

هستند، گسترش بده.
برادر کوچک تان قاسم سلیمانی

نامه منتشر نشده شهید سلیمانی به فرمانده یک پایگاه مقاومت بسیج 

نایب رئیس مجلس گفت: به نظر می رسد لازم است که 
در کشــور مدتــی طولانی نظــام پارلمانی حاکم شــود. 
سیدامیرحســین قاضی زاده با بیان اینکــه درحال حاضر 
مشکلات زیادی در پاسخگوسازی مسئولان وجود دارد و باید 
اقدامات جدی تری انجام شــود، ادامه داد: نظام ما یک نظام 
ریاستی است، باید برای پاسخگو کردن مسئولان باتوجه به 
توزیع اختیارات در کشــور فکری جدی کــرد که نیازمند 
برنامه های بنیادی تر است. وی با اشاره به اینکه یک نظر این 
است که نخست وزیری را احیا کنیم تا مجلس بتواند دولت را 
رصد کند، افزود: مجلس اکنون نمی تواند بسیاری از برنامه های 

دولت را رصد کند، رئیس جمهوری نیز یک فرد برخاسته از 
آرای مردم است و نمی توان به راحتی به سراغش رفت زیرا یک 
نماد سیاســی اســت. وقت آن اســت کــه گفت وگو برای 
پاسخگوسازی کابینه انجام شود. نماینده مشهد در مجلس 
تصریح کرد: به نظر می رســد لازم است که در کشور مدتی 
طولانی نظام پارلمانی حاکم شــود. کابینه را می توان بارها 
ساقط کرد، بعد از جنگ جهانی دوم یک حزب ۵۰ سال بر ژاپن 
حکومت کرد اما میانگین عمر کابینه هایش کمتر از دو سال 
بود. ما نیاز داریم در موقع لزوم ســریعاً افراد را عوض کنیم اما 
با شرایط کنونی اگر سراغ هرکسی برویم بحران سیاسی ایجاد 

می شود. قاضی زاده در پاسخ 
به اینکه مجلس هم اکنون نیز 
به خوبی نمی توانــد از ابزار 
سؤال و اســتیضاح استفاده 
کند، گفت: این مسأله به این 
خاطر است که اکنون ما سراغ 
هر وزیری برویم یک برخورد 

با رئیس جمهوری صورت می گیرد، اما اگر کابینه در اختیار 
نخست وزیر منصوب مجلس باشــد این فرسایش ها وجود 

نخواهد داشت.

نایب رئیس مجلس: لازم است مدتی در کشور نظام پارلمانی حاکم شود
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بنیاد برکت با هدف ساماندهی و حمایت از محرومان 
۳ اســتان غربی کشور قرار اســت تا پایان سال ۱۰ هزار 
فرصت شغلی ایجاد کند.  ۳۰۰۰ طرح اشتغال زایی برای 
ســاماندهی و اشــتغال زایی کولبران غرب کشور ایجاد 
می شود. در این راستا بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام 
برای رویداد »کاک برکت« )اشتغال آفرینی برای کولبران 
استان های مرزی( فراخوان داد که بر اساس آن کارآفرینان 
event.barkat. و ایده پردازان می توانند با مراجعه به آدرس
ir طرح ها و ایده های نوآورانه خود را ارائه کنند تا طرح های 
منتخب پس از بررســی و داوری، از ســوی بنیاد برکت 

حمایت و اجرا شود. 
مهدی عبدالحمید، مجری رویداد کاک برکت درباره 
ایــن رویداد گفت: تا پایان ســال جــاری ۳۰۰۰ طرح 
اشتغال زایی با اعتباری بالغ بر ۱۰۰ میلیارد تومان ویژه 
کولبران ۳ استان کرمانشاه، آذربایجان غربی و کردستان 
اجرا می شــود که باعث ایجاد ۱۰ هزار فرصت شــغلی 
مســتقیم و غیرمستقیم خواهد شــد. این ۳۰۰۰ طرح 
براســاس طرح ها و ایده های ارائه شــده از ســوی خود 
کولبران، جوامع دانشگاهی و کارآفرینان و با مشارکت و 
تسهیلات بنیاد برکت عملیاتی می شود. پدیده کولبری 
یک معضل چندوجهی اســت و ابعاد مختلفی از جمله 
اقتصادی، سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و حتی امنیتی را 
در برمی گیرد، به همین دلیل هم، معضل کولبری فقط با 
اشتغال زایی رفع نمی شود. معضل کولبری به ظاهر مساله 
ساده ای اســت اما در واقع فقط با همدردی، همفکری و 
همراهی با مردم مناطق مرزی مرتفع می شود و نیازمند 
یک همزیستی اســت.  از طرح ها و ایده های سیاستی و 
اجرایی در این حوزه اســتقبال می کنیــم و طرح های 
منتخب و برتر پس از بررسی و داوری، از سوی بنیاد برکت 
حمایت و اجرا می شوند. رویداد کاک برکت در قالب فضای 
حکمرانی مشارکتی اجرا می شــود و مردم در آن نقش 
اساســی و کلیدی دارند. مسائل و مشکلات متعددی در 
جامعه وجود دارد و تلنبار شده که تنها خود مردم از پس 
رفع آن  برمی آیند. قرار اســت با رویداد کاک برکت، حل 
معضل کولبری با کمک مردم و نقش آفرینی بنیاد برکت 
انجام شود. به گفته مجری رویداد کاک برکت، کولبران ۳ 
اســتان کردســتان، آذربایجان غربی و کرمانشاه تحت 
پوشش این رویداد ملی بنیاد برکت قرار دارند. یکی از فواید 
رویداد کاک برکت، ارتباط کارکردی مســؤولان با مردم 
اســت. همچنین نقش مردم در این رویداد پررنگ تر از 
همیشه است. اکثر مشاغل ایجاد شده در قالب این رویداد، 
خــرد و خانگی خواهد بود اما از طرح های بنگاه محور که 
راه اندازی اشتغال برای کولبران را در پی داشته باشد نیز 

استقبال می کنیم. 

رییس قوه قضاییه بخشنامه ضرورت تسریع در رسیدگی به 
پرونده هایی که دارای خواهان یا شاکی متعدد می باشد را به مراجع 

قضایی سراسر کشور ابلاغ کرد. 
در این بخشنامه که از سوی حجت الاسلام و المسلمین سید 
ابراهیم رئیسی خطاب به مراجع قضایی سراسر کشور ابلاغ شده، 
آمده است: نظر به ضرورت تسریع در رسیدگی به پرونده هایی که 
دارای خواهان یا شاکی متعدد می باشد و با توجه به اینکه معمولاً 
اینگونه پرونده ها دارای اهمیت و پیچیدگی بوده و رسیدگی به آن ها 
مستلزم فرصت کافی و تخصص لازم می باشد، به منظور رسیدگی 
دقیق و سریع در این قبیل پرونده ها و پیشگیری از وقوع موارد مشابه، 

موارد زیر جهت اقدام لازم ابلاغ می گردد.
۱ ـ برای رسیدگی به پرونده هایی که تعداد شاکی یا خواهان 
آن بیش از حد معمول است، شعبی از دادسرا یا دادگاه نخستین و 
تجدیدنظر تعیین و امر ارجاع به گونه ای مدیریت شــود که شعب 
مذکور از فرصت لازم جهت رسیدگی به پرونده های مهم برخوردار 
باشند و از ارجاع پرونده های دیگر به شعبه حتی المقدور خودداری 

شود.
۲ ـ رؤســای دادگستری ها و دادســتان ها مسئول ارجاع و 
نظارت بر رسیدگی پرونده های فوق در شعب خاص دادسرا و دادگاه 

می باشند.
۳ ـ در صورتــی که پرونــده از جنبه هــای مختلف دارای 
پیچیدگی است و رســیدگی به آن مستلزم اخذ نظر کارشناسان 
مجرب و متخصص باشد، روسای واحدهای قضایی ترتیبی اتخاذ 
نمایند که امکان بهره گیــری از تیم اقتصادی و مالی برای قضات 

رسیدگی کننده فراهم شود.
4 - ایــن قبیل پرونده ها به لحاظ اهمیت و کثرت مدعیان و 
مالباختگان با رعایت همه دقت های حقوقی و قضایی باید به صورت 
ویژه و در حداقل زمان و وقت های فوق العاده مورد رســیدگی قرار 

گیرد.
۵ - معاونت منابع انســانی با کســب نظر از دادستان کل و 
معاونت پیشگیری نسبت به برگزاری کارگاه ها و دوره های آموزشی 
مورد نیاز با بهره گیری از اســاتید و کارشناسان مجرب حوزه های 

مربوط برای قضات شعب خاص اقدام نماید.
۶ ـ معاونت اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم با همکاری 
مرکز آمار و فناوری اطلاعات، پژوهشگاه قوه قضاییه و سایر واحدهای 
ذیربط با بررسی پرونده های مذکور، نسبت به آسیب شناسی و ارائه 
راهکارهای مناسب و مؤثر برای جلوگیری از بروز موارد مشابه اقدام 
و پایان هر فصل گزارش اقدامات انجام شــده و نتایج حاصله را به 

اینجانب گزارش نماید.
۷ ـ چنانچه به هر دلیل تصمیم گیری مســتلزم مشورت با 
مسئولین در مرکز باشد، سریعاً مراتب به حوزه معاونت اول اعلام تا 

پرونده دچار وقفه نگردد.
معاون اول قوه قضاییه مســئول نظارت بر حســن اجرای 

بخشنامه می باشد.

آیت الله رئیسی در جلسه شورای عالی قوه قضاییه:خبـــــر

 مثل برخی نباشیم که بعد از 40 سال مسئولیت در نظام 
ژست  منتقد گرفتند

ابلاغ بخشنامه ضرورت تسریع در رسیدگی به 
پرونده های دارای خواهان یا شاکی متعدد 

خبـــــر

هفته نامه اقتصادی ایران

www.etebar.net

آیت الله سیدابراهیم رئیسی در آیین آغاز سال تحصیلی جدید حوزه های علمیه تهران، با تأکید بر اینکه امروز بر این باوریم که همه زوایای زندگی انسان معاصر می تواند بهره مند از فقه باشد، گفت: پرچمی که امام بزرگوار برافراشت و 
امروز هم دست جانشین بحق ایشان، رهبری معظم انقلاب اسلامی است، این است که ما مدعی آن هستیم که در این عالم مدنیتی به نام دین می خواهد شکل گیرد و این تمدن می تواند پاسخگوی نیاز های بشر باشد و مجموعه ای است 
که می تواند همه نیاز ها را پاسخ دهد. به گزارش میزان، رئیس قوه قضائیه مهمترین ابزار قضا در دستگاه قضایی را علم، دانش و فقه دانست و افزود: لازمه بناکردن دستگاه قضایی بر فقه و حقوق اسلامی این است که نسبت به فقه و 
دانش قضایی کاملاً به روز و بهنگام باشد و مسائل بسیار مهمی را بتواند پاسخ دهد که البته در این زمینه بسیار کار شده است.  آیت الله رئیسی با اشاره به افزایش توجه مردم دنیا به ویژه جوانان غربی به دین و معنویت و فرهنگ غنی اهل 
بیت )ع( یادآور شد: اهانت صورت گرفته به برترین شخصیت جهان هستی، وجود مقدس پیامبر اعظم )ص( بیانگر نهایت استیصال اهانت کنندگان است. همچنین توجیه این اهانت به اسم آزادی بسیار بلاوجه است؛ چراکه آزادی به معنای 

صیانت از عقلانیت و علم و دانش بشر است؛ حال آنکه اهانت به پیامبر عظیم الشأن اسلام، اهانت به همه بشریت و همه انبیاء و تمام کتب آسمانی است. برای بشر مدنیتی جز در پرتو آموزه های پیامبر اسلام وجود ندارد.

دین
میتواند
همهنیازهارا
پاسخدهد

رئیس قــوه قضاییه گفت: ما در 
دستگاه قضایی صاحبخانه ایم و قابل 
قبول نیســت که با مشــکلات این 
دستگاه همانند مهمان برخورد کنیم 
یا مثل برخی که ســال هــا در نظام 
مسئولیت داشــتند، بعد از 4۰ سال 
ژســت منتقد به خود گرفته اند. این 
مجموعه متعلق به همه مسئولان عالی 
قضایی اســت و باید نســبت به آن 
پاسخگو باشــیم چرا که اکنون ما 
ناهُم فِی  مصداق آیه شــریه »إنِ مَکَّ

الأرَض« هستیم.
به گزارش اعتبار به نقل از  اداره 
کل روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح 
امروز شــورای عالی قوه قضاییه، با 
اشاره به آغاز سال تحصیلی جدید و 
بازگشایی مدارس و دانشگاه ها و حوزه 
های علمیه، بر ضرورت رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی و صیانت از سلامت 
جانی دانش آموزان و کادر آموزشی و 

پژوهشگران کشور تأکید کرد.
صیانت از اندیشه نسل جوان در 
گرو اجرای منویات رهبری است

رئیس قوه قضاییــه همچنین لزوم 
صیانــت از فکر و اندیشــه دانش آموزان و 
دانشجویان را متذکر شد و گفت: صیانت از 
فکر و اندیشه دانش آموزان و دانشجویان و 
خردمندی و خــردورزی نســل جوان و 
نوجوان ما در گرو اجرای منویات مقام معظم 
رهبری در دیدار مسئولان آموزش و پرورش 
و سند تحول بنیادین نظام آموزشی کشور 

است.
نقش تربیت نیروی مؤمن و انقلابی 

در کاهش آسیب های اجتماعی
آیت الله رئیســی با اشــاره به نقش 
دستگاه های فرهنگی و آموزشی در تربیت 
نیروهای فرهیخته و متعهد، خاطر نشان 
کرد: تعلیم و تربیت به هنگام از مهم ترین 

عناصر در پیشگیری از وقوع جرم است و اگر 
فکر و اندیشه فرزندان این مرز و بوم بر اساس 
آموزه های انقلابی و فرهنگ دینی پرورش 
یابد، شــاهد کاهش آسیب های اجتماعی 

خواهیم بود.
طرح جامع برای نهادینه کردن 
برگزاری دادگاه های اقتصادی

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از 
سخنانش با تقدیر از مقام معظم رهبری به 
خاطر موافقت ایشــان با پیشنهاد دستگاه 
قضایی برای تداوم برگزاری دادگاه های ویژه 
رسیدگی به اخلال در نظام اقتصادی، از ارائه 
طرحی جامع برای نهادینه و نظام مند کردن 

روند برگزاری این دادگاه ها سخن گفت.
می خواهیم هم بیت المال حفظ 
شود؛ هم دادگاه ها عادلانه باشد

آیت الله رئیسی با تأکید بر تداوم دادگاه 
های مفسدان اقتصادی در عین حال گفت: 
به دنبال آن هستیم با ارائه طرحی جامع به 
مجلس این فرایند را از موضوعی استثنائی 
و اضطراری به رویه ای مســتمر و اقدامی 
نهادینه در دستگاه قضا تبدیل کنیم تا هم 
حقوق بیت المال حفظ شود، هم برخورد با 
مفسدان به صورت قانونمند، سریع، دقیق 

و عادلانه پیگیری شود.
نباید اجازه داد کسی فرصت 

ارتکاب فساد اقتصادی پیدا کند
رئیس قــوه قضاییه با بیان این که به 
هیچ عنوان نباید به مفسدان اقتصادی مجال 
داده شود، از بین بردن زمینه های فساد را 
علاوه بر برخورد با مفسدان و برگزاری دادگاه 
های ویژه، در گرو اصلاح ساختارهای فسادزا 
دانســت و از دولت و مجلس خواست که 
اصلاحات مورد نظر مقام معظم رهبری در 
حوزه اقتصادی را با جدیت دنبال کنند. آیت 
الله رئیسی اصلاح نظام بانکی و پولی، اصلاح 
نظام مالیاتی، اصلاح نظام گمرکی و واردات 
و صــادرات را از مهم ترین و ضروری ترین 
اصلاحات در حوزه اقتصادی دانست که به 

کاهش جرایم و پرونده های قضایی منجر 
خواهد شد.

اهانت به مقدسات و عادی سازی 
روابط با صهیونیست ها سناریوی 

حساب شده است
رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش 
با ابراز تأسف از اهانت به مقدسات در برخی 
کشورهای اروپایی همزمان با عادی سازی 
روابــط امارات بــا رژیم صهیونیســتی و 
محکومیت ایــن اقدامــات موهن گفت: 
جســارت به قرآن کریم و اهانت به پیامبر 
عظیم الشأن اسلام در اروپا و برقراری رابطه 
بیــن یک کشــور بــه ظاهر اســلامی با 
صهیونیست ها ســناریویی حساب شده 
است که در یک اتاق فکر طراحی شده اند.
جسارت به قرآن و پیامبر اعظم 

توهین به کل بشریت است
رئیس قوه قضاییه گفت: اهانت به قرآن 
کریم اهانت به همه کُتب آسمانی و جسارت 
به وجود مقدس پیامبر اعظم )ص( اهانت 
به همه انبیاء عظام و توهین به انسان و کل 

بشریت است که هرگز قابل قبول نیست.
برای امیدآفرینی در جامعه نباید 

به بیرون مرزها چشم دوخت
آیت الله رئیسی ایجاد امید در جامعه 
را از مهــم ترین مســئولیت هــای همه 
کارگزاران نظام دانست و افزود: دشمن به 
دنبال ناامید کردن مردم است اما هر یک از 
مســئولان وظیفه دارند که با عمل صالح و 
خدمتگزاری خالصانه، مانع رسیدن دشمن 
به این هدف شوم شوند. رئیس قوه قضاییه 
این نکته را هم متذکر شد که ایجاد امید در 
جامعه و افزایش سرمایه های اجتماعی با 
حرف و ســخن امکانپذیر نیست و نیازمند 
اقدام و عمل و اتکا به ظرفیت های داخلی 
است و هر گونه چشم دوختن به دیگران و 
پیوند دادن گشــایش در امــور به نتیجه 
انتخابات دیگر کشورها خطایی راهبردی 

است.

بازنگری و اصلاح مصوبه ستاد 
کرونا درباره قراردادهای اجاره

در این نشست، حجت الاسلام صادقی 
رئیس مرکز توسعه شوراهای حل اختلاف 
با اشاره به مصوبه ستاد ملیّ مبارزه با کرونا 
درباره ســقف افزایش قراردادهای اجاره، 
گفت: این مصوبه با ابــلاغ معاون اول قوه 
قضاییه در دستور کار قرار گرفته و بازرسی 
های صورت گرفته نشان می دهد که از ۱۲ 
هزار پرونده متشــکله در این زمینه، تعداد 
بسیار اندکی بر خلاف مصوبه مورد رسیدگی 
قرار گرفته اند.  از آنجا که اجرای مصوبه ستاد 
ملیّ کرونا بر اساس شرایط خاص کشور در 
دســتور کار قرار گرفته بــود، برای گذر از 
شرایط اضطراری، رسیدگی به این دست 
پرونده ها نیازمند قانون اســت که باید با 
اصلاحات جدی در مصوبه در دســتور کار 
قرار گیرد؛ چرا که به عنوان مثال نیاز مالکان 
در مصوبه مذکور در نظر گرفته نشده و در 
حالی که مصوبه ناظر بر قشــر آسیب پذیر 
بوده، ۷۰ درصد دعاوی مطرح شده در تهران 
مربوط به مناطق یک و دو بوده است.  تأسی 
به سیره رهبر معظم انقلاب از لحاظ تصریح 
معظم له، عمل به مصوبات این ستاد است 
امــا در مواردی شــاهد برخی تصمیمات 
هستیم که موجب تضعیف ستاد ملیّ مبارزه 

با کرونا می شود.

طغیانی  ســخنگوی  مهدی 
کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: 
ایرادات شورای نگهبان نسبت به 
قانون اخذ مالیات برارزش افزوده در 
نشست این کمیسیون بررسی شد. 

وی گفت: ایرادات شــورای نگهبان 
نسبت به قانون مالیات بر ارزش افزوده با 
حضور ره پیــک عضو حقوقدان شــورا 

بررسی شد.
وی با بیان اینکه برخی بندهای این 
مصوبه پیش از این با حضور دهقان عضو 
حقوقدان شورای نگهبان اصلاح شده بود، 
افــزود: اخذ مالیات بــر ارزش افزوده در 
مناطق آزاد و جداول تخصیص منابع در 
این قانون مورد ایراد شــورای نگبان قرار 
گرفته بود، آنها اعلام کرده بودند که این 
قانون نباید به تخصیص منابع بپردازد بلکه 
این موضــوع باید در بحث بودجه تعیین 
شود.  شــورای نگهبان نسبت به موضوع 
اخذ مالیات برارزش افزوده از افراد محروم 
جامعه هم ایراد شرعی گرفته و اعلام کرد، 
این نوع مالیات از محرومان نباید گرفته 

شود.
سخنگوی کمیســیون اقتصادی 
مجلس بیــان کرد: درباره ســه موضوع 
مناطق آزاد، اخذ مالیات برارزش افزوده از 
محرومان و تخصیص ها ایرادات با توافق 
شورای نگهبان بررسی شد و  گزارش آن 

بــه صحن علنی ارائه می شــود تا بعد از 
تصویب به شورای نگهبان ارسال شود.

اظهارنظرهای غیرعلمی برخی 
مسئولان؛ آسیب بازار سرمایه

مهدی طغیانی با بیان اینکه متاسفانه 
اظهارنظرهــای برخی مســئولان طی 
هفته هــای قبل موجب آســیب به بازار 
بورس شده است، گفت: ما اکنون در حال 
جمع بندی گــزارش نظارتی بازار بورس 

برای قرائت در مجلس هستیم. 
او  با اشاره به اینکه کمیته بورس این 
کمیسیون امروز با حضور جمعی از فعالان 
بــورس بــه بررســی وضعیت بــازار و 
پیشــنهادات پرداخت،  گفت:  مهمترین 
جمع بندی جلسه و تاکید اعضا بر فعالیت 
بازار بورس به دور از هرگونه نگاه سیاسی  

و غیر علمی بود.
وجود توامان تهدید و فرصت 

در بازار سرمایه
متاســفانه برخی اظهارنظرها طی 
هفته های قبل درباره بازار بورس بیانگر 
نبود یک نگاه دقیق نســبت به این حوزه 
بوده که این موضوع موجب آسیب شده 
است.   شــرایط کنونی بازار سرمایه یک 
فرصت مناســب برای عرضه دارایی های 
دولت است که می توان با استفاده از منابع 
حاصلــه ســرمایه گــذاری در حــوزه 
زیرساخت ها انجام داد.   از سوی دیگر بازار 

سرمایه به دلیل ناآشنایی سرمایه گذاران 
با فضای این بازار می تواند یک تهدید به 
حســاب بیاید زیرا این یک بازار ریسکی 
بوده و نوســان جزو ذات بازار است. بعضا 
شاهد برخی اتفاقات غیرطبیعی در این 
حوزه هستیم و براین اساس نمایندگان 
طی هفته های گذشته تذکرات جدی را 

به مسئولان بازار بورس داده  اند.
بازنگری در قانون بازار سرمایه

وی با بیان اینکه کمیسیون اقتصادی 
جلســات خود را با تشکل های حقیقی و 
فعالان جدی بازار ســرمایه ادامه خواهد 
داد، تصریح کرد: در این راستا قرار شده، 
قانون بازار ســرمایه مصوب ســال ۸4 و 
اصلاح شده سال ۸۸ مجددا بررسی و مورد 
بازنگری قرار گیرد. گزارش نظارتی ما در 
حوزه بورس در حال جمع بندی اســت و 
اکنون آن را برای صاحبنظران این عرصه، 
کارشناســان و فعالان بازار سرمایه برای 
کسب نقطه نظرات آنها ارسال کرده ایم و 
بعد از دریافت اطلاعات، گزارش نهایی را 
در صحن علنی قرائت خواهیم کرد. اکنون 
مجموعه ای از داده ها در مورد بازار بورس 
وجود دارد که می توان براساس تحلیل آنها 
راهبری و عملکرد بازار را رصد، جمع بندی 
و اقدام کرد. همچنین اگر عملکرد اشخاص 
حقیقی و حقوقی در بازار بورس در روند 
بررســی داده ها بیانگــر تضییع حقوق 

سهامداران خرد باشد، مجلس حتما برای 
احقاق حقوق این ســهامداران اقدامات 

حمایتی خود را انجام خواهد داد.
پیگیری تاسیس کانون 

سهامداران حقیقی
وی ادامه داد: مــا همچنین بحث 
تاسیس کانون سهامداران حقیقی را دنبال 
می کنیم زیرا مطالبه اشخاص حقیقی باید 
در جلســات و محافل پیگیری شود و در 
کنار آن نهادهای منجر به تثبیت بازار باید 

تقویت شوند.
طغیانی با بیان اینکه امروز کمیته 
مالیاتی کمیسیون اقتصادی مجلس هم 
طرح دریافت مالیات از عایدی سرمایه را 
بررسی کرد، گفت:  مواردی از طرح بررسی 
شد اما به دلیل گستردگی ابعاد آن، ادامه 
بحث به جلسات دیگر کمیته موکول شد. 
همچنین تمامی گزارشات کمیته ها بعد 
از بررســی و تصویــب در کمیســیون 

اقتصادی به صحن علنی ارائه می شود.

ساماندهی ۴۰ هزار کولبر توسط بنیاد برکت

تقدیر وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح از مدیرعامل و مدیران شرکت 
فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران 

جریان سیاسی با هجمه به مجلس انقلابی 
در پی موفقیت انتخابات ریاست جمهوری 

۱۴۰۰ است

ســیاوش امیرمکری، رییس هیات مدیره و 
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و مدیران این شرکت 
به دلیل حمایت، همکاری در جهت تحقق طراحی 
و ساخت نخستین ســامانه بومی برج کنترل و 
مراقبت پرواز سیار فرودگاهی از سوی وزیر دفاع 
و پشتیبانی نیروهای مســلح مورد تقدیر قرار 

گرفتند. 
در بخشــی از این 
تقدیرنامه آمده اســت:  
»رشــد و پیشــرفت روز 
افــزون ایران اســلامی 
مدیون تــلاش و همت 
شبانه روزی کسانی است 
که عمر گرانبهای خود را 
سرمایه ای برای سربلندی 

و اعتلای نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران قرار داده 
اند و در این مسیر از هیچگونه کوششی دریغ نمی نمایند.« 
»در ســال جهش تولید، از حمایــت، همکاری و تلاش 
بی وقفه جنابعالی در تحقق، طراحی و ساخت نخستین 
سامانه بومی برج کنترل و مراقبت پرواز سیار فرودگاهی 
که منجر به قطع وابســتگی و صرفه جویی ارزی گردید، 
تشکر و قدردانی می گردد. امید است در سایه الطاف الهی 
و در ظل توجهات حضرت ولی عصر)عج( و تحت زعامت 
حکیمانه رهبر فرزانه انقلاب اسلامی و فرماندهی معظم 
کل قوا)مدظله العالی( در خدمت به نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران موفق و پیروز باشید.« 

حسینعلی حاجی دلیگانی عضو هئیت رئیسه 
مجلس معتقد است جریانات سیاسی خاصی برای 
اینکه نگذارند نیروهای انقلابی پیروز در انتخابات 
ریاست جمهوری آتی شــوند دست به تخریب 

مجلس زده اند. 
بــه  وی   
حاشیه سازی های برخی از 
جریانات سیاســی پس از 
بازدید نمایندگان مجلس از 
اســتان های مختلــف در 
جهت رفع مشــکلات آنها 
اشــاره کرد و گفت: برخی 

جریانات سیاسی نمی خواهند شاهد موفقیت کشور به 
دست نیروهای انقلابی باشند. فلذا؛ هرگونه اقدام مثبتی 
از سمت و سوی نیروهای غیر جریان سیاسی متبوع خود 
صورت بپذیرد آن را نادیده و یا اینکه زیر سوال می برند در 
حالی که می بایست دنبال این مسئله بود که هر شخصی 
در درون کشــور کاری را به نفع مردم انجام داد از آن به 
خوبی یاد شود. جریانی به دنبال این بوده تا مجلسی که 
متشکل از نیروهای انقلابی است را مورد هجمه قرار دهند 
که به موفقیت های لازم دســت پیدا نکنند و کارایی این 
مجلــس را از کار بیندازنــد و اعلام کنند که نمایندگان 
انقلابی برای حل مسائل کشور مفید نیستند؛ البته همه 
فضاسازی ها بوجود آمده به دلیل این بوده تا از موفقیت 

جریان انقلابی در انتخابات آتی جلوگیری شود.
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بررسی ایرادات شورای نگهبان درباره قانون مالیات برارزش افزوده

محسن صالحی نیا مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی کشور گفت: از تعداد ۴۵ هزار واحد صنعتی ایجاد شده در حال حاضر حدود ۱۰ هزار 
واحد راکد و یا نیمه فعال هستند که دولت تلاش می کند واحدهای تعطیل شده را به چرخه تولید بازگرداند. طبق برنامه زمان بندی شده قرار است هر ساله تعداد 
یک هزار و ۵۰۰ واحد تعطیل شده و یا نیمه فعال با حمایت همه جانبه دولت فعالیت خود را از سر بگیرند. تاکنون حدود ۴۵ هزار واحد صنعتی کوچک، متوسط و 
بزرگ در ۸۵۰ شهرک و نواحی صنعتی کشور ایجاد شده و تعداد ۳۵ هزار واحد دیگر نیز در مرحله احداث می باشد. او همچنین از تامین زیرساخت های موردنیاز 
شهرک ها و نواحی صنعتی کشور همچون گاز، آب ، برق و سایر امکانات مورد نیاز خبر داد و افزود: دولت به منظور حمایت از سرمایه گذاران و صنعتگران 
بخش خصوصی در مناطق محروم تخفیف های ویژه ای برای واگذاری زمین و سایر امکانات در نظر گرفته طوری که بهای زمین در مناطق محروم کشور همچون 
بخش ارشق تا ۵۰ درصد تخفیف داده می شود. برای گازرسانی به ناحیه صنعتی شهید همرنگ رضی شهرستان مشگین شهر ۱۴ میلیارد ریال هزینه شده است.

مدیرعامل فرابورس گفت: بخشی از سهام شرکت نفت ستاره خلیج فارس با انجام فرایند های لازم برای پذیرش و درج، در بازار فرابورس عرضه اولیه 
می شود.  امیر هامونی از انجام فرایند پذیرش شرکت ستاره خلیج فارس در بازار فرابورس خبر داد و گفت: پیش تر مسئله پذیرش شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس در فرابورس مطرح شده بود که به دلیل مسائلی در بدهی ارزی این شرکت فرایند آن با توقف مواجه شد. مدیرعامل فرابورس اعلام 
کرد: با تلاش های صورت گرفته و قول های مساعدی که مبنی بر تبدیل بدهی ارزی این شرکت به بدهی ریالی داده شده، فرایند پذیرش آن بار دیگر 
به جریان افتاده است تا بخشی از سهام این شرکت بزرگ پالایشی بتواند با انجام فرایند های لازم برای پذیرش و درج، در بازار فرابورس عرضه اولیه 

شود. گفتنی است سهام این شرکت مهم پالایشی به زودی در فرابورس عرضه خواهد شد

۱۰ هزار واحد صنعتی کشور راکد و نیمه فعال است سهام پالایشگاه ستاره خلیج فارس به زودی در فرابورس عرضه می شود



تعهدات معوق سایپا به دلیل کمبود قطعات ناشی از مشکلات ارزی است
 برای تمام تعهدات سررسیده شده سایپا خودرو تولید 
کرده ایم / تعهدات معوق سایپا به دلیل کمبود قطعات 
ناشی از مشکلات ارزی است / برای تامین ارز نیازمند 

حمایت بانک مرکزی هستیم
قائم مقام مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در امور 
فروش و خدمات پس از فروش گفت: همانطور که قبلا 
هم اعلام کرده بودیم، برای تمام تعهدات سررسیده 
شده سایپا تا پایان شهریور، خودرو تولید شده است 
اما به دلیل کمبود چند قطعه در برخی تولیدات امکان 
تحویل آنها وجود ندارد.  مجید باقری در آئین قرعه 
کشی طرح پیش فروش مشارکت در تولید محصولات 

ســایپا اظهار داشــت: کمبود قطعــه در تعدادی از 
تولیدات ماه های گذشــته گروه خودروسازی سایپا 
ناشی از مشکلات مربوط به تامین ارز مورد نیاز است.

باقری ادامه داد: با تاکید مدیرعامل گروه خودروسازی 
ســایپا تلاش برای تامین ارز مورد نیاز جهت تامین 
قطعات با جدیت ادامــه دارد و در کوتاه ترین زمان 
ممکــن، معدود قطعات مورد نیاز تهیه می شــود و 
خودروهای تعهد شــده تکمیل و تحویل مشتریان 

خواهند شد.
وی با بیان اینکه بانک مرکزی جمهوری اســلامی با 
هدف حمایت از تولید داخل، همواره همکاری خوبی 

با گروه خودروسازی سایپا داشته، افزود: برای تامین 
ارز، نیازمند ادامه حمایت های بانک مرکزی هستیم 
که امیدواریم با این حمایــت، ارز مورد نیاز قطعات 

محصولات تولید شده، تامین شود.
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خودرو، حمل و نقل
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آرش محبی نژاد دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه سازی کشور با بیان اینکه با بلوغ داخلی سازی و همچنین برخورد قهری شدید با پدیده قاچاق می توان تا حدود زیادی از خروج ارز از کشور جلوگیری کرد، گفت: 
ارزبری سالانه صنایع خودرو و قطعه سازی کشورحدود سه میلیارد و ۵00 میلیون دلار است، به این آمار باید ارزبری ۵00 میلیون دلاری برای تامین بازار لوازم یدکی را نیز اضافه کرد. برآوردها حاکی است سالانه حدود یک 
میلیارد و 200 میلیون دلار صرف واردات قطعه قاچاق به کشور شده و تقریبا به همین میزان واردات قطعه از مبادی ورودی کشور انجام می شود.  در حالی سالانه بین ۵ تا ۶ میلیارد دلار ارز برای تامین ماده اولیه، قطعات و 
ملزومات تولید صنعت خودرو از کشور خارج می شود که می توان با توجه به داخلی سازی و تعمیق ساخت داخل، تا میزان زیادی از ارزبری ها جلوگیری کرد.  هرچه به پروژه های ساخت داخل اهمیت بیشتری داده شود 
ارزبری ها کاهش خواهد یافت، به طوری که ۴ میلیارد دلار نیاز صنعت قطعه و خودروسازی کشور را می توان به کمتر از یک میلیارد و ۵00 میلیون دلار در سال رساند. روند کند تخصیص ارز در شرایط کنونی کشور به دلیل 

مشکلات تحریم ها و سایر مشکلات به وجود آمده و با وجود همه فشارهای موجود می توان با شیوه هایی نظیر بدون انتقال ارز یا بدون ذکر منشأ، از ارز موجود در دست مردم برای کاهش مشکلات استفاده کرد.

کاهشارزبری
درقطعهسازی

ازمسیر
داخلیسازی

 رئیس شورای رقابت 
با اشاره به اینکه وظیفه این 
شورا، تنظیم دستورالعمل 
قیمت اســت، گفت: این 
شــورا تلاش می کند با 
دســتورالعمل،  تنظیم 
قیمت تعادلی باشــد و به 

دست مصرف کننده واقعی برسد.
رضا شــیوا ادامه داد: از اردیبهشــت امســال که 
مسئولیت تنظیم دستورالعمل قیمت از وزارت صمت، 
دوباره به شورای رقابت برگردانده شد، حدود ۱4 ماه پیش 

از آن هیچ کدام از خودرو ها افزایش قیمتی نداشتند.
وی با اشــاره به اینکه دســتورالعمل را برای همه 
خودرو ها صادر کردیم، گفــت: قیمت هایی را که اعلام 
کردیم هم برای مصرف کننده و هم تولید کننده، عادلانه 

است.
شــیوا با اشاره به اینکه قیمت اعلامی ما با بازار آزاد 
اختلاف زیادی دارد، افزود: وظیفه شورای رقابت این است 
کــه در برابر کالا های انحصاری، قیمت عادلانه را اعلام و 
متقاضی واقعی را پیدا کند، بنابراین شرط های زیادی برای 
خرید خودرو گذاشتیم، اما با این حال معلوم نیست که 
آیا همه کسانی که در قرعه کشی برنده می شوند متقاضی 

واقعی خودرو ها هستند یا نه؟
رئیس شــورای رقابت گفت: اکنون سود منطقی، 
حدود ۱۰ درصد و هزینه مالی حداکثر تا ۵ درصد را برای 
خودرو سازان و هزینه معاملات به علت وضع فوق العاده 
کنونی را در نظر گرفتیم و کاهش ۲ و نیم درصد بهره وری 
را انجام ندادیم و فعلًا با توجه به وضع ویژه کنونی، کیفیت 
را هم دست نگه داشتیم. خودروسازان, ۱۷ درصد سود 
تعیین کرده بودند، اما شورای رقابت, ۱۰ درصد سود و ۵ 
درصد هم هزینه مالــی در نظر گرفت بنابراین اختلاف 
زیادی با خواســته های خودروسازان نداریم. انتظار این 
است که هر خودروساز حداقل برای نیاز سه ماه خود، کالا 
داشته باشد به همین علت افزایش ها را برای هر سه ماه 

یکبار در نظر گرفتیم.
شیوا با بیان اینکه وضع کشور و ارتباط ما با خارج، 
ویژه است، اضافه کرد: از نظر علمی و محاسباتی، امکان 
قیمت گــذاری خودرو به صورت روزانــه وجود ندارد و 
نمی شود هر ماه قیمت ها را تغییر داد. از زمانی که قرعه 
کشی خودرو آغاز شد شکایت های مردمی حذف شده و 

قرعه کشی خودرو بهترین مدل در شرایط فعلی است.
وی درباره خودروی دناپلاس توربوشــارژ اتومات 
افزود: دناپلاس توربوشارژ اتومات با دنا پلاس حدود ۱۲۰ 
میلیــون تومان اختــلاف قیمــت دارد و در دنا پلاس 
توربوشارژ اتومات حداقل سی قطعه نسبت به دنا پلاس 
اضافه شده که قیمت این قطعات توسط بازرس مستقل 
شرکت تأیید شده است. درباره قیمت گذاری خودرو های 
جدید هم باید بگویم که این خودرو ها هنوز به بازار نیامده، 

ولی به محض ورود قیمت گذاری خواهند شد.

خبـــر

هم زمان با آغاز سال تحصیلی، مدرسه ۱۲ کلاسه 
شــهدای ایران خودرو که طبق استانداردهای آموزشی 
احداث شــده، بــا حضــور مدیرعامل گــروه صنعتی 
ایران خودرو و استاندار سیستان و بلوچستان و برخی دیگر 

از مقامات این استان به بهره برداری رسید.
مدیرعامــل گروه صنعتی ایران خــودرو، در آیین 
گشایش این مدرسه، ضمن قدردانی از تمامی مسوولان 
مرتبط با اجرای این پروژه، گفت: ایران خودرو براســاس 
تکالیف فراقانونی و فراماموریتــی بنگاه های تولیدی و 
اقتصادی، حمایــت از تحصیل کودکان منطقه محروم 

سیستان و بلوچستان را در دستور کار قرار داد.
فرشــاد مقیمی، با بیان این که مســوولیت های 
اجتماعی ایران خودرو در ســه فصل محیط زیســت، 
حمایت هــای اجتماعی و همچنین اقتصــادی دنبال 
می شود، ادامه داد: افزون بر این که اقدامات و پروژه های 
متعددی در زمینه کاهش مصرف سوخت محصولات و 
کاهش آلایندگی محیط زیســت تعریف کرده ایم، برای 
رونق اقتصــادی مناطق محروم نیــز اقداماتی را انجام 

داده ایم. برای رونق اقتصادی سیســتان و بلوچســتان 
گام هایــی از جمله حمایت از زنان هنرمند ســوزن دوز 

سرپرست خانوار برداشته ایم.
وی افزود: کمک های مومنانه ای که در شرایط کرونا 
به اقشــار محروم توسط مجموعه کارکنان ایران خودرو 
صــورت گرفته نیز بخشــی از اقدامات مســوولانه این 
خودروساز به شمار می رود. در همین راستا و در شرایط 
محدودیت هایی که در ابتدای شیوع بیماری کرونا وجود 
داشت اقدام به تامین اقلام بهداشتی کادر درمان شبکه 

بهداشت کشور نیز کرده ایم.

مقیمی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری درباه 
لزوم ایجاد زیرســاخت های آموزشی مناسب در مناطق 
محروم، تصریح کرد: خاســتگاه بسیاری از متخصصان 
کشور از مناطق محروم بوده و باید تلاش کنیم تا با ایجاد 

امکانات مناسب، این سهم را افزایش دهیم.
وی گفت: به احترام ۱۱۳ شهیدی که ایران خودرو 
تقدیم انقلاب کرده، مدرســه احداث شده را »شهدای 

ایران خودرو« نام گذاری کرده ایم.
وی ضمن قدردانی از خیرین منطقه، برای هبه زمین 
ساخت مدرسه به سازمان نوسازی مدارس، تصریح کرد: 
مسوولیت های اجتماعی ایران خودرو، محصور به شرکت 
مــادر نبوده و شــبکه خدمات پس از فــروش و یکی از 
نمایندگی های ایران خودرو نیز در سال گذشته اقدام به 
تاسیس هنرستان فنی و حرفه ای در این منطقه کرده که 
قرار اســت مرکز دیگری را نیز یه صورت خیریه تاسیس 
کند. معلمان تفکر و اندیشیدن را به کودکان بیاموزند تا 
فضای توسعه همه جانبه برای کشور و سربلندی آن فراهم 

شود.

قابلیت رصد و نظارت بورس کالا
 بسیار بیش  تر از بازار آزاد است

 سعید مدنی/ کارشناس ارشد 
صنعت خودرو

کشــف قیمت خودرو در 
بورس کالا هم به نفع مردم است و 
هم به نفــع تولیدکننده. چراکه 
بســاط دلالی را جمع می کند. 
این که عده قلیلی از جمعیت انبوه 

متقاضیان اعم از مصرف کننده واقعی و واسطه ها موفق به خرید 
خودرو ارزان شوند و خیل عظیم مصرف کنندگان واقعی خودرو را 
با قیمت نجومی بخرند، به هیچ عنوان منطقی نیست. پس اگر با 
این تصور که مردم درحال حاضر خودرو را ارزان می خرند جلوی 
ورود خودرو به بورس را بگیریم، خلاف واقع است. در صورت عرضه 
خودرو در بورس کالا، هر فردی به خودرو نیاز داشته باشد، مستقیما 
از بورس کالا اقدام به خرید می کند. شفافیت این بازار و قابلیت رصد 
و نظارت آن هم بسیار بیش تر از بازار آزاد است و قیمتی که در بورس 
کالا بر اساس مکانیزم عرضه و تقاضا تعیین می شود، در مقایسه با 
قیمت های دلخواه دلالان و سوداگران در بازار آزاد، واقعی و منطقی 
خواهد بود. دغدغه شورای رقابت، محدودیت عرضه خودروسازان 
است. اما از یک سو؛ مادامی که قیمت منطقی نباشد، نمی توان انتظار 
عرضه گسترده توسط خودروساز را داشت و از سوی دیگر، وقتی 
قیمت منطقی می شود، مصرف کننده واقعی شانس بیشتری برای 
خرید پیدا می کند، چون با از بین رفتن انگیزه دلالی، جلوی تقاضای 
کاذب گرفته می شود و مردم برای خرید خودرو هجوم نمی آوردند. 

هفته نامه اقتصادی ایران

افتتاح مدرسه 12 کلاسه شهدای ایران خودرو در روستای دایی آباد لار زاهدان
شیوا، دلیل اختلاف ۱20میلیون تومانی 
قیمت دنا پلاس با توربو را بیان کرد

حمایت از ۱۰۰۰ نفر از ایتام و استخدام 6۰۰ نفر از 
مددجویان کمیته امداد در مجموعه تولیدی کروز

شمارش معکوس تولید کارخانه ای 
خودروهای دوگانه سوز 

رئیس کمیته امداد از توافق با مجموعه کروز برای استخدام 
۶۰۰ نفر از جوانان تحت حمایت، در این شرکت خبر داد و گفت: 
در حال حاضر تعداد زیادی از مددجویان کمیته امداد در شرکت 

صنایع تولیدی کروز مشغول به کار هستند.
سیدمرتضی بختیاری در بازدید از شرکت کروز بزرگترین و 
پیشرفته ترین تولیدکننده قطعات خودرو ضمن تقدیر از اقدامات 
این شرکت در عمل به مسئولیت های اجتماعی و تعامل با کمیته 
امداد در زمینه های مختلف افزود: این مجموعه تاکنون تعدادی 
زیــادی از جوانان خانواده های تحــت حمایت کمیته امداد را به 
اســتخدام در آورده است. براساس توافقات انجام شده با شرکت 
کروز، ایــن مجموعه آمادگی جذب ۶۰۰ نفر دیگر از مددجویان 
امداد را دارد که به زودی مراحل معرفی و استخدام آنان آغاز خواهد 
شد. همچنین در حال حاضر بیش از هزار نفر از ایتام کمیته امداد 
از طریق طرح اکرام، تحت حمایت مدیران مجموعه کروز هستند.
رئیس کمیته امداد توان بالای تخصصی، انضباط علمی و دانش 
فنی را از ویژگی های شــرکت کروز عنــوان کرد و گفت: تعامل 
دوطرفه این مجموعه با دانشگاه به یک پشتوانه تخصصی برای آنان 
منجر شــده و در واحد تحقیق و توسعه شــاهد فعالیت جوانان 
دانشمند و متخصص هستیم. همچنین در این بازدید، نادر سخا، 
مدیرعامل شرکت کروز هدف اصلی این مجموعه را کمک به رونق 
تولید و اشتغال کشور دانست و گفت: همکاری با کمیته امداد و به 
کارگیری جوانان تحت حمایت امداد در این شرکت موجب افتخار 
برای این مجموعه و عمل به مســئولیت های اجتماعی است که 
بدون چشمداشــتی به آن متعهد شده ایم. وی به پتانسیل بالای 
جامعه هدف امداد اشــاره کرد و افزود: وجــود جوانان نخبه در 
زیرمجموعه کمیته امداد ظرفیتی اســت که می تواند در سطوح 
مختلف کروز و در واحد تحقیقات این شرکت به کار گرفته شود.

مدیرعامل شرکت کروز با بیان اینکه حدود ۱۲ هزار و ۶۰۰ 
نفر به صورت مستقیم و ۷۰ هزار نفر به صورت غیر مستقیم با این 
مجموعه همکاری دارند، اظهــار کرد: ۳۵ درصد از کارکنان این 
شرکت زنان سرپرست خانوار هستند و سعی می کنیم از طریق 
ایجاد شــغل برای خانواده های نیازمند، کمک بی منت خود را به 
جامعه هدف کمیته امداد داشــته باشــیم. گفتنی است کروز 
بزرگترین قطعه ساز داخلی با شروع تحریم ها فرصت را برای خود 
مغتنم دانســت و با بومی سازی بیش از ۳۰۰۰ قطعه پیشتاز در 
داخلی سازی است. این قطعه ساز با ایجاد بزرگترین و پیشرفته 
تریــن مرکز تحقیق و توســعه، حــدود ۲۵۰ نفــر از نخبگان و 
متخصصان کشور در حال تحقیق و پژوهش هستند که حاصل 
کار و فعالیت آن ها، طراحی قطعات پیشــرفته مورد نیاز صنعت 
خودروســازی اســت. کروز با تامین حدود ۳۰ درصــد از نیاز 
خودروسازان داخلی با قطعات عمق ساخت داخل از شرکت های 

استراتژیک کشور به شمار می رود.

حمید قاسمی ده چشــم قائم مقام شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران از تعامل وزارت نفت با 
وزارت صمت برای تولید خودروهای پایه گازسوز خبر 
داد و گفت: برنامه هایی در این راستا در دست اقدام 
اســت و به زودی شــاهد اتفاقات مثبتی در تولید 

کارخانه ای خودروهای دوگانه سوز خواهیم بود. 
وی با اشاره به اقدامات صورت گرفته برای توسعه تولید 
کارخانه ای خودروهای دوگانه ســوز اظهار کرد: اقدامات این 
شرکت با اولویت دوگانه ســوز کردن خودروهای عمومی با 
جدیت در حال انجام اســت امــا برای تولیــد کارخانه ای 
خودروهای دوگانه ســوز نیز در حال مذاکره با شرکت های 
gcr. خودروســاز هستیم. تاکنون ۵۵ هزار خودرو در سایت
niopdc.ir ثبــت نام کرده که حــدود ۶هزار خودرو مجاز 
شناخته شــده اســت. صاحبان خودروهای عمومی فعلی 
می توانند بخش زیادی از این طرح را که به طور رایگان در حال 
انجام است به خود اختصاص دهند، در سامانه جدید اطلاعات 
باید به صورت دقیق وارد شود. علاوه بر این تمام پیمانکاران و 
کارگاه های ما به پنل دسترسی دارند و به راحتی می توانند کار 
تبدیل را انجام دهند. تعداد ثبت نام ها و متقاضیان متغیر است 
اما در سایت جدیدی که طراحی شده، سیستم پایش کاملا 

دقیق است و می توانیم آمار دقیق را به دست آوریم.

www.etebar.net

www.etebar.net

مصطفی تنها سخنگوی انجمن صنعت تایر گفت: عرضه تایر با قیمت مصوب متوقف نشده است. مردم می توانند برای خرید تایر به نمایندگی های شرکت های تولیدکننده تایر مراجعه کنند و در عین حال، مقداری از تایر تولیدی نیز به صورت 
آنلاین عرضه می شود. حدود ۱۰ درصد تایر تولیدی دو کارخانه از طریق آنلاین عرضه می شود و بقیه تایر تولیدی نیز از طریق نمایندگی های شرکت های تایرساز به مردم عرضه می شود. سازمان حمایت با این مسئله موافق نبود و افزایش فروش آنلاین 
را تأیید نکرد. در حال حاضر فقط دو کارخانه تولیدکننده تایر، بخشی از محصولاتشان را به صورت آنلاین عرضه می کنند. این سازمان معتقد است عرضه تایر به صورت آنلاین باید با قیمت عمده فروشی صورت گیرد که این کار برای تولیدکنندگان 
امکان پذیر نیست. وی با اشاره به رشد ۲۷ درصدی تولید تایر در کشور از نظر وزنی طی پنج ماه گذشته امسال، گفت:  تولید تایر از نظر تعداد حلقه نیز در این مدت ۲۶ درصد رشد داشته است به طوری که جهش تولید به خوبی در صنعت تایر مشاهده 
می شود. هر کدام از نمایندگی ها که تخلف کنند، سهمیه آنها قطع خواهد شد، مردم می توانند نمایندگی های متخلف را به شرکت های مربوطه اطلاع دهند تا بلافاصله سهمیه تایر آنها قطع شود.  طی سال جاری با تعدادی از نمایندگی های متخلف 
شرکت های تایرساز فسخ قرارداد صورت گرفته، به طوری که در تیرماه ۱۳ نمایندگی از یکی از شرکت های تایرساز با قطع سهمیه و فسخ قرارداد روبه رو شده اند. در مورد نظارت بر فروش تایر در بازار نیز باید سازمان های مربوطه و نظارتی این کار را بر 

عهده بگیرند. در حال حاضر تولیدکنندگان با مشکلات زیادی برای تأمین مواد اولیه روبه رو هستند و در این شرایط توان و زمان برای نظارت بر بازار باقی نمی ماند.

عرضه تایر
 با نرخ مصوب 

متوقف
 نشده است

بانک ملت و شرکت مادرتخصصی 
بازرگانی دولتی ایران با هدف طراحی، 
تولید، توســعه و پیاده سازی سامانه 
پرداخــت الکترونیــک بهای حمل 
رانندگان برای بارنامه های محموله های 
به مقصد رسیده این شرکت، تفاهمنامه 

همکاری امضا کردند.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
بانک ملت، بر اســاس این تفاهمنامه که به 
امضای دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک 
ملت و یزدان ســیف مدیرعامل شــرکت 
مادرتخصصی بازرگانی دولتی و مدیران عامل 
دو شرکت زیرمجموعه این سازمان ها رسید، 
بانک ملت برای انجام عملیات بانکی اجرای 
این تفاهمنامه در چارچوب ضوابط و مقررات 
جاری بانــک مرکزی، همکاری های لازم را 

انجام خواهد داد.
بر اساس این گزارش، مدت اعتبار این 
تفاهمنامه سه سال شمسی تعیین شده است 
که با توافق طرفین برای سال یا سال های بعد 

قابل تمدید خواهد بود.
ایجاد سامانه پرداخت الکترونیک بهای 
حمــل، پرداخت بهای حمــل بارنامه های 
اعلامی از سوی شرکت بازرگانی دولتی ایران 
با توجه به شیوه نامه مورد توافق، ایجاد شبکه 
باشــگاه مشــتریان برای رانندگان حامل 
محموله های شــرکت، ایجاد شبکه اطلاع 
رسانی برای رانندگان و ... از جمله موضوعات 

این تفاهمنامه است.
دکتر محمد بیگدلی، مدیرعامل بانک 
ملت در مراسم امضای این تفاهمنامه با بیان 
این نکته که نقش، جایگاه و اهمیت شرکت 
بازرگانی دولتی ایران بر کسی پوشیده نیست، 
تامین، نگهداری و توزیع کالاهای اساسی را 
از رسالت های اساسی این شرکت خواند و آن 

را کاری مهم و ارزشمند عنوان کرد.
وی پیشــینه تعامــلات بانک ملت و 

شرکت بازرگانی دولتی ایران را به زمان خرید 
نقدی گندم مربوط دانســت و افزود: در آن 
زمان کشاورزان در یک فرآیند طولانی موفق 
به دریافت وجه گندم خود می شدند که با راه 
اندازی سامانه بانک ملت، این پول در کمتر از 
یک هفته به حساب آنان واریز می شد که این 
اقدام در آن زمان، حرکتی بزرگ در راستای 
کسب رضایت گندمکاران محسوب می شد.

دکتر بیگدلی، مشارکت بانک ملت در 
توزیع شیر یارانه ای را هم الگوی موفقی در 
این زمینه دانســت و ادامه داد: بانک ملت از 
بانک های موفق و پیشــرو کشور در زمینه 
فناوری اطلاعات است و نخستین بانکی است 
که اقدامات بزرگ و  ارزشمندی را در زمینه 
های مختلف به ویژه در همکاری با شرکت 

بازرگانی دولتی انجام داده است.
به گفته وی، هزینه مشتریان با استفاده 
از امکانات و زیرساخت های قوی الکترونیک 
بانک ملت، کاهش و کارایی فعالیت های آنها، 

افزایش یافته است.
مدیرعامل بانک ملت با بیان این نکته 
که شرکت بازرگانی دولتی ایران از مشتریان 
بزرگ این بانک است، گفت: بانک ملت، خود 
را مکلف به نقش آفرینی در اقتصاد کشور و 
کمک به ارتقای سطح رفاه عمومی می داند 
و در همین راستا شرکت های آی تی وابسته 
به بانک، در بحث استارت آپی نیز وارد شده 
اند که امیدواریم آثار و برکات آن به کل ملت 

ایران برسد.
وی انعقاد این تفاهمنامه را در شرایط 
ســخت تحریم و همچنین شیوع بیماری 
کرونا، یــک پروژه بزرگ ملی خواند و اضافه 
کرد: آثار این کار بزرگ به یک قشــر خاص 
برنمی گردد بلکه کل کشور را شامل خواهد 

شد.
دکتر بیگدلی ادامــه داد: یکی از آثار 
مثبت این تفاهمنامه به رانندگانی برمی گردد 

که در شرایط سخت آب و هوایی فعالیت می 
کنند و با راه اندازی این سامانه، بدون دغدغه 
و به موقع، وجه خود را دریافت خواهند کرد.

وی با اشاره به این نکته که بانک ملت 
تجارب موفقی را در این زمینه نظیر سامانه 
سوخت گازوییل و کارت سوخت داشته است، 
اظهــار امیــدواری کــرد که امضــای این 
تفاهمنامه، سرآغازی برای توسعه تعاملات 
فــی ما بین بانک ملت با شــرکت بازرگانی 
دولتی ایران و شرکت های حمل و نقل کشور 

باشد.
مدیرعامل بانک ملــت در عین حال 
آمادگی این بانک را برای مشارکت در زمینه 
توزیع آرد و دیگر کالاهای شرکت بازرگانی 
دولتی ایران اعلام کرد. یزدان سیف، معاون 
وزیر صمت و رییس هیات مدیره و مدیرعامل 
شرکت بازرگانی دولتی ایران هم در سخنانی 
از تمامی دست اندرکاران بانک ملت و شرکت 
های زیرمجموعه بابت فراهم آوردن زمینه 
انعقاد این تفاهمنامه قدردانی کرد و گفت: 
عصر امروز، عصر دانش و تکنولوژی اســت و 
اقتصاد دانــش بنیان دانش پذیر مهم ترین 
رکن توسعه کشورها محسوب می شود که 
این موضوع خود را در قیمت تمام شده نشان 
می دهد. وی با تاکید بر لزوم توسعه در بحث 
زنجیره ارزش، خاطرنشان کرد: هر کشوری 
که سرعت گردش پول و بهره گیری از منابع 

خود را افزایش دهد موفق تر خواهد بود.
مدیرعامل بازرگانــی دولتی ایران، با 
اشــاره به این نکته کــه موضوع تفاهمنامه 
یادشده، پرداخت الکترونیک تحت بارنامه 
است، ادامه داد: امروز بانک ملت گام نخست 
را برداشته اســت و ارزش بازار حمل و نقل 
کشور به گونه ای است که می تواند کارایی 
منابع مالی را در حوزه بانکی افزایش دهد و 
ضمن کاهش خروج منابع، توان بانک ها را 

برای اعطای تسهیلات افزایش دهد.
وی بانک ها را جزو سرداران خط مقدم 
تحریم خواند و افزود: در این شرایط سخت، 
انجــام این اقدامــات بــزرگ، افتخار ملی 
محسوب می شود و امیدواریم که با این ارزش 
بازار حمل و نقل بتوانیم ریسک فضای کسب 
و کار را در کشور کاهش دهیم. سیف اظهار 
امیدواری کرد که اجرای این طرح ها باعث 
کاهش ریسک بانک ها، کاهش هزینه مبادله 
و در نهایت نوسازی ناوگان فرسوده حمل و 
نقل شــود.  در پی آن هستیم تا با استفاده از 
توان شرکت های استارت آپی، هزینه حمل 
و نقل آرد را نیز در شهرستان ها کاهش دهیم.
در ابتدای این نشســت، علی حکیم 
جــوادی مدیرعامل"هولدینــگ فناوران 
هوشــمند بهســازان فردا"نیز گزارشی از 
مراحل طراحی این ســامانه و اجرایی شدن 

تفاهمنامه یادشده، ارائه کرد.

پرداخت الکترونیک بهای حمل رانندگان حامل محموله های 
شرکت بازرگانی دولتی ایران
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کشور
میشود!

هفته نامه اقتصادی ایران

در جلسه برنامه ریزی و تصمیم سازی شورای سیاست گذاری توسعه صنعت گوهرسنگ ها مطرح شد: 

غریب پور: مقامات ارشد نظام، پشتیبان توسعه صنعت گوهرسنگ ها
رئیس هیات عامــل ایمیدرو 
ضمن اشاره به اینکه توسعه صنعت 
گوهرســنگ ها مورد حمایت مقام 
معظم رهبری و رئیس جمهور است، 
گفت: اقدامات ایمیدرو در ۹ کمیته 
تخصصی این صنعت، متمرکز بر هم 
اندیشــی با انجمن هــای بخش 
خصوصی اســت و شــاهد یک 
همگرایی ملی در ســطوح مختلف 

کشور هستیم. 
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی ایمیدرو، خــداداد غریب پور در 
جلســه “برنامه ریزی و تصمیم ســازی 
شورای سیاســت گذاری توسعه صنعت 
گوهرسنگ ها” افزود: مقام معظم رهبری 
عنایت ویژه به توسعه صنعت گوهرسنگ 
هــا دارند و تاکیــد ایشــان متمرکز بر 
جلوگیری از خام فروشــی است. از سوی 
دیگــر رئیس جمهور نیــز در این زمینه 
دستوراتی را مبنی بر همگرایی سازمان ها 
و ارگان ها با راهبری ایمیدرو ودر راستای 
سند ملی توسعه گوهراعلام داشتند که 
تحقق برنامه های این حوزه تسریع شود. 
معاون وزیــر صنعت، معدن و تجارت در 
خصوص اقدامات انجام شده در این حوزه 
گفت: تدوین الزامات و اصلاحات مورد نیاز 
جهت اجرایی کردن برنامه های عملیاتی 
برای توســعه صنعت گوهرســنگ ها و 
دستیابی به اهداف در سال های ۱4۰۵ و 
۱4۱۰ انجام و برای رئیس جمهور ارسال 

شــد. راه اندازی بازارچه خرید و فروش 
ســنگ های قیمتــی، تراش خــورده و 
جواهرات در اســتان هــای مختلف، راه 
اندازی ترمینال گوهرســنگ ها در مرز 
تایباد، غربالگری اطلاعات اکتشافی ۱۶ 
استان کشور و تدوین فرآیندهای واگذاری 
محدوده های مورد نظر به فعالان بخش 
خصوصی، آمــوزش ارزیابــان گمرک، 
فعــالان بخــش خصوصــی و تدوین 
فرآیندهــای آموزشــی از مهــم ترین 
برنامه های ما در سال جاری است. ستاد 
صنعت گوهرســنگ ها بــا ۹ کمیته در 
ایمیدرو تشــکیل شده اســت و تاکنون 
نخستین بازارچه تخصصی گوهرسنگ ها 
راه اندازی و ایجاد بازارچه مشهد در دست 
اقدام است. غریب پور با قدردانی از اقدامات 
استانداری های اصفهان و خراسان رضوی 

و انجمن های تخصصی، گفت: استراتژی 
توسعه گوهر سنگ ها با کمک تشکل ها و 
مراکز علمی تهیه و نهایی شده و نکته حائز 
اهمیت آن سند، این است که تمام امور در 
اجرا با مشارکت بخش خصوصی صورت 

خواهد گرفت.
 به طور حتم ایمیدرو در توسعه این 
صنعت سرانجام نیکویی را نصیب کشور 
خواهد کرد. خرســندیم کــه روز به روز 
شاهد رشد صنعت سنگ های قیمتی و 
نیمه قیمتی هستیم و فعالیت های ما در 
این حوزه با کمــک بخش خصوصی در 

حال تحقق است.
تهیه الزامات گوهر سنگ ها و 

ارسال به ریاست جمهوری
در ادامه معاون طرح های توســعه 
معدن و صنایع معدنــی ایمیدرو گفت: 

الزامات توسعه صنعت گوهرسنگ ها در 
ستاد بهینه سازی گوهرسنگ ها تهیه و 
برای دفتر ریاســت جمهوری و سازمان 

های ذیربط ارسال شده است.
محمد آقاجانلو افزود: همچنین به 
منظور پیشبرد اهداف، مکاتبه با سازمان 
برنامه و بودجه به منظور اختصاص ردیف 
بودجه نیز در دست بررسی است. از سوی 
دیگــر مدیر زیرســاخت ایمیــدرو در 
هشتمین جلســه برنامه ریزی و تصمیم 
سازی شورای سیاســت گذاری توسعه 
صنعت گوهرسنگ ها طی سخنانی گفت: 
الزامات اصلاحات نسخه توسعه این حوزه 
تهیه و برنامه ها به اجرا در خواهد آمد. در 
برنامه های عملیاتی، اهداف سال ۱4۱۰ 
گوهرسنگ ها تهیه و موارد اصلاحی آن 
برای ریاست جمهوری ارسال شده است. 
طبق ســند توســعه ای تهیه شــده در 
ایمیدرو، تا ســال ۱4۱۰ سهم ایران در 
تجارت جهانی جواهر ۱۰ میلیارد دلار و 
گوهرســنگ ها یک میلیارد دلار برآورد 

شده است.
این گزارش می افزاید، در این جلسه 
نمایندگان اســتانداری های خراســان 
رضــوی و اصفهان، بانک مرکزی، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، گمرک، سازمان 
میراث فرهنگی و گردشــگری و صنایع 
دستی، توسعه و تجارت ایران و ... بصورت 
ویدئو کنفرانســی حضور داشــته نقطه 

نظرات خود را ارائه نمودند

رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران با بیان اینکه ۱۴ درصد واردات کالاها مصرفی است، گفت: برنج و موبایل به عنوان کالاهای ضروری وارداتی برای کشور محسوب می شود. ۸۴ درصد اقلام 
وارداتی شامل مواد اولیه، واسطه ای و سرمایه ای است که برای تولید و ادامه فعالیت واحدها، ضروری هستند.  سال گذشته یک هزار و ۶00 کالا ممنوعیت واردات داشتند که این رقم در سال جاری 
به دو هزار و ۴00 کالا رسیده است و از سویی به دلیل نبود ارز قابل تخصیص به این اقلام ورود آنها با محدودیت مواجه شده است. تلاش داریم با رصد هفتگی کالاهای وارداتی ثبت سفارش کالاهایی 
که مشابه داخلی آنها وجود دارد را کاهش دهیم و به تدریج در آینده ای نزدیک به طور کلی واردات این محصولات را در جهت رونق تولید داخل ممنوع اعلام کنیم. بر اساس این گزارش، در سه 
ماهه نخست سال ۹۸ رقمی معادل ۴/۱۱ میلیارد دلار صادرات و ۴/۱0 میلیارد دلار واردات انجام شده و مجموع تجارت کشور در این مدت ۸/2۱ میلیارد دلار رسیده است در حالی که این ارقام 

در بهار سال جاری رقمی معادل ۴/۶ میلیارد دلار صادرات و ۶/۷ میلیارد دلار واردات را تجربه و رقم کل تجارت در فصل بهار به ۱۴ میلیارد دلار ثبت کرده است. 

به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط  عمومی 
شرکت پالایش نفت اصفهان، مدیرعامل، مدیر 
هماهنگی و توسعه ســرمایه های انسانی این 
شــرکت و هیئت همراه از کارگاه ماسک زنی 
شرکت تعاونی مصرف کارکنان واقع در شهرک  

شهید محمد منتظری بازدید کردند.  
 طی این بازدید رئیس هیئت مدیره شرکت تعاونی 
مصرف شرکت پالایش نفت اصفهان ضمن قدردانی از 
مجموعه مدیریت شرکت پالایش نفت اصفهان؛ گفت: 
شرکت تعاونی در همه حال به دنبال خدمت رسانی به 
کارکنان و اعضای این شرکت و همچنین هم وطنان عزیز 
است و امیدواریم با راه اندازی خط تولید ماسک جراحی 
از سوی این شرکت گام مؤثری در راستای حفظ سلامت 

هم استانی های عزیز برداشته شود.
  ابراهیم کاویانی پور افزود: ایفای مسئولیت های 
اجتماعی یکی از اهداف متعالی این شرکت است و امید 
است این اقدام کمک شایانی به حوزه بهداشت و سلامت 
استان نماید و با پیگیری های صورت گرفته انشا الله خط 
تمام خودکار تولید ماسک های جراحی به زودی تکمیل 
خواهد شــد.    همچنین بر اساس گفته های مصطفی 
ماه پیشانیان مدیرعامل شرکت تعاونی مصرف کارکنان 
این کارگاه در حال حاضر روزانه ۵۰۰۰ ماسک  تولید و 

به بازار مصرف ارسال می نماید.
گفتنی است، ماسک های یادشــده سه لایه و دارای 
مجوزهای مورد تائید سازمان غذا و دارو هست. این خط تولید 
توانایی تولید روزانه ۵۰ هزار ماسک برای فروش به سازمان های 
متقاضی و حتی توزیع میان مردم مناطق محروم، بیمارستان ها 

و مراکز درمانی را داراست.

 بازدید مدیر عامل  از کارگاه ماسک زنی 
شرکت پالایش نفت اصفهان

یادداشت-28
بانکداری اسلامی

 افزایش تولید 7 درصدی فولاد خام
 و ۲ درصدی محصولات فولادی 

فروشگاه های زنجیره ای توسعه می یابند

عبدالحسین سیف اللهی 
کارشناس ارشد اقتصادی:
۵-۱۱. جمع بندی

چنانچه بیان شــد در 
مالیه اســلامی بهره و ربا 
تحریم شده است و تأمین 
مالی به طور اساسی مبتنی 
بر مشارکت در سود و زیان، 

ریسک و فعالیت است. این مالیه از نوع مالیه جامع است 
و در آن عملیات مالی و پولی، به طور مستقیم با بخش 
حقیقی اقتصاد پیوند ناگسستنی خورده است. مزایای 
اصلی مالیه اسلامی در ارتباط با توسعه عبارتند از: مالیه 
اسلامی بسیار کارآمد است مالیه اسلامی نظام اقتصادی 
را باثبات تــر می کند، مالیه اســلامی خلــق اعتبار و 
سوداگری را کنترل می کند، مالیه اسلامی مخاطرات 
اخلاقی و انتخاب نادرســت )کژگزینــی( را کاهش 
می دهد، مالیه اسلامی رشد اقتصادی بیشتری را ایجاد 
می کند. مالیه اسلامی فراگیرتر است و ریسک پذیری را 
گسترش می دهد، مالیه اسلامی بیشتر منجر به کاهش 
فقر می شــود، مالیه اســلامی پایداری بیشتری برای 
صنعت مالی فراهم می کند. بر این اساس، مالیه اسلامی 
باعث مشــارکت عمومی در اقتصــاد و فعالیت های 
اقتصادی جامعه می شــود. علاوه بر این مالیه اسلامی 
ثبات اقتصادی، پایداری مالی، ریسک پذیری، مشارکت 
عمومی و رشــد اقتصادی بیشتر و مخاطره اخلاقی و 
کژگزینی کمتر و کاهش فقر می شود. از این رو، مالیه 
اسلامی بر مالیه سنتی مزایای زیادی دراد ک هاین مزایا 
موجب می وشــند این شیوه مالیه، اثرات مثبت بسیار 

بیشتری بر توسعه بگذارند.

میزان تولید فولاد خام و محصولات فولادی 
شرکتت های فولادساز بزرگ کشور طی 5 ماهه 
نخست ســال ۹۹ به ترتیب 7 و 2 درصد افزایش 

یافت. 
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی ســازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران، ۱۲ شرکت 
بزرگ فولادی از ابتدای فروردین تا پایان مرداد، ۹ میلیون 

و ۲۳۸ هزار و ۵۰۳ تن شمش فولادی تولید کردند.
از این میزان، شرکت های »فولاد مبارکه« 4 میلیون 
و ۸۹ هزار و ۸۹۰ تن، »فولاد خوزســتان« یک میلیون و 
۶۵۵ هزار و ۱۹۲ تن، »ذوب آهن اصفهان« ۹۶۸ هزار و 
444 تن، »کاوه جنــوب« 4۳۳ هزار و ۷۳۹ تن، »فولاد 
خراسان« ۳۹۵ هزار و ۲۰۶ تن، »چادرملو« ۳۹۳ هزار و 
۵۱4 تن، »جهان فولاد سیرجان« ۳4۱ هزار و ۹۲۱ تن، 
»ارفع« ۳۳۹ هزار و ۱۸۲ تن، »میدکو« ۲۳۹ هزار و ۲۰۵ 
تن، »فــولاد آلیاژی« ۲۰۲ هزار و ۲۶ تن، »فولاد بناب« 
۱4۵ هــزار و ۲۷۵ تن و »گروه ملی« ۳4 هزار و ۹۰۹ تن 

تولید کردند.
میزان تولید این شرکت ها در ماه مرداد، یک میلیون 
و ۷۵۶ هزار و ۶۷۶ تن بود که نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته، ۲ درصد رشد داشت.
همچنین ۱۱ شــرکت بزرگ فولادی شامل فولاد 
مبارکــه، ذوب آهن اصفهان، فــولاد آذربایجان، فولاد 
خراسان، فولاد آلیاژی ایران، جهان فولاد سیرجان، نورد 
و لولــه اهــواز، گروه ملی فــولاد، فولاد اکســین، ورق 
چهارمحال و بختیاری و فولاد بناب طی ۵ ماهه نخست 
امسال حدود ۶ میلیون و ۳ هزار و ۹۸۰ تن انواع محصولات 

فولادی تولید کردند.
میزان تولید شرکت های یاد شده در ماه مرداد، یک 
میلیون و ۲۰۷ هزار و ۸۱ تن بود که در مقایسه با ماه مرداد 

پارسال، 4 درصد رشد نشان می دهد. 

امیرخســرو فخریان 
رئیس اتحادیه کشــوری 
فروشگاه های زنجیره ای از 
رفع محدودیت ایجاد شعب 
فروشگاه های زنجیره ای و 
کاهش متراژ براساس نوع 

فعالیت و حذف ضابطه »تاسیس حداقل دو شعبه در دو 
شهرســتان« به دلیل عدم انطباق با ماده ۸۶ قانون نظام 
صنفی و جایگزینی ضابطه »تاسیس حداقل دو شعبه« 
توســط هیات مقررات زدایی و تسهیل صدور مجوزهای 
کســب وکار خبر داد.  در گذشته براساس دستورالعمل 
وزارت صمت، فروشگاه های زنجیره ای باید حداقل »دو 
شعبه در دو شهرســتان« ایجاد می کردند که با مصوبه 
هیات مقررات زدایی در نتیجه انجام مذاکره، مشــاوره و 
رایزنی های هیات مدیره اتحادیه کشوری فروشگاه های 
زنجیره ای محدودیت حداقل دو شهرستان رفع شد و به 
این ترتیب آن دسته از فروشگاه های زنجیره ای که در یک 
شهرســتان حداقل دو شعبه داشته باشند نیز می توانند 
عضو این اتحادیه شوند. یکی دیگر از اقداماتی که توسط 
اتحادیه کشــوری فروشگاه های زنجیره ای و در راستای 
تحقق شــعار جهش تولید انجام شــد تلاش برای رفع 
محدودیت هایــی بود که برای اعضای فعال در رســته 
خدمات وجود داشــت که خوشبختانه اکنون براساس 
ابلاغیه رئیس مرکز اصناف و بازرگانان و دبیر هیات عالی 
نظارت و به استناد ماده )۸۶( قانون نظام صنفی و نیز ماده 
)۱( آیین نامه اجرایی مــاده )۱۲( قانون مزبور، مبنی بر 
عرضه کالا و خدمات توســط فروشگاه های زنجیره ای 
»تحت مدیریت متمرکز و با نام تجاری واحد«، الزامی به 
عرضه توامان کالا و خدمات توسط این قبیل از واحدهای 
صنفی به صورت همزمان نخواهد بود، بلکه عبارت مندرج 
در قانــون و آیین نامه اجرایی آن صرفا بیانگر حد نهایت 
فعالیت این قبیل واحدها است. براساس این مصوبه، وزارت 
صنعــت، معدن و تجارت مکلف اســت با همکاری اتاق 
اصناف ایران و اتحادیه کشوری فروشگاه های زنجیره ای 
با رعایت دو اصل کاهش »حداقل متراژ« و متناسب سازی 
»حداقل متراژ« با نــوع فعالیت، ضابطه »حداقل متراژ« 
ثابت برای همه رسته های شغلی را مورد بازنگری و نتیجه 

را ظرف مدت یک ماه به هیات ارائه دهد. 

شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری در راستای تعهد به مسئولیت های اجتماعی خود و به منظور عمل به فرمان 
رهبر معظم انقلاب، با تأمین بسته های معیشتی و مایحتاج ضروری به یاری خانواده های نیازمند در شهرستان بروجن 

شتافت.
اصغر اسماعیلی مدیرعامل شرکت ورق خودرو با تأکید بر اینکه بسته های یادشده با همیاری واحد بسیج کارگری سپاه 
پاسداران شهرستان بروجن توزیع خواهد شد گفت: بنا به فرمودۀ معظم له، این شرکت در ماه مبارک رمضان سال 

جاری نیز این سعادت را داشت تابه  اقشار آسیب پذیر جامعه یاری رساند و در این امر خداپسندانه مشارکت کند.

سرپرست عملیات شرکت فولاد سفیددشت از رشد ۱۰ درصدی تولید آهن اسفنجی در واحد احیا مستقیم این شرکت در پنج ماهۀ 
ابتدایی سال 99 نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر داد. ایمان سلیمانی افزود: در پنج ماهۀ اول سال 99 علی رغم شیوع ویروس 
کرونا و حضور حداقلی کارکنان توانستیم با تأمین به موقع مواد اولیه و زیرساخت های موردنیاز واحد احیا مستقیم و همچنین رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی و ایمنی به تولید ۳2۵ هزار و ۵۸ تن آهن اسفنجی دست یابیم. وی ضمن قدردانی از حمایت های همه جانبۀ 
سهام داران شرکت و تلاش خالصانۀ کارکنان در تمامی بخش ها خاطرنشان کرد: در سالی که به عنوان جهش تولید نام گذاری شده، 

تمامی برنامه ها و اهداف شرکت بر اصل تولید ایمن و پایدار طراحی شده است.

مشارکت شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری در اجرای طرح مواسات و کمک مؤمنانه رشد ۱۰ درصدی تولید آهن اسفنجی در شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری
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به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی وزارت امور اقتصادی و دارایی اهم 
عملکرد یک ساله این وزارتخانه در حوزه 
ســازمان امور مالیاتی را منتشر کرد که 
بیانگر مــوارد ذیل اســت: تحقق ۱۰۲ 
درصــدی وصول درآمدهــای مالیاتی 
عملکرد سال ۱۳۹۸و رشد ۲۹ درصدی 
نسبت به عملکرد سال ۱۳۹۷ و تحقق ۸۶ 
درصد از درآمدهــای مالیاتی در پایان 
تیرماه سال ۱۳۹۹ نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل/ ارتقای نســبت درآمدهای 
مالیاتی به هزینه جاری از 4۵/۲ درصد در 
ســال ۱۳۹۷ به 4۷/۸ درصد در ســال 
۱۳۹۸/ ارتقای نسبت درآمدهای مالیاتی 

به منابع عمومــی بودجه دولت از ۱/۳۵ 
درصد در سال ۱۳۹۷ به ۵/۳۷ درصد در 
سال ۱۳۹۸ / واریز حدود ۲۸ هزار میلیارد 
تومان عوارض ارزش افزوده به  حســاب 
شهرداری ها و دهیاری های سراسر کشور 
از شهریورماه سال ۱۳۹۸ لغایت تیرماه 
ســال ۱۳۹۹ در راســتای توســعه 
زیرساخت های شهری و روستایی / ابلاغ 
و اجرای بخشــنامه مربوط به عدم ورود 
ســازمان امور مالیاتی کشور نسبت به 
حساب های سنوات گذشته شرکت هایی 
که در سال ۱۳۹۹ وارد بورس می شوند / 
حــذف ۱۵ مــورد از مجوزهــای زائد 
کسب وکار )و نتیجتا کاهش ۵۳ روز زمان 

شروع کســب وکار( در حوزه مالیات در 
راستای بهبود رتبه کسب وکار و جهش 
تولید با همکاری دستگاه های مسئول و 
هیأت مقررات زدایی/ تهیه پیش نویس 
لایحــه »اصــلاح قانــون مالیات های 
مســتقیم« و ارســال بــرای دولت در 
بهمن ماه ۱۳۹۸ بــا محورهای، معرفی 
مالیــات بــر درآمد اشــخاص حقیقی 
)PIT(، معرفی مالیات بر عایدی املاک، 
معرفی مالیات بر واحدهای مسکونی و 
انــواع خودرو های لوکــس و بازنگری و 
هدفمند سازی معافیت ها و مشوق های 
مالیاتی/ اتخاذ راهبرد گذار از نظام مالیاتی 
الکترونیکی به نظام مالیاتی هوشــمند 

به عنوان اصلی ترین راهبرد توسعه نظام 
مالیاتی کشور در سال ۱۳۹۸ و ابلاغ نقشه 
راه هوشمند و مدرن سازی نظام مالیاتی 
کشور / بررســی اطلاعات تراکنش های 
بانکی مشکوک به فرار مالیاتی ۱4۵4۲ 
مؤدی و صدور برگ مطالبه بالغ بر۳۱۷ 

هزار میلیارد ریال. 

عملکرد مالیاتی یک ساله وزارت امور اقتصادی و دارایی

عضــو هیئــت  مدیــره انجمن 
تولیدکنندگان پیــچ و مهره گفت: 7۰ 
درصد ظرفیت کارخانه های تولید پیچ و 
مهره به علت نبود مواد اولیه غیر فعال 

است.
سیداسماعیل مرعشــی با بیان اینکه 
افزایش قیمت پیچ و مهره به دلیل کمبود این 
کالا در بازار اســت، افزود: اردیبهشت امسال 
مواد اولیه را کیلویی ۹۵۰۰ تومان می خریدیم، 
اما قیمت آن اکنون بیــش از ۱۹ هزار تومان 
اســت. قیمت نهاده های تولید پیچ و مهره در 
مقایسه با سال ۹۸ به طور میانگین ۷۰ درصد 
افزایش یافته است. نیاز بازار برای پیچ و مهره 
حدود 4۰ هزار تن است و در صورت تامین مواد 
اولیه مشکلی برای عرضه محصولات به بازار 
نداریم. تامین نشــدن مواد اولیه موجب شده 
است تولیدکنندگان پیچ و مهره برای تامین 
نیاز داخــل حتی برای بخش خــودرو نیز با 
مشکل روبرو شوند اکنون فقط ۳۰ درصد مواد 
اولیه کارخانجات تولید پیــچ و مهره تامین 
می شود. امسال تقاضا های خرید مواد اولیه بین 
۳۰۰ تا ۵۰۰ تن بوده اســت، اما شرکت فولاد 

آلیاژ ایــران 4۰ تا ۶۰ تن از هر کــدام از این 
تقاضا ها را تامین کرده است نمایندگان فروش 
شــرکت فولاد آلیاژی ایران حتی قول تامین 
مواد اولیه برای ســه چهار مــاه آینده را نیز 
نمی دهند. زمانی که از بخش فروش شرکت 
فولاد آلیاژی ایران مسئله را پیگیری می کنیم 
مــا را به عاملان فروش ارجــاع می دهند. در 
ماه هــای خرداد و تیر و نیمه نخســت مرداد 
سامانه فروش شرکت فولاد آلیاژی ایران بسته 
بود و از نیمه دوم مرداد بخشی از نیاز متقاضیانی 
که در اردیبهشــت پول واریز کرده اند تحویل 
داده شده است این مسئله تولید کنندگان را 
در انجام تعهداتشان با مشکل روبرو کرده است. 
اکنون در کارخانه ای از 4۰ دستگاه فقط سه یا 
چهار دستگاه کار می کنند که آنها نیز برای سه 
چهار روز آینده مــواد اولیه دارند. همچنین 
نورالدین مهری؛ رئیس اتحادیه فروشندگان 
پیچ و مهــره گفت: میزان مصرف پیچ و مهره 
کشور سالانه ۱۰۰ هزار تن است اما برخی تولید 
کنندگان محصولات خــود را به بازار عرضه 
نمی کنند. چرا زمانی که نیــاز داخلی داریم 

شمش های فولادی را صادر می کنیم؟

هیات  مقیمــی عضو  حمید 
مدیره فدراسیون واردات ایران از 
رســوب بیش از 4ر5 میلیون تن 
کالای گروه 4 در گمرکات کشور خبر 

داد.
بیــش از 4ر۵ میلیون تن کالای 
گروه 4 که پیش از ممنوعیت واردات این 
کالا هــا همه مراحــل واردات را طی و 
مجوز هــای لازم را دریافت کرده اند در 
گمرک رســوب کرده و وارد کشــور 
نمی شود. این میزان کالا که معادل بار 
۳۲۰ فروند کشتی باربری است، اواسط 
سال گذشته و پیش از ممنوعیت واردات 
کالا های گروه چهارم وارد کشور شده اند 
و همه مراحل ثبت ســفارش، دریافت 
مجوز های متعدد و تخصیص ارز را طی 
کرده اند و با اعلام ممنوعیت، وارداتشان 
با توجه به اینکه قانون عطف به ما سبق 
نمی شود، هیات وزیران مجوز واردات 
آن ها را در بهمن صادر کرده، اما علیرغم 
طی کردن همــه این مــوارد، وزارت 
صنعــت و بانک مرکزی امور مربوط به 
ترخیص آن ها به انجام نمی رسانند. از 
بهمن سال گذشته تاکنون سه بار مجوز 

واردات این محصولات تمدید شده، اما 
علیرغم طی کردن همه موارد، همچنان 
کالا ها در گمــرکات باقی مانده اند. در 
میان این کالا ها اقلام مصرفی مانند لوازم 
بهداشــتی، قطعات یدکی و مواد اولیه 
کارخانجات وجود دارد کــه نیاز بازار 
است؛ ضمن اینکه بسیاری از این کالا ها 
تاریــخ مصرف دارد و فاســد شــدنی 
هستند. از یک سو تاریخ مصرف برخی 
از این کالا ها در حال تمام شدن است و 
از سوی دیگر آخرین مجوز ترخیص این 
کالا ها مربوط به ۲۶ ماه شهریور است 
که اگر ترخیص شان صورت نگیرد نیاز 
 بــه مجوز مجدد دارد کــه دریافت آن

 زمان بر است.

70 درصد ظرفیت صنایع پیچ و مهره 
غیرفعال است

رسوب 5/4 میلیون تن کالای گروه 4 در گمرک
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گزارش عملکرد وزارت اقتصاد نشان داد در بخش مدیریت دارایی های دولتی تا مردادماه سال ۹۹ بالغ بر ۴۴۱ هزار ۷۵۴ ملک دولتی ثبت شده که از این تعداد بیش از 2۳ هزار ملک آن در یک سال اخیر 
شناسایی و ثبت شد. در بخشی از این گزارش آمده است:  برای شناسایی اموال غیرمنقول دولت با ایجاد سامانه جامع اطلاعات دستگاه های اجرایی )سادا( و ایجاد حساب کاربری و ابلاغ آن به دستگاه های 
اجرایی تا مرداد سال ۱۳۹۹ تعداد ۴۴۱۷۵۴ ملک دولتی ثبت شده که از این تعداد 2۳ هزار و ۷۵۴ ملک در یک ساله اخیر شناسایی و ثبت شده است. جزئیات این گزارش حکایت از آن دارد که طی یک 
سال منتهی به پایان مرداد ماه سال جاری ۹0۷ فقره گواهی برای مستند سازی اموال غیرمنقول دولتی به منظور تثبیت مالکیت دولت صادر شده است. طراحی سند مالکیت دولتی متمایز از اسناد عادی 
در حوزه اموال منقول، با اجرای نظام نوین اموال منقول غیرمصرفی و شیوه نامه شناسایی اموال دولت، اقدامات لازم به عمل آمد و از مرداد سال ۹۸ تا مرداد سال ۹۹ تعداد هفت و نیم میلیون قلم اموال 

منقول شناسایی و ثبت شده است. در حوزه خودروهای دولتی، با هدف سیاست انقباضی برای کاهش تعداد خودروهای دولتی، در یک سال گذشته تعداد ۱2۴۷ خودرو کاهش یافته است.

442هزار
ملکدولتی
شناسایی
شد

هفته نامه اقتصادی ایران

 دکتر ایرج حریرچی معاون کل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در آیین یادبود کارکنان جانباخته 
بانک ملی ایران بر اثر کرونا و نیز پاسداشت نود و دومین سالروز تاسیس این بانک با اشاره به این که وقتی یک نفر بر 
اثر کرونا جان خود را از دست می دهد، خانواده او با مشکلات متعدد مواجه می شوند، افزود: علاوه بر کارکنان بانک 
ها، تعداد زیادی از کادر درمانی نیز با این بیماری جان باختند و غم بزرگی را بر دل ما نهادند. وی با اشاره به تلاش های 
شبانه روزی کارکنان بانک ها و کادر درمان در دوره شیوع کرونا، اظهار کرد: با وجود تعطیلی بسیاری از کسب و کارها 
و قرنطینه شدن عموم مردم، کارکنان بانک ها و کادر درمانی هرگز کار خود را تعطیل نکردند و به خدمت رسانی ادامه 
دادند.همه تلاش ما باید این باشــد که اگر خدای ناکرده موج های بعدی کرونا را شاهد بودیم، تلفات در آن حداقلی 
باشد و آگاهی رسانی به مردم در کنار ارائه خدمات غیرحضوری بیشتر و بیشتر شود. ۸,۵ درصد تولید ناخالص داخلی 
کشــور متعلق به بخش بهداشت است و ۸۵۰ هزار نفر در این بخش خدمت می کنند، اما متاسفانه در این مدت 4۰ 
درصد از درآمد بیمارستان های دولتی کاهش پیدا کرد. به گفته او، همه باید کمک کنند که اقتصاد حوزه بهداشت 

دوباره فعال شود، چون خدمات بهداشتی متعلق به همه مردم است و به همه کشور خدمت رسانی می کند.

همهبایدکمککنند
کهاقتصادحوزهبهداشت
دوبارهفعالشود

ایرج حریرچی

بانک تجارت در راســتای اجرای برنامه فروش ســهام »صندوق پالایشــی یکم« به کارکنان شرکت ها و 
سازمان های مشتری خود تسهیلات ویژه خرید سهام این صندوق را اعطا می کند.  به گزارش روابط عمومی بانک 
تجارت، با توجه به برنامه های دولت برای عرضه مرحله دوم واحدهای صندوق های ســرمایه گذاری قابل معامله 
)ETF( تحت عنوان »سرمایه گذاری پالایشی یکم« این بانک ضمن آماده سازی درگاه های متنوع فروش سهام این 
صندوق، تسهیلاتی را برای کارکنان سازمان ها و شرکت های مشتری خود در نظر گرفته است.تسهیلات اعطایی 
خرید واحدهای ETF به هر یک از کارکنان شرکت های مشتری سازمانی بانک و اعضای خانواده آنان ۵۰ میلیون 
ریال )تا سقف ۲۵۰ میلیون ریال برای هر خانوار( بوده و مدت بازپرداخت آن نیز ۱۲ ماه تعیین شده است که با توجه 
به محدودیت اعلام شده توسط سازمان خصوصی سازی، مبلغ تسهیلات برابر با مابه التفاوت مبالغ خریداری شده 
واحدهای دارایکم توسط متقاضی/اعضای تحت سرپرستی وی تا سقف ۵۰ میلیون ریال خواهد بود. این تسهیلات 
با ضمانت مشتری سازمانی بانک و نیز ضمانت یک نفر از همکاران متقاضی در قالب عقد مرابحه و صرفا جهت خرید 

واحدهای ETF به پرسنل شرکت های مشتری بانک و اعضای خانواده تحت سرپرستی ایشان پرداخت می شود.

ETFتسهیلاتخریدسهام
بهکارکنان
شرکتهاوسازمانها

بانک تجارت

مرکز آموزش علمی کاربردی بیمه ایران در  مقاطع کاردانی و کارشناســی ورودی مهرماه ۱۳۹۹ در 
رشــته های مختلف بیمه ای و حسابداری دانشجو می پذیرد. به گزارش روابط عمومی بیمه ایران، علاقه 
مندان به ادامه تحصیل می توانند در مقطع کاردانی در رشته های: امور بیمه، بازاریابی و حسابداری شرکت 
های بیمه و در مقطع کارشناسی ناپیوسته در رشته های : مدیریت بیمه - بیمه اشخاص ، مدیریت بیمه - بیمه 
اموال  ، مدیریت بازاریابی بیمه  و حقوق بیمه ثبت نام به عمل آورند. بنا به اعلام مرکز آموزش علمی کاربردی 
بیمه ایران ، متقاضیان می توانند با مراجعه به سایت سازمان سنجش به نشانی www.sanjesh.org یا 
سایت دانشگاه جامع علمی کاربردی به نشانی www.uast.ac.ir ابتدا دفترچه راهنمای پذیرش را دانلود 
و در قسمت گروه آموزشی مدیریت و خدمات اجتماعی، نسبت به انتخاب کدرشته های مورد نظر خود با 
نام علمی کاربردی شرکت توسعه کسب و کار سبا ) سرمایه گذاری بیمه ایران ( اقدام نموده و سپس طبق 
دستورالعمل ثبت نام و خرید کارت اعتباری و واریز اینترنتی مبلغ 4۶۶,۰۰۰ ریال  برای دوره کارشناسی 

و ۳۷۶,۰۰۰ ریال برای دوره کاردانی ثبت نام اولیه، نسبت به تکمیل اطلاعات شخصی اقدام نمایند.

ثبتنامدانشجو
درمرکزآموزش
علمیکاربردیبیمهایران

بیمه ایران

 ســیدمحمدرضا میرتاج الدینی نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در 
گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، با اشاره به حضور منصوری معاون اشتغال وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی در نشســت امروز عصر این کمیسیون گفت: منصوری گزارشی درباره اقدامات این 
وزارتخانه در دولت های یازدهم و دوازدهم برای اشتغالزایی در کشور ارائه و اعلام کرد، تلاش ما پیش 
بردن بحث اشتغالزایی به همراه سیاست های رشد اقتصادی در کشور بوده است. براساس اعلام منصوری 
نرخ بیکاری در زمان شیوع کرونا در کشور یعنی از اسفند ماه سال گذشته تاکنون منفی 4 درصد رشد 
داشــته و باید برای جبران و بازگشت به شرایط قبل برنامه ریزی فوق العاده و ویژه ای انجام داد. براین 
اســاس می توان با بهسازی سریع فضای کسب و کار، حمایت و فعالسازی بنگاه های اقتصادی خرد و 
کلان، سرمایه گذاری در بخش مسکن بویژه در بخش بافت فرسوده، توسعه بازار منطقه ای، تثبیت و 
حفظ اشتغال های موجود، اشتغالزایی در مرزها به منظور تبادل و تعامل بیشتر با کشورهای همسایه 

و توسعه سهم خود در بازارهای منطقه ای به رشد اشتغال و توسعه اقتصادی در کشور کمک کرد.

فضایکسبوکار
باحضورمعاونوزارتکار
بررسیشد

سیدمحمدرضا میرتاج الدینی

فراخوان جذب مرکز نوآوری ایران زمین برای دوره جدید برنامه های پیش شتابدهی و شتابدهی در پاییز ۹۹ سرآغاز فصل 
جدیدی از تلاش برای نوآوری در حوزه های مختلف فناوری است.  مرکز نوآوری ایران زمین پاییز امسال را با گروه دیگری از جوانان 
و صاحبان اندیشه های خلاق شروع خواهد کرد. اعلام فراخوان جذب طرح این مرکز نویدبخش آغازی دلگرم کننده در آستانه 
پاییز است. گرچه شروع سال تحصیلی جدید با تردیدهای اجرایی همراه است، برنامه فراخوان مرکز نوآوری ایران زمین نشان از 
عزم و اراده جدی این مرکز در ایجاد شور و تحرک در زیست بوم نوآوری کشور دارد. این دومین فراخوان مرکز نوآوری ایران زمین 
از سال گذشته است که اینک پس از تبدیل مرکز نوآوری ایران زمین به یکی از عناصر فعال در عرصه حمایت از کسب وکارهای 
نوپا به ویژه در حوزه فناوری مالی برگزار می شود. حمایت بانک ایران زمین از این مرکز نوآوری موجب معرفی بازیگری فعال در 
حوزه فناوری های مالی شده که در دومین فراخوان خود عرصه را برای حضور بیشتر جوانان و گروه های خلاق باز کرده است. مرکز 
نوآوری ایران زمین در این فراخوان قصد دارد طرح هایی را که در زمینه فناوری مالی، بلاکچین و رمزارز، گردشگری، سلامت و 
هوشمندسازی روندها قابل دسته بندی هستند، جذب و حمایت کند. حمایت های مرکز نوآوری ایران زمین از طرح ها شامل ارائه 

برنامه آموزشی، مشاوروه های تخصصی، بازارسازی، تامین امکانات استقرار و تزریق سرمایه اولیه برای پرورش طرح است.

فراخوانجذبمرکزنوآوریایران
زمینرخدادیبزرگ
درزیستبومنوآوریکشور

 بانک ایران زمین

دکتر ســید ضیاء ایمانی مدیرعامل بانک سینا در بازدید از شعب استان هرمزگان در پارسیان، بندرلنگه، میناب و 
بندرعباس از ایفای نقش پررنگتر این بانک در جهت ارائه خدمات مطلوب و بهینه در بنادر و حمایت از شرکت های فعال در 
این بخش از قبیل انبارداری، حمل و نقل دریایی و صادرات محور خبر داد.   استان هرمزگان با تکیه بر مزیت های فراوان در 
صنایع مرتبط با گردشگری، صادرات و واردات، سرمایه گذاری و مبادلات مالی، نقش بسیار مهمی در اقتصاد ملی دارد و با 
توجه به نقش پررنگ و تاثیرگذار بانک ها در شرایط تحریمی کشور، بی شک ارائه خدمات بانکی سهل و نوین به سرمایه 
گذاران و فعالان اقتصادی، می تواند تاثیر بسزائی در رشد و توسعه همه جانبه استان به همراه داشته باشد. بانک سینا با تلاش 
همکاران، عملکرد مناسبی را در زمینه تجهیز و تخصیص منابع داشته و خوشبختانه تفویض مسئولیت و افزایش اختیارات 
رؤسای شعب، زمینه ساز رشد و ارتقای جایگاه بانک و تسریع و تسهیل در ارائه خدمات و پاسخگویی شایسته به درخواستهای 
متقاضیان و مشتریان بانک شده است. لازمه تداوم توفیق و سربلندی، توجه مضاعف و رعایت دقیق قوانین و مقررات و پایبندی 
به اصول و ضوابط جاری بانک است. بنابراین فرآیند اعطای تسهیلات بایستی ضابطه مند و جملگی دستورالعمل های اعتباری 

رعایت گردد چرا که استحکام و پایداری بخشنامه ها و دقت نظر همکاران، موجب کاهش ریسک اعتباری خواهد شد.

حضوربانکسینا
دربنادرکشور
پررنگترمیشود

سید ضیاء ایمانی

بیمه آسیا از ابتدای سال تاکنون موفق شد ۲۹ هزار و ۳۰۷ میلیارد و ۱۸ میلیون ریال حق بیمه 
صادر کند که نسبت مدت مشابه سال قبل رشد ۲۷ درصدی را نشان می دهد. 

شرکت بیمه آسیا توانست میزان فروش خود را از ۲۳ هزار و ۱۱میلیارد و ۵۹ میلیون ریال در 
پایان مرداد سال گذشته به رقم ۲۹ هزار و ۳۰۷ میلیارد و ۱۸ میلیون ریال در سال جاری برساند و 
میزان حق بیمه تولیدی شرکت را از ابتدای امسال تاکنون به نسبت مدت مشابه سال گذشته 4۰ 
درصد افزایش دهد.  بیمه آسیا با سطح توانگری یک در ۵ ماه نخست امسال بیش از ۱4 هزار و ۵۵ 
میلیارد و ۲۳۸ میلیون ریال خسارت به بیمه گذاران خود پرداخت کرده که ۲۶ درصد بیشتر از مدت 
مشابه پارسال بوده است. با این حال نسبت خسارت به حق بیمه تولیدی این شرکت در پایان مرداد 
امسال نسبت به پایان مرداد سال گذشته در محدوده 4۸ درصد باقی مانده است که نشان می دهد 
سیاست گذاری بیمه آسیا در پرداخت دقیق و سریع خسارت ها با لحاظ مدیریت ریسک و توازن در 

پرتفوی این شرکت همراه است.  

رشد2۷درصدی
حقبیمهتولیدی
نسبتمدتمشابهسالقبل

 بیمه آسیا

خبـــــر خبـــر
جلسه نظارتی کمیسیون اقتصادی برای بررسی 
روند اجرای قانون تسهیل تسویه بدهکاران بانکی

رئیس کمیســیون 
گفت:  اقتصادی مجلس، 
گزارش هــای میدانی از 
اقتصادی  فعالیت هــای 
کشور نشان می داد قانون 
تسهیل تسویه بدهکاران 
بانکی به صــورت کامل 

اجرایی نشده است. 
محمدرضا پور ابراهیمی 

پس از نشست کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با 
رئیس کل بانک مرکزی، گفت: به دلیل اهمیت قانون تســهیل 
تسویه بدهی بدهکاران بانکی که از سال گذشته تصویب شده بود 
امروز یکی از نشست های نظارتی کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی برگزار شد. رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه به دلیل اختلاف نظر بین مجلس و 
شورای نگهبان قانون تسهیل تسویه بدهی بدهکاران بانکی به 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام ارجاع داده شد، تصریح کرد: 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام در نهایت نظر مجلس شورای 
اسلامی در خصوص قانون تسهیل تســویه بدهکاران بانکی را 
پذیرفت. گزارش های میدانی از فعالیت های اقتصادی کشور نشان 
می داد که  قانون تسهیل تسویه بدهکاران بانکی به صورت کامل 
اجرایی نشده است. نشست امروز کمیسیون اقتصادی با رئیس 
کل بانک مرکزی و معاونین وی به منظور بررســی اجرای قانون 
تسهیل تسویه بدهی بدهکاران بانکی بود. با در نظر گرفتن شرایط 
کشور و محدودیت های خدمات بانکی به واسطه شیوع ویروس 
کرونا طی ماه های اخیر امکان اســتفاده همه متقاضیان قانون 
تسهیل تسویه بدهی بدهکاران بانکی فراهم نشده است.  وی در 
پایان با بیان اینکه با نظر موافق رئیس کل بانک مرکزی و همچنین 
موافقت اعضای کمیســیون مقرر شد با ارسال نامه ای به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام مجوزهای تمدید مهلت اجرای قانون 
تسهیل تســویه بدهکاران بانکی تا پایان سال را دریافت کنیم، 
گفت: تمدید مهلت اجرای قانون مذکور منجر به برطرف شدن 

مشکلات تعداد بسیار زیادی از فعالان اقتصادی می شود.

  رئیــس کل بانــک مرکزی، 
گفت:در نشســت امروز با اعضای 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی مقرر شد فرصت استفاده از 
قانون تســهیل تســویه بدهی 
بدهــکاران بانکی بــرای تولید 
کنندگان حقیقی و حقوقی مجددا 

تمدید شود. 
  عبدالناصر همتی پس از نشست  با 
اعضای کمیســیون اقتصــادی مجلس 
شورای اسلامی، گفت: سال گذشته قانون 
تسهیل تسویه بدهی بدهکارن بانکی بعد 
از تصویب مجلس شــورای اسلامی در 
مجمــع تشــخیص مصلحت نظــام با 

اصلاحاتی به تصویب رسید و ابلاغ شد.
وی با بیان اینکه آغاز اجرای قانون 
تسهیل تسویه بدهی بدهکارن بانکی با 
شیوع ویروس کرونا در کشور مصادف شد، 
تصریح کرد: بسیاری از بدهکاران بانکی 
نتوانستند با مراجعه به بانک ها از این قانون 

استفاده کنند و بانک ها نیز آمادگی لازم را 
نداشــته اند. همتی با اشــاره بــه اینکه 
نماینــدگان مردم در مجلس شــورای 
اســلامی در دوره گذشــته از مجمــع 
تشــخیص مصلحت نظام درخواســت 
کردنــد تا مهلت اجرای قانون تســهیل 
تسویه بدهی بدهکارن بانکی به مدت ۳ 
ماه و تا پایان شهریورماه تمدید شود، ادامه 
داد: تا کنون ۱۱ هزار مورد درخواســت 
تسهیل تسویه بدهی به بانک ها ارائه شده 
که از این تعداد ۲ هزار مورد شرایط لازم 

را نداشته است.
او با تاکید بر اینکــه ۹ هزار پرونده 
متقاضی تسهیل تســویه بدهی بانکی 
معادل 4 هزار ۵۰۰میلیارد باید توســط 
بانک ها بررســی شــود، عنوان کرد: در 
نشســت امروز بــا اعضای کمیســیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی مقرر شد 
فرصت اســتفاده از قانون تسهیل تسویه 
بدهــی بدهــکاران بانکی بــرای تولید 

کنندگان حقیقی و حقوقی مجددا تمدید 
شــود.  در نشســت امروز مقرر شد من و 
رئیس کمیســیون اقتصــادی مجلس 
شورای اســلامی طی نامه ای به رئیس 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام از وی 
درخواست کنیم تا فرصت اجرای قانون 
تســهیل بدهی بدهکاران بانکی تا پایان 
سال تمدید شود تا تمامی متقاضیان بر 

مبنای این قانون بدهی خود را تســویه 
کنند. 

هدف از اجرای قانون تسهیل تسویه 
بدهی بدهکارن بانکی حذف ربح مرکب 
است و امیدواریم تمامی تولیدکنندگان از 
مزایای قانون تســهیل تســویه بدهی 
بدهکارن بانکی در چارچوب مقررات شرع 

اسلامی بهره مند شوند.

همکاری کمیسیون اقتصادی و بانک مرکزی برای تمدید قانون 
تسهیل تسویه بدهی بدهکاران بانکی

مجوز افزایش سرمایه بیمه معلم صادر شد 
ســازمان بورس با افزایش سرمایه ۱۸۰ درصدی بیمه معلم موافقت کرد.  با 
موافقت ســازمان بورس و اوراق بهادار، سرمایه شرکت بیمه معلم از مبلغ ۱۵۰۰ 
میلیارد ریال به 4۲۰۰ میلیارد ریال از محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها افزایش 
خواهد یافت.  براســاس اعلام ســازمان بورس، در اجرای قانون بازار اوراق بهادار 
جمهوری اسلامی ایران )مصوب آذرماه ۱۳۸4(، تقاضای افزایش سرمایه و انتشار 
سهام جدید شرکت بیمه معلم )سهامی عام( در این سازمان مورد بررسی قرار گرفت. 
طبق رسیدگی انجام شده، مواردی حاکی از مغایرت با قوانین و مقررات مربوط در 
انتشــار سهام ملاحظه نشده است و افزایش ســرمایه با رعایت قوانین و مقررات 

مربوطه، از نظر این سازمان بلامانع است.

افزایش سرمایه بیمه پارسیان 
 سازمان بورس مجوز افزایش سرمایه شرکت بیمه پارسیان را از محل 
مطالبات حال شده سهامداران و آورده نقدی صادر کرد.  براین اساس بیمه 
پارسیان برای ارتقا رتبه توانگری مالی و پوشش ریسک قانونی این شرکت 
از محل مطالبات ســهامداران و آورده نقــدی اقدام به افزایش ۲۵درصدی 
ســرمایه خود خواهد کرد که به این ترتیب سرمایه بیمه پارسیان به مبلغ 
۵هزار میلیارد ریال خواهد رسید. بیمه پارسیان با داشتن سطح یک توانگری 
مالی و همچنین تایید مجوز قبولی اتکایی از بیمه مرکزی، همچنان به  عنوان 
یکی از توانمند ترین شرکت های بیمه خصوصی کشور خد مات برتر خود  را 

ارائه می کند.

بانک توسعه تعاون یکی از بانک های پیشتاز 
در شبکه بانکی است

شریعتمداری  محمد 
وزیــر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی از بانک توســعه 
از  به عنــوان یکی  تعاون 
بانک های پیشــتاز شبکه 

بانکی یاد کرد.
وزیــر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی در آیین افتتاح ۳۸۳ 

طرح تعاونی در حضور معاون اول رئیس جمهور اظهار داشت: تعاون 
از ظرفیت های ویژه ای برای مردمی ســازی و شــکوفایی اقتصاد 
برخوردار است و ضروری است نهادهای ایجادشده در این بخش مورد 
تقویت واقع شوند. شریعتمداری از بانک توسعه تعاون به عنوان یکی 
از بانک های پیشتاز در عرصه شبکه بانکی یاد کرد و افزود: افزایش 
سرمایه بانک توسعه تعاون به میزان ۲۸ هزار میلیارد ریال از برنامه های 
جدی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســت که تلاش می شود با 
عنایت مقامات عالی دولت در سال جاری محقق گردد. تخصیص 
بهینه منابع صندوق توسعه ملی به جریانهای تولید و اشتغال زایی در 
بخشهای کشاورزی، صنعت و گردشگری به ارزش ۳۲۷۰۰ میلیارد 
ریال از طریق بانک توسعه تعاون صورت پذیرفته است و همچنین 
برنامه اختصاص 4 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک توسعه تعاون با 
نرخ ترجیحــی به تعاونگران در حال اجرا می باشــد. فعالیت های 
انجام شده در بخش تعاون بسیار ارزشمند و ماندگار است و افتتاح 
۳۸۳ پروژه تعاونی به ارزش ۳۰۰۵۰ میلیارد ریال را با اشتغال زایی 
۲۶۶۰۰ شغل ستودنی است. گفتنی است در این مراسم ۳۸۳ طرح 
به ارزش ۳۰۰۵۰ میلیارد ریال با اشتغال زایی ۲۶۶۰۰ نفر با ارتباط 
ویدئوکنفرانسی با استانداران سراسر کشور افتتاح گردید که برخی از 
این طرحها با حمایت بانک توســعه تعاون گشــایش یافته است. 
همچنین شرکت های تعاونی برتر سطح ملی از تسهیلات ده میلیارد 
ریالی بانک توسعه تعاون با نرخ ترجیحی بهره مند می شوند. در این 
مراســم کبیری معاون تعاون وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، 
مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون، فتاحی و نجفی اعضای هیات 
مدیره بانک و مدیران ارشــد بخش تعاون و فعالان بخش تعاون و 

مدیران عامل شرکت های تعاونی برتر نیز حضور داشتند.

دکتر محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن با اعلام اینکه حساب بانکی ۶۸ هزار متقاضی واجد شرایط در طرح اقدام ملی 
مسکن در شعب بانک مسکن فعال شد، گفت: تاکنون ۱4۰۰ میلیارد تومان به عنوان بخشی از آورده نقدی متقاضیان مسکن ملی 
نزد بانک مسکن واریز شده است. با توجه به روند ثبت نام متقاضیان، مراحل لازم برای صحت سنجی شرایط اولیه متقاضیان از بابت 
واجد شرایط بودن و همچنین رسیدگی اداری به پرونده ها در ادارات راه و شهرسازی استان ها، از کل افراد ثبت نام کننده انجام 
شده و تاکنون پرونده مربوط به ۷۰ هزار متقاضی واجد شرایط به شعب بانک مسکن ارسال شده است. کار بررسی و عملیات معرفی 
متقاضیان واجد شرایط طرح اقدام ملی مسکن از طریق ادارات راه و شهرسازی استان ها و همچنین بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
و شرکت عمران شهرهای جدید انجام می شود و تاکنون مطابق اطلاعاتی که در سامانه این طرح در وزارت راه و شهرسازی درج 
شده است بیش از 4۰۰ پروژه ساختمانی در چارچوب طرح اقدام ملی تولید و عرضه مسکن در شهرهای مختلف کشور شروع 
شده است که با توجه به روند عملیات، کمتر از ۳۰ پروژه ساختمانی برای دریافت تسهیلات، به  بانک مسکن معرفی شده است. از 
این تعداد، پرونده ۱۰ پروژه ساختمانی برای انجام آخرین مرحله لازم برای پرداخت تسهیلات -ترهین زمین- به دفاتر اسناد رسمی 

ارائه شده که تا چند روز آینده، مرحله اول تسهیلات ساخت مسکن طرح اقدام ملی به پروژه ها تزریق خواهد شد.

حساببانکی۶8هزار
متقاضیمسکنملی
فعالشد

محمود شایان
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امیر سرتیپ حاتمی این نمایشگاه را تبلور واقعی و عینی )نهضت قطعه سازی( در کشور به برکت ۴ دهه عمر پربرکت نظام اسلامی در نیروهای مسلح است عنوان کرد و با بیان اینکه امروز بیش از ۳۸ هزار 
قطعه را در داخل تولید می کنیم، افزود: این نمایشگاه در دو حوزه نظامی و غیرنظامی با نمایش 2000 قطعه، دستاوردهای ارزشمند نیروهای مسلح در ساخت مواد فلزی، مواد غیرفلزی، سوخت، مواد پرانرژی، 
سرجنگی، هدایت و ناوبری، کنترل، اویونیک، الکترواپتیک، ارتباطات، رادار، جنگال، سایبر و فناوری اطلاعات، انرژی، تولید و توزیع توان، موتور و پیشران و... را در معرض دید قرار داده است. وزیر دفاع ادامه 
داد: نمایشگاه نهضت قطعه سازی در شاخه غیرنظامی نیز با نمایش دستاوردهای نیروهای مسلح از سرریز دانش صنعت دفاعی در حوزه نفت، نیروگاه، گاز، پتروشیمی، خودرو، ریلی، بهداشت و سلامت، 
صنعت هوایی، دریایی و ارتباطات و مخابرات راهکارهای خروج از بن بست تحریم ها را به معرض نمایش گذاشته است. امیر حاتمی با بیان اینکه نهضت قطعه سازی وزارت دفاع در شرایط تحریم شکل 
گرفته است گفت: سال گذشته رونق تولید در بخش های مختلف کشور و به ویژه در حوزه دفاعی به طور کامل عینیت یافت و امسال نیز در سال جهش تولید شاهد دستاوردهای فاخری در زمینه دفاعی 
و نظامی را بودیم و این نهضت باید به بخش ملی نیز تسری یابد تا شاهد یک انقلاب و دگرگونی در حوزه صنعتی کشور باشیم.  وزیر دفاع با بیان اینکه نهضت قطعه سازی در وزارت دفاع با همکاری بخش های 

خصوصی، شرکت های دانش بنیان و سایر مراکز صنعتی به موفقیت رسیده است گفت: این نهضت از قابلیت و ظرفیت کاملی در رفع نیاز صنایع و شرکت های مختلف برخوردار است.

تولید
38000قطعه
ازسوی
وزارتدفاع

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان

مدیر آینده پژوهی و تحقیقات بانکداری اسلامی در هفته بانکداری اسلامی از رونمایی جعبه 
ابزار ودیعه محل کار ویژه شرکت های دانش بنیان در بانک پارسیان خبر داد. دکتر مهدی فراهانی 
با اشاره به گرانی های اخیر در بخش ساختمان و لزوم کمک به رونق تولید و ایجاد ثبات در بازار اجاره 
محل کار، گفت: بانک پارسیان با حمایت تمام قد از فعالان اقتصادی کم درآمد در حوزه دانش بنیان، 

به طراحی و مهندسی ابزاری جدید برای کمک به بخش حقیقی اقتصاد پرداخته است.
در این راستا، تسهیلات ودیعه محل کار- با نرخ سود بسیار مناسب با همکاری صندوق نوآوری 
و شــکوفایی، از مرحله طراحی تا پرداخت، به صورت پروژه ای کاملًا بومی در بانک پارسیان انجام 

پذیرفت.
مدیر آینده پژوهی و تحقیقات بانکداری اسلامی بانک پارسیان با بیان اینکه این ابزار برای اولین 
بار در سیستم بانکی طراحی و تولید شده، این اقدام جهادی را در هفته بانکداری اسلامی گامی بلند 

در سال جهش تولید، در عرصه بانکداری اسلامی کشور و بالاخص بانک بزرگ پارسیان برشمرد.

طراحیومهندسی
تسهیلاتودیعهمحلکار
ویژهشرکتهایدانشبنیان

بانک پارسیان

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دی با اشاره به قطعیت افزایش سرمایه بانک از محل تجدید 
ارزیابی و آورده نقدی، از در دســت اجرا بودن تشــریفات قانونی و انجام کارشناسی های لازم برای 
برگزاری مجمع افزایش ســرمایه خبر داد.  در حال حاضر بانک دی پس از ســال ها تحمل زیان، به 
بهبود وضعیت دست یافته و تلاش هیات مدیره، معطوف به حفظ و تسریع این روند برای  شکوفایی 
بانک در آینده ای نه چندان دور اســت. وی افزود: هیات مدیره بانک دی در راســتای ارتقا و اصلاح 
ساختار مالی و بهبود وضعیت کفایت سرمایه، بر هشت محور مهم افزایش مانده و سهم سپرده های 
غیرهزینه زا، کاهش بهای تمام شده پول، کاهش NPL و افزایش وصول مطالبات، بهینه سازی شبکه 
شعب و کاهش شبکه شــعب زیان ده، افزایش درآمدهای غیرمشاع از طریق گسترش خدمات در 
بخش ریالی و ارزی، فروش سودآور املاک و دارایی های مازاد و تلاش برای تحقق شعار جهش تولید 
با ارائه بســته های اعتباری برای واحدهای تولیدی  متمرکز شده است که بر اساس آمار و گزارش 

عملکرد واحدهای مختلف، می توان بهبود وضعیت را در شاخص های عملیاتی بانک مشاهده کرد.

برگزاریمجمع
افزایشسرمایهدی
بهزودیانجاممیشود

برات کریمی

با تلاش های مجموعه معاونت مالی و سرمایه گذاری، پایه فرابورسی بیمه رازی به تابلوی زرد 
ارتقا یافت؛ این امر در راستای افشای به موقع اطلاعات و انضباط مالی محقق شده است.  براساس 
دستورالعمل سازمان بورس، هر نماد با توجه به ویژگی هایی که دارد در یکی از سه تابلوی زرد، نارنجی 
و قرمز قرار می گیرد. در این راستا سهامی به تابلوی پایه زرد منتقل می شود که مجموع روزهای تاخیر 
در ارائه اطلاعات و دفعات عدم ارائه صورت های مالی مطابق با »دستورالعمل اجرایی افشای  اطلاعات 
شــرکت های ثبت شده نزد سازمان« بیش از ۲ مرتبه نباشد  و علاوه بر این حداقل یک صورت مالی 
حسابرسی شده ارائه کرده باشد. همچنین دفعات عدم ارائه صورت های مالی مطابق با »دستورالعمل 
اجرایی افشــای اطلاعات شرکت های ثبت شده نزد سازمان« بیش از ۲ مرتبه نباشد. گفتنی است، 
طبق شفاف سازی ۱۸ آبان سال ۹۸ مربوط به درخواست پذیرش در بازار بالاتر فرابورس در سامانه 
کدال، پیگیری ها ادامه داشته ولی تاکنون منتج به نتیجه نشده است. پذیرش نهایی منوط به تکمیل 

فرآیند و موافقت هیات پذیرش فرابورس است.

پایهفرابورسی
بهتابلویزرد
ارتقایافت

بیمه رازی

محمدصالح جوکار نماینده مردم یزد و اشکذر در مجلس شورای اسلامی با اشاره به پیگیری هایی 
که برای اجرای خط دوم انتقال آب به یزد انجام داده، از موافقت وزیر نیرو برای تامین منابع مالی خط دوم 
انتقال آب به یزد از محل پیش خرید برق خبر داد. در این دیدار بر اینکه مهم ترین مشکل استان یزد بحث 
کمبود آب و ضرورت تامین منابع پایدار آب برای استان است، تاکید شد. در حال حاضر اجرای خط دوم 
آب رسانی به استان یزد به دلیل عدم تکافوی منابع منابع به کندی پیش می رود. در دیدار با وزیر نیرو تاکید 
صورت گرفت که بر اساس برنامه ریزی های قبلی مقرر شده بود شرکت آب نیرو موضوع تامین منابع مالی 
را به انجام رساند که تاکنون توفیق چندانی در این امر نداشته است. اخیرا در چهارچوب تفاهم نامه ای که 
بین استانداری یزد و شرکت آب نیرو و قرارگاه خاتم الانبیا مبادله شده، توافق صورت گرفته که شرکت 
آب نیرو بر اساس یک مدل مالی، ساز و کار تامین منابع مالی این پروژه را مشخص کرده و بر همین اساس 
ســهم مالی استان هم شفاف شود. همچنین در این نشست درخواست شد که با تشکیل کارگروهی به 

ریاست وزیر نیرو یا معاون آب و آبفای وزارت نیرو موضوع پیگیری شده و به سرانجام برسد.

موافقتوزیرنیروبرای
تامینمنابعمالیخطدوم
انتقالآببهیزد

محمدصالح جوکار

مراسم اهدای یک دستگاه خودروی آفرود، جایزه ویژه قرعه کشی  بزرگ اپلیکیشن ایوا  با حضور نادر اکبری 
وند رییس اداره کل روابط عمومی بانک، محمدعلی محمودزاده مدیرعامل شرکت پرداخت الکترونیک سداد و 
جمعی از معاونین و مدیران در محل دفتر مرکزی این شرکت برگزار و یک دستگاه خودروی آفرود به محمد سوخته 
سرایی، برنده خوش شانس این قرعه کشی بزرگ از آزادشهر استان گلستان اهدا شد. کمپین اخیر اپلیکیشن ایوا 
از مهرماه ۹۸ آغاز و این دوره از جشــنواره با قرعه کشــی بزرگ خودروی ویژه آفرود به کار خود پایان داده است. 
پرداخت خلافی خودرو، پرداخت عوارض خروج از کشور، خرید شارژ، انجام کارت به کارت از مبدا ۲۹ بانک کشور، 
پرداخت قبض، خرید بسته اینترنت، فروش سهام عدالت، خرید سهام دولتی و... از جمله خدمات این اپلیکیشن 
پرداخت است. کاربران می توانند برای بهره مندی از خدمات متنوع این اپلیکیشن و شرکت در قرعه کشی های 
بعدی آن، عدد ۱ را به شمارهش ۲۰۰۰444 ارسال یا #۷۳۷* را شماره گیری کنند تا لینک دانلود برایشان ارسال 
شود. همچنین می توانند برای گوشی های اندرویدی به گوگل پلی و کافه بازار و برای گوشی های iOS به سایت 

رسمی اپلیکیشن پرداخت ایوا به نشانی https://ivaapp.com مراجعه کنند.

اهدایجایزهویژه
قرعهکشیبزرگاپلیکیشن
ایوابهبرندهخوششانس

بانک ملی

مدیرکل راهداری وحمل ونقل جاده ای استان اصفهان گفت: عملیات ترانشه برداری کلیه نقاط پرتصادف 
استان اصفهان پایان یافته است.   مهدی خضری در آئین افتتاح پروژه های اداره کل راهداری وحمل ونقل جاده 
ای استان در شهرستان شهرضا که با حضور معاون وزیرراه و رئیس سازمان راهداری وحمل ونقل جاده ای کشور 
انجام شــد، اظهار کرد: عملیات ترانشه برداری کلیه ۱۱۸ نقطه پرتصادف شناسایی شده در استان اصفهان  به 
همت راهداران و اکیپ های امانی این اداره کل انجام شــده است. این اقدام ضمن اینکه گام بزرگی در راستای 
کاهش حوادث رانندگی در استان اصفهان است، صرفه جویی ۲۰۰ میلیارد ریال در هزینه ها را به همراه داشته 
است. اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان بالغ بر ۶۰ میلیارد ریال برای پروژه باند دوم شهرضا 
- مبارکه هزینه کرده است، همچنین ۱۵ کیلومتر روکش آسفالت این طرح و ۲ کیلومتر روکش محور قدیم این 
پروژه نیز توسط این اداره کل انجام شده است. این پروژه در حال اجرا است و مقطع اول روکش آسفالت آن نیز 
انجام شــد. در حال حاضر ۳۱ نقطه جاده خیز استان اصفهان با هماهنگی پلیس راه، رفع شد و همچنین ۱۱۸ 

نقطه حادثه خیز دیگر استان نیز شناسایی و بحث عملیات ترانشه برداری آن به اتمام رسیده است

پایانعملیاتترانشهبرداری
نقاطپرتصادفاستانگامی
بهسویکاهشحوادثرانندگی

مهدی خضری

حمیدرضا شماخی مدیر سرمایه گذاری و امور سهام بیمه نوین از رشد ۳۵ درصدی پرتفوی بیمه ای این شرکت 
درمقایسه با مدت مشابه سال قبل و کاهش ۷/ ۸ درصدی خسارت خبرداد و گفت: شرکت در شرایط خوبی قرار دارد و با 
اقداماتی که در راستای تنوع دهی به سرمایه گذاری ها عملیاتی شد در حدود ۲۲۰میلیارد تومان سود حاصل از سرمایه گذاری 
شناسایی کرده ایم. وی افزود: بیمه نوین اخیرا افزایش سرمایه ۱۰۶ درصدی از محل تجدید ارزیابی دارایی ها و سایر محل ها 
را تصویب کرد که در مرحله نخست افزایش سرمایه ۷۵ درصدی از محل تجدید ارزیابی عملیاتی شد. بر این اساس قیمت 
سهام کاهش و به میزان  ۷۵ درصد به تعداد سهام سرمایه گذاران اضافه خواهد شد. تا زمان ثبت و تبدیل شدن سهام به 
دارایی ارزش سهام بیمه نوین در پرتفوی سرمایه گذاری سهامداران کاهش پیدا می کند و پس از اعمال افزایش سرمایه در 
پرتفوی سرمایه گذاران تعداد سهام افزایش و ارزش پرتفو نیز اصلاح خواهد شد. بنابراین برای محاسبه بازدهی سهام باید 
افزایش سرمایه نیز مورد توجه قرار گیرد. مرحله دوم افزایش سرمایه نیز که از محل آورده نقدی و اندوخته بوده است به 
زودی در هیات مدیره مطرح و مورد تصویب قرار خواهد گرفت و سرمایه بیمه نوین در مجموع ۱۰۶درصد افزایش خواهد 

داشت. بدیهی است این افزایش سرمایه منجر به بهبود سطح توانگری و توسعه کسب و کار بیمه نوین خواهد بود.

رشد
3۵درصدی
پرتفوی

بیمه نوین

دیدگاه

فرمانده قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء)ص( 
گفت: با تکمیل طرح احیای دریاچه ارومیه ســالانه 
حدود یک میلیــارد و 5۰۰میلیون مترمکعب آب به 

دریاچه ارومیه وارد می شود. 
به گزارش اعتبار به نقل از  
روابــط عمومــی قــرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء)ص(، 
سعید محمد دریاچه ارومیه را 
یکی از مهم ترین و باارزش ترین 
اکوسیســتم های آبی ایران و 
جهان عنوان کرد و گفت: طرح 
احیای دریاچه ارومیه در سه 

فاز برنامه ریزی شده است که با تکمیل آن سالانه حدود یک 
میلیارد و ۵۰۰میلیون مترمکعب آب به دریاچه ارومیه وارد 
می شود.  وی با اشاره به دغدغه این مجموعه در خصوص مسائل 
زیست محیطی کشور گفت: با بحرانی شدن وضعیت دریاچه 
ارومیه، قرارگاه نقش بسیار مؤثر و فعالی را در طرح احیای این 

دریاچه ایفا کرد. 
فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( ادامه داد: 
بخش مهمی از این میزان آب با استفاده از توانمندی منحصر 
به فرد این قرارگاه در حوزه تونل ســازی )مکانیزه( و با اجرای 
تونل کانی ســیب به طول ۳۶کیلومتر تأمین می شود.  وی  با 
قدردانی از همکاری وزارت نیرو و ســازمان محیط زیست در 
اجرای طرح احیای دریاچه ارومیه گفت: ســرعت عمل در 
احیای دریاچه ارومیه از پیامدهای ناگوار کاهش سطح آب آن، 
جلوگیری خواهد کرد و تکمیــل این طرح نقش مهمی در 
افزایش تدریجی سطح آب دریاچه تا تراز اکولوژیک یک هزار 
و ۲۷4دارد.  در حال حاضر حدود ۵۰درصد ظرفیت مخازن 
ســدهای کشــور به میزان ۲۳میلیارد مترمکعب که شامل 
۶۲سد، توسط این مجموعه تکمیل و یا در حال ساخت است.   
احداث ۶4۰۰کیلومتر خطوط انتقال آب با لوله، ۳۹۰کیلومتر 
تونل انتقال آب مکانیــزه و ۷۳۱کیلومتر کانال انتقال آب از 

دیگر فعالیت های قرارگاه در این حوزه استراتژیک است.

خبـــر
سالانه ۱/۵ میلیارد متر مکعب  آب 

روانه دریاچه ارومیه خواهد شد
ادغام بانک های نظامی با موفقیت انجام شد؟ 

دکتر سید بهاءالدین 
 - هاشــمی  حســینی 

کارشناس ارشد اقتصادی
 در ســال جاری فرایند 
ادغام پنج بانک و موسسه پولی 
و بانکی در بانک سپه نهایی شده 
اســت و در عمل بانک سپه به 
عنوان تنها بانک برای نیرو های 
نظامــی، مســلح و انتظامی 

فعالیت می کند. بانک مرکزی هم چنین برای ساماندهی بهتر جریان 
پول و متمرکز شدن حساب ها و نظارت بیشتر بر انجام عملیات بانکی 
در بخشنامه ای اعلام کرد که بانک ها و موسسات اعتباری غیر دولتی 
مجاز به افتتاح حساب برای نیرو های مسلح نیستند. به نظر نمی رسد 
این اقدام بانک مرکزی ربطی جریان پولشویی پیدا کند یا برای تغییر 
دیدگاه مجامع جهانی به اقتصاد کشــورمان انجام شــده باشد. به 
هرحال ایران هنوز FATF را قبول نکرده است و مبنای روابط بانکی 
و مالی کشور های دیگر با ایران، براساس دستورالعمل های کارگروه 
اقدام مالی مشترک است. هم چنین، در سال های گذشته براساس 
قوانین بانکی شرکت های دولتی صرفا باید پول خود در حساب های 
بانک های دولتی نگهداری می کردند که این مورد هم برای نظم دهی 
به حســاب ها و جریان عملیات بانکی در کشور انجام شده بود، اما 
اکنون شــرکت های دولتی می توانند در هر بانکی حساب داشته 
باشند. به هرحال بانک های خصوصی از منابع خود با توافق سپرده 
گــذاران در پروژه های اســتفاده می کنند و شــاید ایــن توافق با 
شرکت های دولتی یا بخش های عمومی دیگر حاصل نشود، بنابراین 
این بخش ها باید منابع خود را در بانک های مربوط نگهداری کنند. 
اکنون با ادغام بانک های نظامی، ســاماندهی جریان پول در کشور 
نظم بیشتری یافته است و به نظر من، این ادغام موفقیت آمیز انجام 
شده است. پنج بانک بزرگ و موسسه در یک بانک دیگر بدون هیچ 
تنش و مشکلات در عملیات بانکی سپرده گذاران و مشتریان ادغام 
شده است و هم چنین ساماندهی و مدیریت موسسات و بانک ها به 
خوبی انجام می شود. به نظر من، ادغام بانک های نظامی در بانک سپه 
یک الگو برای ساماندهی به نظام بانکی کشور است تا با حذف شعب 
اضافه، دارایی های مازاد، رقابت های غیرمنطقی از فضای پولی و مالی 
کشور از بین برود و با فعالیت بانک های کارآمد، در نهایت تامین مالی 
که اصلی ترین وظیفه نظام بانکی است، به بهترین شکل انجام شود.

»صنعت بیمه کشور با طراحی 
محصول جدید، ریسک های ناشی از 
توقف کســب و کارهای ناشی از 
اپیدمی را پوشــش داده و به نوعی 
زیان های بخش اشتغال و کسب و کار 

را جبران می کند.«
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومــی و امور بین الملل بیمه مرکزی، 
رییس کل بیمه مرکزی در آیین رونمایی 
از بیمه نامه »توقف کســب و کار ناشی از 
اپیدمی و پاندمی« با بیان این مطلب گفت: 
ماهیت بیمه ها در دنیا، شناسایی ریسک 
ها و مدیریت آنهاست و از این طریق باعث 
ایجاد آرامش و اطمینان در سطح جامعه 

می شوند.
دکترغلامرضا ســلیمانی باتشریح 
اقدامات بعمل آمده ازطرف صنعت بیمه 
پس از شــیوع ویروس کرونا در کشور از 
»پوشش هزینه های این بیماری توسط 
دارندگان بیمه نامه های تکمیلی درمان«، 
»تمدید بیمه نامه های شخص ثالث تا ۱۵ 
اردیبهشت۹۹ بدون دریافت حق بیمه«، 
»پرداخــت ۶۶۰میلیارد تومان به وزارت 
بهداشت بابت عوارض ۱۰درصدی بیمه 

نامه ها « به عنوان بخشی از این اقدامات 
حــال  در  گفــت:  و  بــرد  نــام 
حاضرحدود۲۵میلیون نفر از افراد دارای 
بیمه نامه های تکمیلی درمان هستندکه 
امیداواریم این میزان در ســالهای آینده 

بیشترشود.
علیرغم اینکه صنعت بیمه کشور با 
حدود ۸۰ هزار نمایندگی برای کنترل این 
ویروس کمک هــای بزرگی چه بصورت 
شخصی و چه بصورت سازمانی انجام داده 
اســت، اما وظیفه خود می دید که برای 
کمک به برخی از کسب و کارهایی که در 
جریان شــیوع این بیماری و بیماریهای 
مشابه دچار خسارت و آسیب می شوند ، 
نیز به فکر تهیه محصول جدید باشد براین 
اساس این بیمه نامه طراحی و عرضه شده 
اســت. در این بیمه نامــه ی پیچیده که 
شــرکت بیمه تعاون بــا همفکری بیمه 
مرکــزی طراحی کرده اســت، بیش از 
۷۰نوع شغل و کسب وکار شناسایی شده 
اســت که چنانچه براثر بروز بیماریهایی 
مثل کرونــا با تعطیلی و یا کاهش درآمد 
مواجه شوند، می توانند از مزایای آن بهره 
مند شوند. این بیمه نامه در فاز اول برای 

۶۰ روز پیش بینی شــده 
اســت و امیدواریــم که 
شــرکت بیمه تعاون و یا 
هرشرکت بیمه ای بتواند با 
تهیه و طراحی محصولات 
جدید به همه مردم جامعه 
خدمت ارایه نمایندو بنا به 
مقــررات بیمــه ای در 
راستای مالکیت معنوی از 

مزایای انحصــاری آن نیز در مدت زمان 
مشخص استفاده نماید. دکتر سلیمانی در 
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
ایــن که اینگونه بیمه نامه ها، پیچیدگی 
های محاسباتی خاص دارند و نمی توان 
از بودجه های دولتی نیز اســتفاده کرد، 
گفت: این کار ارزشمند بیمه ای با استفاده 
از سرمایه های خرد در راستای کمک به 
آحاد جامعه بــرای انجام کارهای بزرگ 
طراحی شده است که در این زمینه باید 
ازهمکاری شرکت بیمه تعاون و همکاران 
بیمه مرکزی برای رسیدگی سریع، نگاه 
مثبت و جسارت و هوشمندی که داشتند 
تشکر کنم. گفتنی است در این مراسم که 
با حضور دبیر کل سندیکای بیمه گران، 

رئیس پژوهشــکده بیمه، اعضای هیات 
عامل بیمه مرکزی،رئیس و اعضای هیات 
مدیره شــرکت بیمه تعاون برگزارشد از 
بیمه نامه توقف کســب و کار ناشــی از 

اپیدمی و پاندمی رونمایی شد.
دکتر یونــس مظلومی مدیر عامل 
شرکت بیمه تعاون نیز با تشریح جزییات 
این بیمه نامه گفت: کسب و کارها در این 
بیمه نامه به سطوح مختلف تقسیم بندی 
می شوند و پوشــش بیمه نامه ها نیز از 
روزی ۵۰۰ هــزار تومــان تــا روزی ۱۲ 
میلیون تومان متغیر اســت رویکرد این 
بیمــه نامه پارامتریک بــوده و در جهت 
اجرای مسوولیت های اجتماعی برخی از 
مشاغل در این طرح گنجانده شده است.

واکسن بیمه ای بخش اشتغال و کسب و کار 
ناشی از ویروس کرونا طراحی شد

مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرســازی، خرید و فروش طرح ملی 
مسکن را غیرقانونی اعلام کرد. پروانه اصلانی با تاکید بر این که خرید و فروش امتیاز طرح 
ملی مسکن غیرقانونی است، گفت: فرصت اعتراض و رسیدگی به اعتراض های متقاضیان 
اقدام ملی مسکن تا پایان شهریور تعیین شده است، به طور کلی در کلانشهرها محدودیت 
تامین زمین وجود دارد و به همین دلیل در کلانشهرها، در شهرهای جدید، زمین تامین 

شد و این شیوه در باره تهران نیز مصداق پیدا کرد. با توجه به آنکه نیاز شهر تهران برای 
تامین مسکن قابل ملاحظه است و مترویی برای شهر هشتگرد راه اندازی شد، بخشی از 
ظرفیت شهر جدید هشتگرد نیز برای مسکن ملی شهر تهران اختصاص یافت. در استان 
تهران در حدود ۱۳ شهرستان استان تهران، زمین تامین شد و ثبت نام ها انجام شد. برای 

خود شهر تهران، شهرهای جدید ایوانکی، پردیس، پرند و هشتگرد جانمایی شد.

جعفر سرقینی سرپرست وزارت صمت  در واکنش به انتشار تصاویری از دپوی خودرو در شمال کشور گفت: خودروسازها 
میدانند این کار جرایم سنگینی دارد و بعید میدانم با هدف افزایش قیمت آن را انجام داده باشند ولی ما دستور دادیم موضوع را 
بررسی کنند و به مردم نتیجه کار را اطلاع میدهیم.  گرانی خودرو بیشتر مربوط به بحث روانی است. مردم دوست دارند نقدینگی 
خود را به کالا تبدیل کنند وگرنه روزانه ۳۶۰۰ دستگاه تولید خودرو داریم که  نسبت به سال گذشته ۲۵ درصد رشد داشته است. 
پس در زمینه تولید مشکل نداریم. مهم تر از این موضوع، تحویل خودرو است که نسبت به سال قبل ۳ درصد رشد داشته و 
خودروسازان با تحویل ۳4۲ هزار خودرو در سال جاری ۲ تا ۳ درصد هم رشد را در این زمینه تجربه کرده اند و ما میتوانیم همه 
تقاضای بازار را پوشش دهیم اما تلاش داریم که موضوع ثبت نام ها را همچنان حفظ کنیم که این موضوع میتواند عطش بازار را 
کاهش دهند.  مطمئن باشید که این قیمت ها، قیمت های درستی نیست و تفاوت قیمت کارخانه با بازار نباید اینقدر باشد. الان 
گفته میشود که خودروها دپو شدند تا با قیمت بالاتر عرضه شوند، در حالی که چنین نیست. ما در خودروسازی یک تولید تجاری 
داریم که مستقیم از خط تولید به بازار میرود و تولید مکانیکی آن است که به دلیل کمبود قطعات به انبار رفته و به مجرد تامین 

قطعه، تجاریسازی شده است. اینکه یک خودرو قطعه ای کم دارد یا نه و بررسی این موضوع کار سختی نیست. 

گرانیخودرو
بهدلیلبحثهای
روانیاست

جعفر سرقینی
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رئیس خودکفایی و پشتیبانی ساخت شرکت پتروشیمی جم اعلام کرد: واحد خودکفایی این شرکت اقدام به بومی سازی قطعات موردنیاز تحریمی کرده است و با درایت مدیران و پشتکار متخصصان باتجربه، 
فعالیت های خود را در حوزه مکانیک ثابت و در ادامه تشدید تحریم ها به منظور افزایش تنوع اقلام قابل ساخت و کمک بیشتر به تداوم تولید، ساخت قطعات یدکی پمپ ها، کمپرسورها، توربواکسپندر، تجهیزات 
داخلی رآکتورها و تاورها و همچنین انواع فیلترهای مورد مصرف در مجتمع را با تقویت روحیه خودباوری در دستور کار قرار داده و افتخاراتی به ثبت رسیده است.  محمدجعفر شادکانی در راستای تحقق شعار 
سال در سال ۹۹به نام جهش تولید گفت: از جمله اهداف مهم این واحد در این برهه از شرایط اقتصادی ارتقا و اهمیت دانش بومی، گردش سرمایه در داخل کشور و ایجاد اشتغال و کارآفرینی است که نتایج 
حاصله از آن تداوم تولید و کاهش زمان دریافت قطعات، اطمینان به تولیدات باکیفیت داخلی، استقلال و جلوگیری از خروج ارز از کشور است. هم اینک ساخت قطعات و تجهیزات خارجی اعم از تحریمی و غیر 
تحریمی موردنیاز واحدهای متقاضی با استفاده از توانمندی های سازندگان داخلی و در زمان فورس ماژور از طریق کارگاه مرکزی مجتمع انجام می شود و بومی سازی قطعات باعث صرفه جویی ۴.2میلیون 
دلار در پتروشیمی جم شد. پتروشیمی جم یکی از بزرگترین صادرکنندگان محصولات پلیمری ایران محسوب می شود و درگروه محصولات پلی اتیلن سنگین، این شرکت رتبه نخست صادرات را از آن خود 
نموده است. ۶0 درصد محصولات تولیدی در سال ۹۸ به بیش از 22 کشور جهان صادر شده است. در حال حاضر چین، ترکیه و کشورهای همسایه مقاصد اصلی صادرات شرکت به بازارهای بین المللی است.

بومیسازیقطعات
باعثصرفهجویی
4.2میلیوندلار
درپتروشیمیجم

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

حسن منتظرتربتی 
در آییــن بهره برداری و 
آغاز عملیــات اجرایی 
در  گازرسانی  طرح های 
استان کرمانشاه با اشاره 
»ق«  بنــد  تصویب  به 
تبصره دو قانون بودجه 
ســال ۹۳ و کمک آن به 

شتاب بخشــی در پروژه های گازرســانی گفت: 
گازرســانی به نیروگاه ها تا سال ۹2 طوری بود که 
حدود ۳۰ درصد نیاز آنها با ســوخت مایع تأمین 

می شد.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران افزود: از ۶۲ میلیارد 
مترمکعب مصرف نیروگاه هــا، ۲۷ میلیارد مترمکعب 
سوخت مایع بود و ۳۶ میلیارد مترمکعب گاز طبیعی که 
اگــر همان روند ادامه می یافت و افزایش تولید در پارس 
جنوبی نیز اتفاق نمی افتاد، تا امروز حداقل ۱۵۰ میلیارد 
لیتر سوخت مایع باید در نیروگاه ها مصرف می شد، از این 
رو بــا افزایش مقدار خــوراک گاز نیروگاه ها معادل ۷۵ 
میلیارد دلار صرفه جویی شده است. اگر این جایگزینی ها 
انجام نمی شد فقط معادل ۲ میلیون کامیون حمل ونقل 
نفت سفید، نفت کوره و نفت گاز و ۳.۲ میلیون کپسول 
گاز باید حمل و مصرف می شد که همه این صرفه جویی ها 
با افزایش گازرسانی انجام شــده است. به گفته تربتی، 
مجموع منافعی که از تصویب بند »ق« حاصل شده )بدون 
در نظر گرفتن صرفه جویی در نیروگاه ها( ۱۰ میلیارد دلار 
بوده است. در طول سال های اخیر گازرسانی به شهرها و 
روستاهای استان شتاب خوبی گرفته، هرچند واقعیت 
این اســت که درصد بهره مندی استان کرمانشاه به طور 
حتم باید بالاتر می بود. تاکنون حدود هزار و ۳۵۵ میلیارد 
تومان در استان کرمانشاه در بخش گازرسانی هزینه شده 
و ۳۰۰ میلیــارد تومان هم پروژه جاری اســت و تلاش 
می شود مابقی منابع استان هم بدون محدودیت به طور 
حتم تأمین شــود. امسال ۲۲ استان کشور با ۹۵ درصد 
بهره مندی سبز شدند و این روند تا پایان امسال ادامه دارد. 
با این روند تا پایان امسال ۳ هزار روستا و سال آینده هم 
۳ هزار روستای دیگر گازرسانی می شوند که با توجه به 
اینکه کلنگ همه آنها زمین زده شــده هیچ کدام برنامه 
نیست و همگی در حال اجرا هستند، بحث گازرسانی به 
روســتاها که رئیس جمهــوری از آن با عنــوان انقلاب 
گازرســانی یاد کردند ادامه می یابــد و در پایان دولت 

خبرهای خوبی خواهد داشت.

مجتبی  ســید 
محفوظــی نماینده 
مــردم آبــادان در 
مجلس از الزام وزارت 
نفت به حمایت از تیم 
نفت  صنعت  فوتبال 
آبادان تا پایان فصل 
پیــش رو خبر داد و 

گفت: همچنین در دیدار با وزیر نفت مجوز واگذاری 
تیم صنعت به پالایشگاه نفت آبادان نیز اخذ شد.  
وی با اشــاره به نشست خود و دو تن از نمایندگان 
مجلس با وزیر نفت برای حل مشکلات تیم فوتبال صنعت 
نفت آبادان، اظهار کرد: در این جلســه از وزیر نفت برای 
حمایت یک ساله از باشگاه ریشه دار و پرهوادار صنعت نفت 
آبادان دستور لازم اخذ شد. بر این اساس تیم فوتبال نفت  
آبادان تا پایان لیگ بیستم زیر چتر حمایتی وزارت نفت 
خواهد بود و  وزارت نفت به مانند گذشته ملزم به حمایت 
از این تیم ریشه دار شد. در ابتدای نشست آقای زنگنه وزیر 
نفت با درخواست من و آقای مختار برای حمایت از نفت 
آبادان با استناد به مواد قانونی مخالف بود  ولی با استناد به 
همان مواد قانونی چانه زنی به درازا کشید و در نهایت وزیر 
نفت دو دســتور مهم برای حمایت از نفت آبادان را صادر 
کرد. بر این مبنا مقرر شد, حمایت از تیم صنعت نفت به 
مدت یک ســال و تا پایان فصل پیش رو از تیم ادامه پیدا 
کند  و دســتور دوم این بود که مراحل واگذاری تیم نفت 

به پالایشگاه نفت آبادان هرچه سریع تر صورت گیرد.

خبـــر
۷۵ میلیارد دلار صرفه جویی ارزی 

با گازرسانی به نیروگاه ها

 وزارت نفت ملزم به حمایت از 
 تیم صنعت نفت آبادان 

تا پایان فصل شد

ساختار پدافند غیرعامل خارک ارتقا می یابد

معاون امور تولید شرکت ملی نفت ایران از 
آمادگی کامل شرکت ملی نفت ایران برای ارتقای 

ساختار پدافند غیرعامل جزیره خارک خبر داد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت ملی 
نفت ایران، فرخ علیخانی در نشست پدافند غیرعامل که 
در جزیره خارک و با حضور جمعی از مدیران ارشد شرایط 
اضطراری این منطقه برگزار شد، اظهار کرد: وزارت نفت 
نگاهی ویژه به پدافند غیرعامل در نقاط حساس و حیاتی 
از جملــه جزیره خــارک دارد و در این زمینه اقدام های 

مناسبی را نیز به سرانجام رسانده است.
وی با اشاره به اینکه جزیره خارک یکی از این نقاط 
مهم و راهبردی به شمار می رود، افزود: شرکت های نفتی 
مستقر در جزیره خارک دارای بخش های ویژه در بحث 

مدیریت بحران و پدافند غیرعامل هستند.
معاون امور تولید شرکت ملی نفت ایران تصریح کرد: 
شــرکت ملی نفت ایران با قــدرت و همه امکانات خود 
آمادگی لازم را برای ارتقای ســاختار پدافند غیرعامل 
جزیره خارک دارد و بی شک از ظرفیت های مختلف در 
این زمینه استفاده خواهد شد، زیرا همدلی و هم زبانی در 
حوزه پدافند غیرعامل کلیدی راهبردی برای برون رفت 

از بحران های احتمالی خواهد بود.
عباس اسدروز، مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی 
ایران نیز در این نشســت اظهار کــرد: جزیره خارک را 
می تــوان به عنوان ایران کوچــک معرفی کرد که نقش 

مهمی را در صادرات نفت کشور داشته است.
وی به اقدام های انجام شــده برای مقابله با کرونا در 
جزیره خارک اشاره کرد و ادامه داد: با اقدام های انجام شده 
در طرح مقابله با کرونا، شاهد وضع مطلوبی در این جزیره 
هستیم. مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران با اشاره 
به استفاده از ظرفیت و توان متخصصان داخلی اظهار کرد: 
یکــی از نقاط قوت این شــرکت در حوزه بهســازی و 
ایمن سازی تأسیسات نفتی، افزایش توان عملیاتی است 
که در همین راستا طبق برنامه ریزی انجام شده پروژه ها و 
طرح هــای خوبی به منظور ایمن ســازی و بهســازی 
فعالیت های عملیاتی پایانه های نفتی در جزیره خارک در 
حال اجرا است. سناریوهای مختلف از سوی کارگروه های 
فنی و پدافند غیرعامل در حوزه های مختلف صنایع  زیر 
پوشش این شرکت تعریف شده است و آمادگی لازم برای 
مواجهه با هرگونه بحران در این شرکت به همت جوانان 

بومی و خدوم ایران اسلامی وجود دارد.
www.etebar.net

وزیر نفت گفت: به برکت توسعه 
پــارس جنوبی و اجــرای طرح های 
گازرسانی در هفت سال اخیر معادل 2 
میلیون و ۶۰۰ هزار بشــکه ظرفیت 
پالایشی، ســوخت در کشور توزیع و 

مصرف شده است.
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی وزارت نفــت، بیژن زنگنه در آیین 
بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی طرح های 
گازرسانی در استان کرمانشــاه با اشاره به 
اینکه برداشت گاز از میدان مشترک پارس 
جنوبی با 4۲۰ میلیون مترمکعب افزایش 
روزانه از ۲۸۰ میلیون مترمکعب در سال ۹۲ 
به رقــم کنونی ۷۰۰ میلیــون مترمکعب 
رســیده و تولید گاز از این میدان ۲.۵ برابر 
شده است، اظهار کرد: این به معنای ایجاد 
۲.۶ میلیون بشکه ظرفیت پالایشی است. 
اگر می خواستیم پالایشگاه بسازیم باید ۱۰ 
پالایشگاه ۲۶۰ هزار بشکه ای می ساختیم تا 
بتوانیم سوخت کشور را تامین کنیم. بعضی 
وقت ها به من می گویند شــما پالایشــگاه 
نساخته اید. چرا نساختم؟ معادل ۲.۶ میلیون 
بشکه )پارس جنوبی( ظرفیت پالایشگاهی 
ایجاد کردیم، این اقدام ضمن حفظ محیط 
زیست و مصرف ســوخت ارزان، همچنین 
سبب شد نه تنها هیچ سوختی وارد نکنیم، 
از بزرگ تریــن صادرکننــدگان  بلکــه 
فرآورده های نفتی مایع شویم. اگر صادرات 
فرآورده های نفتی نسبت به سال ۹۱ چهار 
برابر شده به برکت کار در پارس جنوبی و  این 

گازرسانی محقق شده است.
افتخار می کنم کرد هستم

زنگنه اظهار کرد: امروز باید بگویم سلام 
بر کرمانشــاه و اورامان قهرمان و ســلام بر 
کردهای همیشه مرزدار و قهرمان. نمی شود 
از تاریــخ و تمدن ایران و از فرهنگ ایرانی و 
اســلامی و کردها ســخن گفت، اما آنان را 

به عنوان یک عنصر تعیین کننده بسیار مؤثر 
در آن نادیده گرفت. کردها همیشــه جزو 
لاینفــک و تأثیرگذار در تاریــخ، تمدن و 
فرهنگ ایران و اســلام بودنــد. من افتخار 
می کنم کرد هســتم و از قبیله  و دسته ای 
هستم که همیشه خدمتگزار بودند، همیشه 
برای استقلال و سربلندی ایران تلاش کردند 
و این بار ما را ســنگین می کنــد. به مردم 
اورامان، نودشه دوباره سلام می کنم، خیلی 
علاقه داشتم به آنجا بیایم و به همشهری هایم 
در اورامان و نودشه ابراز ارادت کنم. اگرچه 
این بیماری )کرونا( برای ما مشکلاتی ایجاد 
کرده، اما توسعه فناوری راه ها را کوتاه و ما را 
به هم نزدیک کرده است و می توانیم از این 
طریق با هم صحبت کنیم. به مردم شریف، 
قدرشناس و بزرگوار منطقه که امروز از این 
خدمــت مهم بهره مند می شــوند، تبریک 
می گویم. آنچه ما انجام می دهیم وظیفه مان 
است.بعضی روســتاهای مرزی این استان 
همان گونه که آقای استاندار گفتند از نعمت 
گاز برخوردار نیستند و همه تلاشمان را برای 
گازدار کــردن آنهــا انجام خواهیــم داد. 
همکارانمان در شــرکت ملی گاز ایران که 
هم اکنــون حضــور دارند ایــن موضوع را 

پیگیری خواهند کرد تا روستاهای مرزی با 
سرانه ۲۰ تا ۲۲ میلیون تومان اجرا شود، البته 
مناطق دیگر هم در کرمانشــاه است. البته 
کرمانشاه جزو پیشروترین استان ها از نظر 
گازرسانی نیست و مشکل مدیریتی در آنجا 
داشــتیم که چند سالی اســت رفع شده و 
ســرعت گازرســانی خوب شــده است و  
هم اکنون ضریب نفوذ گازرسانی روستایی 
۷۶ تا ۷۷ درصد اســت که تا پایان سال به 
نزدیک ۹۰ درصد می رسیم. مناطقی مانند 
ســرفیروزآباد در شــهر کرمانشــاه از نظر 
گازرسانی عقب اســت، و ضرورت تسریع 
گازرسانی سرپل ذهاب، پاوه و جوانرود تأکید 
می شــود. این شــهرها همیشــه دژهای 
تسخیرناپذیر در مقابل بیگانگان بودند، زیرا 
مناطق کوهستانی هستند و کار هم دشوار 
اســت، اما این سختی را همکاران ما هموار 

می کنند.
 از نظر بودجه برای گازرسانی به استان 
کرمانشــاه برای اینکه به میانگین کشوری 
برسد همان گونه که پیش تر هم گفتم هیچ 
محدودیتی قائل نمی شــویم و منابع آن را 
تأمیــن می کنیم، البته هم اکنون اســتان 
کرمانشاه در مجموع از نظر گازرسانی وضع 

خوبــی دارد و تلاشــمان ایــن اســت که 
برخورداری این اســتان را بــه ۹۸ درصد 

برسانیم.
آثار زیست محیطی گازرسانی 
روستایی را در آینده می بینیم

وزیر نفت به بهره بــرداری طرح های 
انتقال گاز به ارزش ۳.۲ میلیارد یورو در اوایل 
شهریورماه اشاره کرد و یادآور شد: استان های 
کرمانشــاه و کردستان یکی از نقاط مشکل 
شبکه سراســری گاز ایران بودند. وقتی با 
مشکل روبه رو می شدیم، گاز در این استان ها 
با افت همراه می شد. اکنون این دو استان با 
عملیاتی شــدن خطوط ششم و نهم از نظر 
تأمین گاز در وضع مستحکمی قرار گرفتند 
و بحمدلله از بابت فشار گاز در این دو استان 
هیچ نگرانی نداریم. آثار زیســت محیطی 
گازرسانی روستایی در سال های آینده روشن 
می شود و دیگر برای کسی صرف نمی کند در 
مناطق جنگلی هیزم جمع کند یا در منطق 
کویری و صحرایی بوته بکند زیرا در خانه اش 
گاز ارزان، مطمئن و پایدار است و اینها همه 
از برکات گازرسانی است که اجرا شده است 
و تداوم خواهد داشت. با توسعه پارس جنوبی 
شــرایط برای صادرات گاز میســر شــد و 
صادرات گاز نسبت به سال ۹۲ بیش از ۲ برابر 
شده است. اکنون رکورد صادرات نزدیک به 
۷۹ میلیــون مترمکعــب در روز را هم در 
تابستان توانستیم ثبت کنیم که بسیار مهم 
است و ان شاءالله باقدرت هم ادامه می دهیم. 
وزیــر نفت از تداوم گازرســانی به اســتان 
سیستان و بلوچســتان، تکمیل شبکه گاز 
زاهدان، زابل، تکمیل خط ایرانشهر - چابهار 
و گازرسانی به یک میلیون خانوار شهری و 
روســتایی و بیش از ۷ هزار واحد تولیدی و 
صنعتی مصرف کننده سوخت مایع به عنوان 
دیگر برنامه های گازرسانی در ادامه سال نام 

برد.

زنگنه: ایجاد 2/6 میلیون بشکه ظرفیت پالایشگاهی 
با توسعه گازرسانی

بسته قراردادی مارون 2 و 5 از طرح توسعه 
2۸ مخزن شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب در 
آیینی با حضور رئیس مجلس شورای اسلامی در 
شهر مشراگه از توابع شهرستان رامشیر آغاز به 

کار کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت ملی 
نفت ایران، محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اسلامی، غلامرضا شریعتی، استاندار خوزستان، فریدون 
عباسی، رئیس کمیسیون انرژی مجلس، فرخ علیخانی، 
معاون تولید شــرکت ملی نفت ایران، احمد محمدی، 
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب و جمعی 
از مســئولان محلی در این مراســم حضور داشــتند. 
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب در این 
مراسم اظهار کرد: بســته قراردادی مارون ۲ و۵ یکی از 
بســته های طرح نگهداشت و افزایش تولید این شرکت 
است که با اعتبار ۷۳ میلیون یورو اجرا می شود و شامل 
۶ پروژه روســطحی  و حفاری ۱4 حلقه چاه توسعه ای و 
تعمیری اســت. 4 درصد از اعتبار بسته قراردادی مارون 
۲و ۵ به میزان ۲.۹۲ میلیون یورو صرف پروژه های مرتبط 
با حوزه مسئولیت های اجتماعی خواهد شد. از اهداف این 
طرح اشــتغال نیروهای بومی، توســعه ساخت داخل، 
توانمندسازی پیمانکاران داخلی و افزایش و نگهداشت 

تولید است. 
صادق فتح الهی، مدیرامور فنی شرکت ملی مناطق 
نفت خیز جنوب نیز با بیان اینکه پیمانکار بسته قراردادی 
مارون ۲و۵، شــرکت تنکو وابسته به قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء است، بیان کرد: قرارگاه خاتم الانبیاء تا کنون 
از حــدود ۲۱۳۶ میلیون یورو کار واگذار شــده در طرح 
نگهداشت و افزایش تولید مناطق نفت خیز جنوب، 4۷4 
میلیون یورو یعنی ۲۲ درصد کارهای واگذار شده را برنده 
شــده است و جای خوشبختی دارد که می توانیم با یک 

پیمانکار توانمند ایرانی کار کنیم.

آیین کلنگ زنی طرح نگهداشت 
و افزایش تولید مارون 2 و ۵ 

www.etebar.net تولید و فروش نفت ایرانول در
پنج ماه نخست امسال به ترتیب از 11 
و 1۹ درصد رشد نسبت به مدت مشابه 
سال قبل برخوردار بود. این شرکت که 
تولیدکننده انواع روغن موتور، روغن 
گیربکس و روانکار اســت روندی 
صعودی را در تولید و فروش و صادرات 

تجربه کرد. 
 ایرانــول قصــد دارد در افق ۱4۰4، 
شرکتی سرآمد در عرصه تولید و تامین انواع 
روانکار و محصولات مرتبط در سراسر ایران 
و منطقه منطبق بر اســتانداردهای ملی و 
بین المللی و همگام با آخرین تکنولوژی های 
روز از طریق همکاری با شرکت های معتبر 
خارجی باشد. بر همین اساس این شرکت 
در نظر دارد با افزایش حجم فروش داخلی از 
طریق تولید محصــولات نهایی متنوع و 
تکمیل سبد محصولات و ارائه محصولات 
جدید به بازار و همچنین سیاســت های 
فروش از طریق شــناخت بــازار و ایجاد 
شبکه های توزیع گسترده، بالاترین سهم را 
در بازار مصرف کشــور به دست بیاورد و به 
جایگاه سودآورترین شرکت نفتی ایران در 
بازار روانکار برســد. محمدحسین رزاقی، 
مدیرعامل شرکت نفت ایرانول با ارائه آماری 
از روند تولید، فروش و صادرات، موانع پیش 

روی این صنعت را تشریح کرد.
وی درحالی کــه ماه های آخر ســال 
۱۳۹۸ را مقطع دشــواری بــرای تمامی 
واحدهای تولیدی کشــور برشمرد، گفت: 
شرایط سخت اقتصادی، شیوع ویروس کرونا 
و تشدید تحریم ها عواملی بودند که دست به 
دســت هم دادند تــا شــرایط اقتصادی 
طاقت فرسا شود. در حوزه پتروشیمی ها و 
پالایشگاه ها این شرایط  سخت تر بود؛ زیرا 
قیمــت فرآورده های نفتی کاهش یافت و 
همین عوامل سبب کاهش سود حاصل از 

صادرات و خام فروشی شد.
ایرانــول با تمام مشــکلات موجود 
توانست با فروش بیش از ۶۲ میلیون لیتر 

معادل ۳۳۰ میلیارد تومان در اســفند ۹۸ 
رکورد فروش را بزند. همزمان با آغاز ســال 
جدید و در دستور قرار دادن برنامه جهش 
تولید، طی پنج ماه نخست سال ۹۹ تولید 
شــرکت افزایش یافت؛ به طــوری که در 
مقایسه با پنج ماه نخست سال ۹۸ رشد ۱۱ 
درصدی را تجربه کرد؛ رشــدی که نه گام 
نهایی بلکه گام نخست ما برای تحقق شعار 

جهش تولید است.
 افزایش مقدار و مبلغ فروش

وی بــا بیان اینکــه مبلغ فروش کل 
داخلی شــرکت در پنج ماه نخست امسال 
بیش از ۹ میلیارد و ۷4۶ میلیون ریال بوده 
است، اضافه کرد:  این رقم در مقایسه با مدت 
زمان مشابه در سال ۹۸ که رقمی برابر با ۸ 
میلیارد و ۵۳۰ میلیون ریال بود، رشد ۱4 
درصدی را ثبت کرد که با توجه به شرایط 
اقتصادی حاکم و همچنین کاهش قیمت 
جهانی نفت یک دستاورد بزرگ محسوب 
می شود. این رشد با توجه به افزایش سهم 
بازار شرکت نفت ایرانول اتفاق افتاده است و 
مطابق با سیاست های کلان شرکت مبنی بر 
کاهش خام فروشی بوده است، بنابر گزارش 
سازمان حمایت از مصرف کنندگان ایرانول 
توانست در بخش محصولات موتوری تولید 
به میزان ۶۹ درصدی و در بخش فروش به 
میزان ۶۰ درصد نسبت به دوره مشابه سال 
قبل رشد را تجربه کند و سهم بازار بیشتری 
را در اختیار بگیرد که این رشــد با توجه به 
افزایش سهم بازار شرکت نفت ایرانول از ۲۱ 
درصد بــه ۲۸ درصد رســیده و مطابق با 
سیاست های کلان شرکت مبنی بر کاهش 
خام فروشــی بوده اســت. مجموع فروش 
مقداری داخلی و صادراتی پالایشگاه های 
تهران و آبادان در پنج ماه نخســت امسال 
۲۲۸ هزار متر مکعب بوده است؛ در حالی 
که این مقدار در مدت مشابه سال ۹۸ رقمی 
معــادل ۱۹۳ هزار متر مکعــب بوده که 
نشان دهنده رشد ۱۹درصدی فروش است.  
بنابراین در صورت هرگونه آزادسازی نرخ 

تامیــن لوبکات به عنوان خــوراک اصلی 
شرکت و ســایر مواد اولیه نرخ تامین مواد 
دستخوش تغییرات اساسی خواهد شد که 
برای جبــران آن ناگزیــر از افزایش نرخ 
محصــولات موتوری با موافقت ســازمان 

حمایت هستیم.
 کاهش خام فروشی

رزاقی در ادامه با اشاره به اینکه سیاست 
کاهش خام فروشــی از اولویت های اصلی 
ایرانول برای افزایش حاشــیه سود و ایجاد 
ارزش افزوده است، تصریح کرد: همراه با روند 
مثبــت تولید، فروش محصــولات نهایی 
شرکت نفت ایرانول نیز از رشد قابل توجهی 
برخوردار بوده اســت؛ به طوری که مبلغ 
فــروش روغن های موتــوری در پنج ماه 
نخست سال ۹۹ رشد ۲۲ درصدی را تجربه 
کرده است.  وی در ادامه با اشاره به موفقیت 
شــرکت در بخش صادرات گفت: اگرچه 
شرایط برای صادرات دشوار شده اما ایرانول 
در راستای  ضرورت حضور فعال محصولات 
ایرانی در سطوح جهانی همواره بر صادرات 
محصولات خود تاکید کرد و توانست سهم 
صــادرات محصولات خــود را در پنج ماه 

نخست سال در مسیر صعودی ببرد.
 تهدید پیش روی صنعت

طبق آمار، میزان صادرات شرکت نفت 
ایرانول در پنج ماه نخست سال ۹۹ معادل 
۷۷هزار و 4۲۰ متر مکعب بوده اســت، در 
حالی که این مقدار در مدت مشابه سال  ۹۸ 
معادل ۵۸ هزار و ۷۰۷ متر مکعب بوده است 

و بر همین اســاس  رشد ۳۱ درصدی را به 
ثبت رسانده  و می توان با صراحت اعلام کرد 
که این شــرکت پتانسیل بالایی در بخش 
صادرات دارد. وی تصریح کرد: هدف ایرانول  
در حوزه صادرات حرکت از خام فروشی به 
سمت فروش محصول نهایی است تا بتواند 
ارزش افزوده و سود بیشتری را ایجاد کند. 
مدیرعامل نفت ایرانول یکی از نیاز های مبرم 
این روزهــای شــرکت را افزایش قیمت 
محصولات نهایی در گرید بنزینی و دیزلی 
دانست  و تاکید کرد: در سال ۹۸ قرار بود این 
محصولات افزایش قیمت ۱۰۰ درصدی 
داشته باشند، اما محصولات دیزلی فقط ۶۰ 
درصــد و محصولات بنزینــی ۷۰درصد 
افزایش قیمت داشت که ما در حالت عادی 
به ترتیب 4۰ و ۳۰ درصد از پارسال طلبکار 

هستیم.
وی مشــکل بعدی را افزایش قیمت 
حداقل دو برابری ملزومات و بســته بندی 
مانند ظرف، بشکه و کارتن اعلام کرد و افزود: 
این اتفاق درحالی رخ داده که محصولات ما 
افزایش قیمت نداشته است و متاسفانه با این 
شرایط باید گفت تولید محصول برای بازار 
داخل به شدت زیان ده شده است و ادامه این 
روند سبب می شود شرکت ها برای کاهش 
حد زیان خود به روغن پایه روی بیاورند تا 
بتوانند به فعالیت خــود ادامه دهند که به 
معنی  افزایش خام فروشی در شرکت های 
تولید روغــن موتور و کاهش فروش روغن 

موتور در بازار داخل است.  

تحقق ۱۱۱درصدی تولید نفت ایرانول در سال جهش تولید 
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وزیر امور اقتصادی و دارایی در حاشیه جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ به برنامه های دولت برای بازار سرمایه گفت: یکی از 
تصمیمات مهم این بود که به افزایش سرمایه شرکت های بورسی کمک  کنیم. فرهاد دژپسند اظهار داشت: دولت برای شرکت هایی که 
افزایش ســرمایه می دهند، اگر سلب سهام با سلب حق تقدم باشد 20 درصد درآمد، مشمول مالیات با نرخ صفر محاسبه می شود و این 
جایزه بزرگی برای افزایش سرمایه شرکت های بورسی در بورس است. وی ادامه داد: اقدام دیگری که انجام شد، این است که از سال ۹۴ 
در قانون رفع موانع تولید حکمی داشتیم که صندوق توسعه ملی باید سالانه یک درصد ورودی خود را به عنوان سپرده در صندوق تثبیت 
ســرمایه بورس قرار می داد و چون تاکنون اختلاف نظر بین بورس و صندوق توسعه ملی بود، این مهم انجام نشد. دژپسند افزود: پس از 
پیگیری ها در نهایت به اجماع رسیدیم این کار انجام شود و در آینده نزدیک تمام سنوات گذشته )از سال ۹۴ تا ۹۸( یک درصد ورودی محاسبه 

و جزو منابع صندوق تثبیت می شود.

2تصمیمدولت
برایحمایت

ازبازارسرمایه

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد و بورس

 بانک توسعه صادرات ایران در سال ۱۳9۸ بالغ بر ۸۴هزار و ۳۵9میلیارد ریال تسهیلات به بنگاه های صادرات محور در حوزه های مختلف پرداخت 
کرده که از این مبلغ، ۷۱ هزار میلیارد ریال از منابع بانک و بقیه از منابع صندوق توسعه ملی است. بانک توسعه صادرات برای امسال هم در نظر 
دارد مبلغ ۷۴هزار و ۱۱9میلیارد ریال تسهیلات ریالی و ۳۰۰میلیون دلار تسهیلات ارزی اختصاص دهد که بیش از ۸۰ درصد مبلغ پیش بینی شده 

بابت تسهیلات ریالی از منابع بانک و بقیه از منابع صندوق توسعه ملی خواهد بود. 
در مورد تسهیلات ارزی نیز پیش بینی شده حدود 9۰درصد  تسهیلات ارزی بانک از منابع صندوق توسعه ملی و بقیه از منابع بانک تامین مالی شود. 
بانک توسعه صادرات  دارای ۳9 شعبه است که هر کدام بخشی از وظایف اگزیم بانک ایران را انجام می دهند. این شعب در گزارشی اقدامات 

خود را در پنج ماه ابتدای سال جاری اعلام کرده اند.

دکتر حسن قالیباف اصل، رییس سازمان بورس اوراق بهادار، با حضور در ساختمان مرکزی بانک پارسیان با دکترپرویزیان، مدیرعامل بانک دیدار 
و از همکاری و تعاملات سازنده بانک پارسیان تقدیر کرد. رییس سازمان بورس و اوراق بهادار پس از این دیدار، از شعبه مرکزی و مرکز خدمات 
مالی بانک پارسیان)چهارسوق مالی پارسیان( بازدید کرد. در جریان این بازدید که اعضای هیات مدیره سازمان بورس و دکتر پرویزیان، مدیرعامل و 
اعضای هیات عامل بانک پارسیان نیر حضور داشتند، اهم فعالیت های بانک پارسیان تشریح و جدیدترین دستاوردهای این بانک در حوزه های مالی، 
بازارسرمایه و بانکداری الکترونیک به سمع بازدید کنندگان رسانده شد. مرکز خدمات مالی پارسیان )چهارسوق مالی پارسیان( جهت تسهیل در ارائه 
خدمات به مشتریان شکل گرفته و در کنار خدمات متنوع بانکی، امکان استفاده از خدمات متنوع مالی از قبیل بیمه، لیزینگ، کارگزاری بورس، مشاوره 

سرمایه گذاری، تأمین مالی، مدیریت دارایی، خدمات تجارت الکترونیک و... را برای مشتریان با هزینه کمتر و سرعت بیشتر فراهم آورده است.

عملکرد شعب بانک توسعه صادرات در ۵ ماه ابتدای امسال بازدید رییس سازمان بورس و اوراق بهادار از ساختمان مرکزی بانک پارسیان

خبـــــر

 محمدرضا طلایی مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور 
دام از عرضه گسترده نهاده های دامی در سراسر کشور خبر 
داد و گفت: توزیع این نهاده ها از سه بندر کشور به تمامی 

استان ها آغاز می شود. 
وی ادامه داد: این محموله ها در سه بندر چابهار، امام خمینی 
)ره( و بندر عباس تخلیه و بارگیری و در اســتان های کشور توزیع 
می شود. مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام توضیح داد: به دلیل 
اختلالات ایجاد شــده در تامین و ترخیص ارز به مدت 4 تا ۵ ماه 
مشکلاتی در واردات و عرضه نهاده های دامی به وجود آمد و در دو 
ماه گذشته مقرر شد شرکت پشتیبانی امور دام علاوه بر وظیفه ذاتی 
خود که حفظ ذخایر استراتژیک نهاده های دامی است، در حوزه 
خرید و تنظیم بازار این نهاده ها نیز ورود کند. طی دو ماه گذشته ۳۰ 
کشتی نهاده به میزان یک میلیون و ۶۰۰ هزار تن خریداری شده 
که ارزش یورویی آن 4۵۰ میلیون بوده و با ارزهای متفاوت تامین 
شده است. این نهاده ها از هندوستان، برزیل و آرژانتین خریداری 

شده است.
وی  با اشاره به اینکه از دیروز توزیع این نهاده ها آغاز شد، گفت: 
روزانه ۶ تا ۷ هزار تن نهاده در سراســر کشور توزیع می شود و طی 
روزهای آینده این رقم به ۱۰ تا ۱۲ هزار تن خواهد رسید. مدیرعامل 
شرکت پشتیبانی امور دام با تاکید بر اینکه نهاده ها در سامانه بازارگاه 
عرضه می شوند، افزود: با توجه به تغییراتی که در این سامانه انجام 
شده، امیدوار هستیم کمبودهای ایجاد شده در بازار به مرور رفع شود. 
طلایی تصریح کرد: البته زمان لازم است تا قیمت نهاده ها در بازار 
متعادل شود و پیش بینی می کنیم با این توزیع گسترده بین دو تا 
سه ماه آینده شاهد رفع این مساله باشیم و بتوانیم قیمت نهاده ها را 

به حداقل برسانیم.
تامین نیاز کشور به کنجاله سویا 

مدیرعامل شرکت پشــتیبانی امور دام در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه تولیدکنندگان عنوان می کنند در حوزه کنجاله سویا 
با کمبود بسیار شدیدی مواجه هستند، گفت: نیاز ماهانه کشور به 
کنجاله سویا 4۰۰ هزار تن است که ما تا پایان شهریور این رقم را 
تامین می کنیم. همچنین برای ماه مهر نیز مشکلی در تامین سویا 
نداریم و تدابیر لازم برای این منظور اندیشیده شده است. طلایی در 
پاسخ به پرسش دیگر مبنی بر اینکه برخی عنوان می کنند دولت 
قصد حذف ارز 4۲۰۰ تومانی نهاده های دامی را دارد، گفت: تا جایی 
که اطلاع داریم چنین سیاستی فعلا مطرح نیست و دولت در حال 
حاضر چنین قصدی ندارد اما این یک بحث ملی است و به عنوان یک 
بحث کارشناسی بررسی می شود و کارشناسان و مسوولان مربوطه 
معایب و مزایای آن را بررسی می کنند، ولی در حال حاضر چنین 
بحثی اصلا مطرح نیست. با توجه به کمبودها و شرایط خاصی که 
وجود داشت، به دستور وزیر جهاد کشاورزی سهم ما در بازار افزایش 
پیدا کرد و میانگین آن 4۰ تا 4۲ درصد اســت، ضمن اینکه بحث 
اختلال ارزی همان طور که برای بخش خصوصی وجود داشت برای 
ما نیز بوده است با این تفاوت که ما ذخایری داشتیم که از آنها برای 

تنظیم بازار استفاده کردیم.

خبـــر
ارز دولتی نهاده ها فعلا حذف 

نمی شود 
انتقال یک درصد از منابع صندوق توسعه ملی 

به صندوق تثبیت بازار
بورس  سازمان  رئیس 
گفت: دولت بعد از حدود 5 
سال با توجه شرایط کنونی 
بازار بورس برای اجرایی شدن 
قانون انتقــال یک درصد از 
منابع صندوق توسعه ملی به 
صندوق تثبیت بازار توانسته 

مسئله این قانون را حل و بزودی آن را ابلاغ  کند. 
  نمایندگان در دور نهم مجلس شورای اسلامی در زمان بررسی 
لایحه یک فوریتی رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی 
کشور مصوب کردند؛ به منظور کنترل و کاهش مخاطرات سامانه ای 
یا فرادستگاهی بازار سرمایه کشور در شرایط وقوع بحران های مالی 
و اقتصادی و اجرای سیاســت های عمومی در شرایط مذکور و به 
منظور حفظ و توسعه شرایط رقابت منصفانه در حوزه بازار سرمایه، 
صندوق تثبیت بازار سرمایه به عنوان نهاد مالی تحت نظارت سازمان 
بورس و اوراق بهادار، با شــخصیت حقوقی مســتقل و غیردولتی 
تأسیس  شود. همچنین مصوب کردند، طبق اساسنامه این صندوق 
و در چهارچوب مصوبات هیئت امنایی متشکل از وزیر امور اقتصادی 
و دارایــی، رئیس کل بانک مرکزی، معــاون برنامه ریزی و نظارت 
راهبردی رئیس جمهور، رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملی و 
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار توسط هیئت عامل فعالیت  کند. 
براساس تبصره این مصوبه مقرر شد؛ یک درهزار منابع صندوق توسعه 
ملی در زمان ابلاغ این قانون و از آن به بعد یک در هزار منابع واریزی 
به صندوق توسعه ملی پس از تبدیل به ریال در اختیار صندوق تثبیت 
بازار سرمایه قرار  گیرد و بخشی از منابع سازمان بورس و اوراق بهادار 
با تصویب شــورای عالی بورس و اوراق بهادار و سایر منابع مالی در 
چهارچوب قوانین و مقررات با تصویب مراجع ذی صلاح قانونی به 
این صندوق تعلق  گیرد. این قانون به دلیل برخی ابهامات بعد از حدود 
۵ سال هنوز اجرایی نشده اســت، اما حسن قالیباف اصل رئیس 
سازمان بورس در گفت وگو با  خبرگزاری خانه ملت، از پیگیری دولت 
برای اجرایی شدن این قانون با توجه به وضعیت کنونی بازار بورس 
خبر داد و گفت: اکنون به دلیل شــرایط بازار سرمایه بحث اجرایی 
شدن آن جدی شده، متاسفانه این قانون دارای یک گیر اساسی بود 
که به تازگی حل شده است.  در صورت ابلاغ آیین نامه این قانون و 
انتقال یک درصد از منابع صندوق توسعه ملی به صندوق تثبیت 
بازار، این نقدینگی می تواند به بازار گردانی بازار سرمایه کمک شایانی 
کند. قالیباف اصل تاکید کرد: اجرای این مصوبه در شرایط کنونی 
بازار بورس برای بازارگردانی مداوم همه نمادها و افزایش نقدشوندگی 

بازار اتفاق بسیار خوبی است.
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سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس گفت:لایحه مرتبط با 

توانمندسازی زنان سرپرست خانوار 
با حضور ابتکار بررسی شد. 

محمدمهــدی مفتح ســخنگوی 
کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس، در تشــریح نشست کمیسیون 
متبوع خود گفــت: زنگنه رئیس کمیته 
اصلاح ســاختار بودجه در ابتدای جلسه 
گزارشــی از اقدامات انجام شده در این 

کمیته را به نمایندگان ارائه کرد.
براساس تکالیف برنامه ششم توسعه 
و تاکید مقام معظم رهبری باید ساختار 
بودجه اصلاح شــود و در این راستا دولت 
باید لایحه بودجه ســال ۹۹ را به صورت 
اصلاح شــده به مجلس ارائه می کرد که 
چنین اقدامی انجام نشد و کلیات لایحه 
بودجه هم ابتدا در صحن علنی رد شد و 
بعد در جلسه شورای هماهنگی اقتصادی 
سران قوا تصویب شد. با توجه به اهمیت و 
نگاه نمایندگان نسبت به اصلاح ساختار 

بودجه از همان ابتدای تشکیل دور یازدهم 
مجلس، کمیته ای در همین راســتا در 
کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس شــکل گرفت که ایــن کمیته 
جلسات مفصلی را با دکتر قالیباف رئیس 
مجلــس، مرکز پژوهش هــای مجلس، 
کارشناســان و مسئولان دولتی مربوطه 
برای بررســی بودجه برگزار کرده است. 
اعضای کمیسیون نقطه نظرات و انتقادات 
خود را نســبت به گزارش کمیته اصلاح 
ســاختار بودجه ارائه کردند و در نهایت 
مقرر شد، این اصلاحات را انجام و گزارش 

نهایی را در کمیسیون قرائت کند.
او با اشــاره به انتخاب غلامحسین 
رضوانی نماینده مردم تهران برای عضویت 
در ایــن کمیســیون گفت: بــا توجه به 
درگذشــت مرحوم جعفری، ما باید یک 
عضو را براساس رای گیری توسط اعضای 
کمیســیون و از میان نمایندگان معرفی 
شــده، انتخاب می کردیم کــه رضوانی 

توانست آرای کافی را کسب کند.

لزوم تصویب قانون دائمی برای 
حمایت از زنان سرپرست خانوار

نماینده مردم تویسرکان در مجلس 
اظهار کرد: همچنین خانم ابتکار معاون 
امور زنــان و خانواده رئیس جمهور برای 
ارائه و بررسی لایحه اصلاح بند )ت( ماده 
)۸۰( قانون پنجساله برنامه ششم توسعه 
در نشست امروز حضور پیدا کرد که بعد از 
ارائه گزارش و نظرات مخالف و موافق، این 
لایحه در کمیسیون رد شد. دولت براساس 
بند )ت( ماده )۸۰( قانون برنامه ششــم 
توسعه مکلف شده که برنامه جامعی را در 
حوزه توانمندسازی زنان سرپرست خانوار 
طراحی و به تصویب مجلس برســاند که 
دولت در این لایحه پیشنهاد حذف عنوان 
"به تصویب مجلس برسد" را ارائه کرده 
بود. خانم ابتکار گزارشــی را از اقدامات 
معاونت زنان و خانواده در حوزه اشتغالزایی 
و حمایت از زنان سرپرست خانوار ارائه و 
اعلام کرد، جزئیات این برنامه اجرایی است 
که بعد از بیان نظرات مخالف و موافق این 

لایحه رد شد زیرا این طرح بعد از تصویب 
در مجلــس دیگر با تغییــر دولت ها و یا 
برنامه های پنج ساله دچار مشکل نخواهد 
شد. اکنون بیش از ۳ میلیون زن سرپرست 
خانوار وجود دارد که باید به بحث معیشت 
و زندگی آنها رسیدگی شود، بنابراین نیاز 
به یک قانــون دائمی در این حوزه وجود 
دارد و دولت بهتر است، اقدامات خود را در 
این زمینه به صورت لایحه ای تدوین و به 

مجلس ارسال کند.

لایحه مرتبط با توانمندسازی زنان سرپرست خانوار بررسی شد

با تشریح جزئیات طرح مجلس 
شورای اسلامی مبنی بر »ساماندهی 
صنعت خودرو«، مشخص شد یکی از 
مفاد اصلی آن، الزام عرضه خودرو در 
بورس کالا است. آنطور که سخنگوی 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی عنوان کرده، الزام به 
عرضه خودرو در بورس کالا یکی از 
اساســی ترین محورهــای طرح 
ساماندهی صنعت خودرو به شمار 

می رود. 
 به گفته حجت الله فیروزی، پس از 
تصویب این طــرح، اگر خودرو در بورس 
کالا عرضــه نشــود، جرم تلقی شــده و 
مجازات آن نیز براساس تبصره )۱( ماده 
۱۸ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز تعیین 
می شــود. به گفته وی، عرضه خودرو به 
بورس البته استثناهایی نیز دارد، به نحوی 
که مثلا خودروهای با تیراژ حداکثر پنج 
هزار دســتگاه )نه بیشتر(، مشمول الزام 
عرضه به بورس نخواهند شد. سخنگوی 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس اما 
دومین استثنای مربوط به الزام خودرو در 
بورس را به خودروسازان کم تیراژ مربوط 
دانســته و تاکید کرده که شرکت های با 
تولید نهایتا ۱۰ هزار دستگاهی در سال، 
الزامی در این مورد ندارند. وی اما در مورد 
خودروهای وارداتی نیز تاکید کرده که اگر 
خودرویی وارداتی طی ۱۲ ماه گذشته )از 
زمــان تصویــب قانــون( دارای آمــار 
شماره گذاری بیش از ۵۰۰ دستگاه باشد، 
مشمول الزام عرضه در بورس کالا خواهد 

شــد. فیروزی تاکید کــرده اعمال نظام 
قیمت گــذاری برای عرضه خــودرو در 
بورس، ممنوع بوده و قیمت تابع عرضه و 
تقاضا اســت. وی اما در بخش دیگری از 
اظهارات خود درباره طرح ســاماندهی 
خودرو، به تامین مالی قطعه سازان اشاره 
کرده و گفته ۵۰ درصد از مبالغ دریافتی 
از مشــتریان تا سقف ۵۰ درصد از قیمت 
تمام شــده خودرو، با سازوکاری تعیین 
شــده توســط وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، سازمان بورس و خودروسازان، به 
شرکت های قطعه ساز و تامین کنندگان 
مواد اولیه صنعت قطعه پرداخت خواهد 
شد.  سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس امــا تعیین ســود مشــارکت 
خودروهای پیش فروشــی را نیز بخشی 
دیگر از طرح ســاماندهی خودرو اعلام 
کــرده و گفتــه که این ســود توســط 
خودروسازان تعیین می شود و البته نباید 
از سود ســپرده بانکی بلندمدت مصوب 
شورای پول و اعتبار بیشتر باشد. به گفته 

فیروزی، جریمه دیرکرد تحویل خودرو 
نیز معادل ۲ واحد درصد کمتر از ســود 
ســپرده بانکی بلندمدت مصوب شورای 
پول و اعتبار، در نظر گرفته شده است. آن 
طور که از اظهارات سخنگوی کمیسیون 
صنایــع و معادن مجلــس برمی آید، در 
صــورت تصویب الزام عرضــه خودرو به 
بــورس، برخی محدودیت هــای خرید 
به ویژه »هر کارت ملــی یک خودرو« و 
همچنین ممنوعیت فروش تا یک سال 
پس از خرید، همچنان اجرا خواهد شد. 

اما موضوع دیگری که فیروزی به آن 
اشاره کرده، امکان عرضه خودرو به بورس 
توسط اشخاص حقوقی در آینده است. به 
گفتــه وی، اگر روزی برســد که تعداد 
خودروهای عرضه شده در بورس بیش از 
تقاضا باشد، اشخاص حقوقی هم می توانند 
وارد فرآیند خرید خودرو شوند. این البته 
در حالی است که به نظر می رسد با توجه 
به شرایط فعلی یعنی تولید نسبتا پایین و 
تقاضای کاذب، بعید است به این زودی ها 
عرضه از تقاضا پیشی بگیرد.  اما پرسشی 
کــه در مورد عرضه خودرو در بورس کالا 
مطرح می شود، چگونگی تعیین قیمت 
پایــه اســت. در این مورد، ســخنگوی 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرده که مرجع تعیین 
قیمت پایه، شورای رقابت است. وی با بیان 
اینکه قیمت تمام شده خودرو هر سه ماه 
یکبار با لحاظ شــاخصه هایی مانند نرخ 
تورم، توسط شورای رقابت تعیین می شود، 
تاکید کرده که در این محاسبه، هزینه های 

مالی خودروسازان )ناشی از فعالیت های 
غیرتولیدی( نباید در قیمت تمام شــده 

محصولات لحاظ شود. 
بــه گفته وی، ۲۰ درصــد از منابع 
حاصله به خزانه دولت واریز و براســاس 
تصمیــم وزارتخانه های صمــت و راه و 
شهرسازی، صرف توســعه حمل و نقل، 
جایگزینی خودروهای فرسوده و توسعه 
جایگاه های گازرسانی طبیعی خواهد شد. 
به گفته ســخنگوی کمیسیون صنایع، 
همچنیــن ۷۰ درصد منابــع حاصله از 
مابه التفــاوت قیمت فــروش خودرو در 
بــورس و قیمت تمام شــده، به صورت 
تســهیلات قرض الحســنه بــا موعــد 
بازپرداخت حداکثر دو ســاله در اختیار 
خودروسازان قرار می گیرد تا در راستای 
تولید، مصرف شود. در نهایت، ۱۰ درصد 
باقی مانده نیز در صورت افزایش مستمر و 
غیرکاهشــی تولید و براســاس تصمیم 
شورای رقابت، به شرکت های خودروساز 
پرداخت خواهد شــد.  طرح ساماندهی 
خودرو اما در شرایطی قرار است در مجلس 
شورای اسلامی مطرح و تصویب شود که 
بازار خودرو در حال حاضر با رشد شدید 
قیمت مواجه شده و بسیار ملتهب است. از 
همین رو مجلســی ها قصد دارند با الزام 
عرضه خودرو به بورس، التهاب را کاهش 
داده و ســر و ســامانی به وضع قیمت ها 
بدهنــد. باید منتظر ماند و دید این طرح 
اصلا در صحن علنی مجلس رای خواهد 
آورد و با عبور از فیلتر شورای نگهبان، به 

قانون تبدیل خواهد شد؟

بورسی شدن قیمت خودرو با حکم مجلس 

پرداخت ۱95 هزار میلیارد ریال وجوه خرید 
تضمینی گندم با عاملیت بانک کشاورزی 

با عاملیت بانک کشاورزی بیش از 1۹54۸۸ 
میلیارد ریال بابت خرید تضمینی۸  میلیون تن 
گندم تا تاریخ 2۳ مرداد ســال جاری به حساب 

کشاورزان واریز شده است.
به گزارش روابط عمومی و همکاری های بین الملل 
بانک کشاورزی، از آغاز فصل خرید گندم تا کنون ،  ۱۸۲۹ 
مرکز خرید در کشور از طریق سامانه جامع الکترونیکی 
خرید تضمینی گندم بانک کشاورزی ، بالغ بر ۸ میلیون 
تن گندم بــا ارزش بیش از ۲۰۶۹۹۵ میلیارد ریال را در 
قالب ۱4۷۱ هزار محموله از کشاورزان خریداری کرده 
اند. این گزارش می افزاید بانک کشــاورزی تاکنون ۹4 
درصد بهای گندم خریداری شده را به حساب کشاورزان 
واریز کرده اســت و روند خرید تضمینی گندم همچنان 

ادامه دارد.

بانک مرکزی با صدور بخشــنامه ای اعلام کرد که 
بانک ها و موسســات اعتباری غیردولتی مجاز به افتتاح 
حســاب برای نیروهای مسلح نیستند. بانک مرکزی در 
بخشنامه ای به تمامی بانک ها و موسسات اعتباری اعلام 
کرد: به موجب ماده ۹ نسخه اصلاحی دستورالعمل »بند 
ب ماده ۱۷ قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادی 
اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران« و »بند الف 
ماده ۲۳ قانون احکام دائمی برنامه های توســعه کشور« 
نیروهای مسلح می توانند حساب بانکی خود را صرفا نزد 
یکــی از بانک های عاملی که به اســتناد »قانون اجرای 
سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی« بانک دولتی 
محســوب می شوند و به تایید ستاد کل نیروهای مسلح 
رسیده باشند، افتتاح و نگهداری کنند. در بخشنامه بانک 
مرکزی آمده است: سایر موسسات اعتباری مجاز به افتتاح 

حساب بانکی برای نیروهای مسلح نیستند.

بانک های غیردولتی مجاز به افتتاح 
حساب برای نیروهای مسلح 

نیستند 

مدیرعامل صنایع چوب و کاغذ 
مازنــدران واردات بی رویه کاغذ را 
ســبب ایجاد بحران در این صنعت 
دانست و گفت: واردات بی رویه کمر 
صنعت چوب و کاغذ را شکسته است.
 مصطفی ســعیدی با بیــان اینکه 
صنعت چوب و کاغذ مازندران بزرگترین 
کارخانــه صنایع چوب و کاغــذ ایران و از 
معدود شــرکت های مولد و تأثیرگذار در 
استان به شمار می رود، افزود: این شرکت 
نماد ملی استان محسوب می شود. به طور 
میانگین بیــش از ۱۵ هزار نفر به صورت 
مستقیم و غیرمســتقیم با این کارخانه 

تبادلات مالی و تجاری و یا اشتغال دارند.
وی با بیان اینکه صنایع چوب و کاغذ 
با مشکلات کوچک و بزرگ دست و پنجه 

نرم می کند، یادآور شد: این بی تدبیری و 
بی توجهی سبب شده تا هزاران نفر دچار 
چالش شدند. سعیدی واگذاری درختان 
افتاده و شکسته را برای تأمین نیازهای مواد 
اولیه شرکت خواســته اصلی ذکر کرد و 
گفت: به رغم داشتن مصوبه ستاد تسهیل 
واستانداری هنوز این مصوبه اجرایی نشد 
و با واگذاری می توان مواد اولیه کارخانه را 
تأمین کرد و در ساماندهی جنگل تأثیرگذار 
بود. مدیرعامــل صنایع چــوب و کاغذ 
مازندران، واردات بی رویه کاغذ به کشور را 
چالش و مانع مهــم ذکر کرد و گفت: این 
وضعیت درحالی است که باید به تولیدات 
داخلی در سال جهش تولید توجه شود و 
واردات کاغذ ســبب بحران کشیده شدن 
صنایع چوب و کاغذ شده است. واردات بی 

رویه سبب شده تا کمر 
صنایع چــوب و کاغذ 
شکسته شــود و اتفاق 
بدی بــرای آن رخ دهد. 
وی عدم کارشناســی 
مناســب و درســت در 
حوزه های تصمیم گیری 
و تصمیم سازی صنایع 
چوب و کاغذ را از دیگر 
مسائل و مشکلات ذکر 
کــرد و گفــت: چوب و 
کاغذ ســال ها شرکت 
محسوب  ورشکســته 

می شود و جزو شمول ماده ۱4۱ قرار گرفته 
است اما بعد از سال ها توانستیم از ماده ۱4۱ 
خارج شــویم. مدیرعامل صنایع چوب و 

کاغذ مازندران یادآور شد: باید به سمتی 
رویم کــه دوباره با زیان انباشــته مواجه 
نشویم و عدم کارشناسی مناسب سبب در 

تنگناقرارگرفتن صنایع شده است.

واردات بی رویه کاغذ کمر صنعت چوب و کاغذ را شکسته است

 همراهی شرکت های دانش بنیان
 با همراه اول 

همزمان با برگزاری رویداد »معرفی نیازهای فناورانه 
حوزه امنیت فناوری اطلاعات«، ۲۲ شرکت دانش بنیان 
برای مشارکت در پروژه های تحقیق و توسعه همراه اول 
در حــوزه امنیت فناوری اطلاعات اعلام آمادگی کردند. 
رویــداد آنلاین معرفی نیازهــای فناورانه حوزه امنیت 
فنــاوری اطلاعات )افتــا( با همت صنــدوق نوآوری و 
شکوفایی ریاست جمهوری و با مشارکت همراه اول برگزار 
شد. در این رویداد که با حضور حدود ۲۵۰ شرکت فعال 
حوزه امنیت فناوری اطلاعات و نمایندگانی از بخش های 
حاکمیتــی، دولتــی و خصوصی برگزار شــد، معاون 
هوشمندســازی و راهکارهای دیجیتال و مشاور رئیس 
مرکز تحقیق و توســعه اپراتور اول به ارائه مســاله های 

فناورانه همراه اول پرداختند.



نبی اله خون میرزایی 
معاون وزیر جهادکشاورزی 
شیلات  سازمان  رئیس  و 
ایران گفت: ناوگان صید و 
صیادی جمهوری اسلامی 
ایران با صید ســالانه ۶۰۰ 
هزار تن، پس از اندونزی به 
بهره بردار  دومین  عنوان 

منابع آبزیان دریایی اقیانوس هند شناخته شد.
در غرب اقیانوس هند)شرق قاره آفریقا( ناوگان صید 
و صیادی فراساحل ما رتبه نخست بهره برداری از منابع آبزی 
دریایــی را به خود اختصاص داده که نشــان از توانمندی 
ناوگان صیــادی صنعتی ایران دارد. وی بــا بیان اینکه از 
مجموع سالانه حدود ۷۳۰ هزار تن صید دریایی ، ۳۵ هزار 
تن در دریای خزر ، حدود ۵۰ هزار تن صیدگاه های شمال 
غرب خلیج فارس در محدوده خوزستان و ۶۰ هزار تن در 
صیدگاههای استان بوشهر و حدود ۶۰۰ هزار تن از مناطق 
ســاحل و فراســاحل ۲ استان سیســتان و بلوچستان و 
هرمزگان صید می شود بیان کرد: منابع آبزیان ساحلی در 
دریاهای شمال و جنوب کشور هر سال رو به کاهش است 
از این رو در برنامه ششم توسعه صید فراساحل در اولویت 
قــرار گرفت. صید تن ماهــی در اقیانوس هند می تواند تا 
حدودی خلاء ناشــی از کاهش صید آبزیــان در مناطق 

ساحلی کشور را جبران کند.
 اولویت شیلات توســعه آبزی پروری به جای صید 
دریایی است و در این راستا زیرساخت های آبزی پروری در 
کشور توسعه یافته است. رئیس سازمان شیلات ایران گفت: 
آبزی پروری در چند ســال اخیر در خوزستان ارتقا یافته و 
این اســتان در سال ۱۳۹۸ رتبه نخست آبزی پروری را در 
کشور کســب کرد. روند صنعت آبزی پروری در سال های 
آینده نیز با تکمیل مجتمع های آبزی پروری در ماهشهر ، 
هندیجان ، دزفول در خوزســتان ادامه می یابد و سهم این 
استان در تولید آبزی پرورشــی در کشور افزایش خواهد 

یافت.
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 والاس درحالی به بدهی کشورش به ایران در قبال قرارداد فروش تانک های چیفتن به ایران اعتراف کرده است که پرونده تانک های چیفتن، با ۴0سال سابقه به یکی از طولانی ترین اختلاف های حقوقی بین ایران و 
بریتانیا مبدل شده است. حالا آن طور که حمید بعیدی نژاد سفیر ایران در انگلیس در پیامی توییتری با اشاره به برگزاری جلسه استماع دادگاه تجدیدنظر انگلیس درباره بخش کوچکی از بدهی قرارداد تسلیحاتی 
این کشور به ایران اعلام کرده است: »با تعیین تکلیف این موضوع، فرآیند حقوقی پرونده به پایان خود نزدیک  می شود و بهانه ای برای عدم پرداخت بدهی باقی نخواهد ماند.« اختلاف تهران و لندن بر سر قرارداد 
خرید تانک های چیفتن به قبل از انقلاب اسلامی بازمی گردد. قرار است دادگاهی در بریتانیا روز ۱۴ آبان ماه این پرونده قدیمی را بررسی کند. پرونده بدهی چهارصد میلیون پوندی بریتانیا به ایران با قبول لندن 
مبنی بر بدهکار بودن به تهران به نظر می رسد که به ایستگاه آخر خود نزدیک می شود؛ فرآیند حقوقی که از پیش از پیروزی انقلاب اسلامی بر سر فروش تانک به ایران آغاز و تا امروز ادامه داشته است. روز جمعه 

بود که بن والاس، وزیر دفاع انگلیس با بیان اینکه کشورش فعالانه به دنبال پرداخت بدهی خود به دولت ایران درخصوص پرونده تانک های چیفتن است، رسما بدهکار بودن انگلیس به ایران را پذیرفت. 

400میلیون
پوند
غرامت
»چیفتن«
بهایران

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

عالی  شورای  دبیر 
فضای مجازی با اشاره به 
اینکه به دنبال راه اندازی 
گوگل ملی هستیم گفت: 
گوگل نزدیک به 7۰-۶۰ 
ســرویس را به روی ما 

بسته است.  
 ابوالحسن فیروزآبادی 

دبیر شورای عالی فضای مجازی در مراسم افتتاح دیتاسنتر مادر 
شبکه ملی اطلاعات که در بومهن تهران با نام سردار شهید سلیمانی 
افتتاح شد، اظهار کرد: دیتاسنترهای »های تک«از موارد زیرساختی 
در کشــور محسوب می شــوند که از آخرین تکنولوژی با قدرت 
پردازش مناسب استفاده می کنند که بستری برای توسعه کشور 
است.  برخی پروژه ها باید در آغاز کار مورد حمایت قرار می گرفتند 
مانند: پیام رسان ها، موتور جستجو و ایمیل که شاید امروز به نوعی 
بومی ســازی می شــدند. ما به دنبال گوگل ملی هستیم ، حدود 
۶۰-۷۰ ســرویس در گوگل به روی ما بسته است باید بتوانیم در 
داخل جای خالی این خدمات را پر کنیم و بخش مهمی از استقلال 
را در فضای مجازی داشته باشیم.  با توجه به مصوبه شورای عالی 
فضای مجازی باید نیازهای اطلاعاتی شهروندان ایرانی در داخل 
کشور رفع شود  اما پیام رسان های فعال خارجی با مدلهای مختلف 
نیز در کنار آنها وجود داشته باشد و پلتفرم هایی برای ارایه خدمات 
عمومی به مردم فعال باشند. این مدل در  کشورهایی مانند: چین 
و کره جنوبی نیز این مدل را پیاده سازی کرده اند، ما نیز باید پلتفرمی 
داشته باشیم . . حمایت از سه پیام رسان تا رسیدن به ظرفیت پنج 
میلیــون کاربر باید از آنها حمایت کنیم و مدل کســب و کارها را 
خودشان ســاماندهی کنند البته اگر بخش خصوصی نیرومند یا 
شــرایط اقتصادی مناسبتری داشتیم نیازی به حمایت اولیه هم 
نداشــتیم. از وزارت ارتباطات به عنوان مجری پروژه شبکه ملی 
اطلاعات و دولت درخواســت کردیم که از پیام رسان های بومی و 
سایر خدمات دهندگان پایه و عمومی پرکاربرد حمایت کنند.  مرکز 
داده نباید فقط یک مرکز خاص با تکنولوژی متوسط باشد بلکه باید 
پیشران تکنولوژی و  اپلیکیشن ها  و  پلت فرم های مورد نیاز باشد.

خبـــر
 گوگل نزدیک ۷0 سرویس را 

روی ما بسته است 
ایران دومین بهره بردار منابع آبزیان دریایی 

در اقیانوس هند است

محمدرضا رضایی کوچی رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: اقدام سایپا در افزایش تحویل 
خودرو به مشتریان در شرایط تحریم، در خور توجه و تقدیر است. وی با اشاره به افزایش تحویل خودرو 
به مشتریان سایپا در ماههای اخیر به نسبت سال گذشته تصریح کرد: افزایش تحویل خودرو به مشتریان 
سایپا کار بسیار خوبی است و امیدواریم در کنار افزایش تولید و کمیت، کیفیت نیز ارتقا یابد و مردم از 
محصولات خوب و خودروی متناسب با شأن خود برخوردار باشند  این افزایش تحویل خودرو به مشتریان 
نشان می دهد اگر مسئولین بخواهند می توانند ظرفیت کار و تولید را افزایش دهند منتهی باید مدیریت 
قوی در این زمینه وجود داشته باشد. مجلس یازدهم حامی تولید ملی است و ما با هر گونه دلال بازی 
و واســطه گری مخالفیم و خواهان حذف واسطه گران در بازار خودرو هستیم. مجلس در سال جهش 
تولید از هر اقدامی در زمینه تولید و مشتری مداری حمایت می کند. شرایط ثبت نام برای دریافت خودرو 
باید به گونه ای باشــد تا همه مردم از یک شرایط عادلانه جهت ثبت نام برخودار باشند. باید با افزایش 

تولید وابستگی به خارج را کاهش دهیم و به توان داخلی و تولید در داخل اتکا کنیم.

مجلسیازدهم
حامیتولیدملی
است

محمدرضا رضایی کوچی

گشایش اعتبارات اسنادی ریالی بانک صنعت و معدن در پنج ماه نخست سال جاری ۷۸ درصد رشد داشته است. 
براســاس آمارهای اعلام شده ضمانت نامه ریالی این بانک نیز در همین مدت ۱۲۳ درصد و پرداختی های ریالی نیز ۱۰4 
درصد رشد داشته اند.  قراردادهای منعقدشده بانک در پنج ماه نخست امسال 4۵ درصد، مصوبات ۵۱ درصد  و وصولی های 
ریالی نیز ۹۶ درصد افزایش داشته است. مانده سپرده های چهارگانه نیز رشدی ۷۵ درصدی را ثبت کرده است. همچنین 
بالغ بر ۸۸ هزار میلیارد ریال در قالب تسهیلات سرمایه ثابت و در گردش از ابتدای سال جاری تا پایان مرداد به متقاضیان 
پرداخت کرده است. در همین حال میزان پرداختی ها در این بانک نسبت به مدت مشابه در سال گذشته ۶4درصد افزایش 
داشته است. ضمنا در مدت یاد شده طرح های تسهیلاتی صنعتی و معدنی که دارای توجیه پذیری لازم بودند به مبلغ ۹۰ 
هزار میلیارد ریال مصوب شدند و طرح هایی در مجموع به مبلغ ۹۵ هزار میلیارد ریال به مرحله قرارداد با بانک رسیده اند. 
گفتنی است در پایان ۱۲ ماه سال ۹۸ در مجموع میزان پرداختی های این بانک به طرح های صنعتی و معدنی مورد پذیرش، 
۱۷۵ هزار میلیارد ریال بوده است. به طور کلی اعلام شده که حجم سرمایه گذاری این بانک در ۶ سال دولت تدبیر و امید به 
۱۵ میلیارد یورو در قالب فاینانس، منابع صندوق توسعه ملی، بانک مرکزی و منابع داخلی بانک صنعت و معدن رسیده است.

رشدعملکرد
در۵ماهه
نخستامسال

بانک صنعت و معدن

دکتر یونس مظلومی مدیرعامل بیمه تعاون با بیان اینکه از آنجا که بیمه سایبری هر نوع خطایی را که در فضای اینترنتی 
و دیجیتال از جمله هک اطلاعات و دیتاها، سرقت  از حساب های بانکی، تقلب و... رخ می دهد، می تواند پوشش دهد، طراحی 
و توسعه آن تحولی در کسب وکارهای اینترنتی به شمار خواهد آمد، گفت: اما این مهم زمانی محقق خواهد شد که تقاضای 
مناسبی هم  برای آن وجود داشته باشد. برای ارائه و گسترش این بیمه نامه در کشور، بیمه مرکزی و شرکت های بیمه آمادگی 
لازم را دارند، اما مانعی که بر سر راه این مهم وجود دارد، بحث تقاضایی است که باید در جامعه وجود داشته باشد، اما نیست و 
همین موضوع ارائه و فروش این بیمه نامه را برای صنعت بیمه بدون توجیه کرده است. کسب وکارهایی که کالا و خدمتشان را 
در فضای اینترنتی ارائه می کنند، برای اینکه بتوانند ریسک های موجود را در این فضا پوشش دهند، باید متقاضی خرید بیمه نامه 
سایبری باشند. این درحالی است که این مهم از اقبال خوبی در کشور ما برخوردار نیست. قربانیان این تخلفات که تعداد آنها 
کم هم نیست، در نهایت متحمل ضرر های هنگفتی خواهند شد که بیمه می تواند بخشی ازاین ریسک ها را پوشش دهد،  به 
هرحال تا زمانی که تقاضا و احساس نیاز در جامعه وجود نداشته باشد، برای شرکت های بیمه توجیه پذیر نیست. از این رو لازم 

است ابتدا فرهنگ استفاده از این نوع بیمه نامه ها گسترش پیدا کند تا نیاز آن برای افراد و کسب وکارها احساس شود .

بیمهسایبریخطاهای
فضایاینترنتیودیجیتال
رامیتواندپوششدهد

یونس مظلومی

حمید زادبوم رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران با اشاره به برگزاری جلسات کمیته اقدام 
ارزی، تسریع در بازگشت ارز طی یک ماهه اخیر را نتیجه برگزاری منظم این جلسات و پیگیری 
صادرکنندگان با هدف رفع ســریع تعهدات ارزی دانست.  وی با اعلام این خبر اظهار کرد: درک 
صحیح صادرکنندگان از شرایط فعلی اقتصادی کشور و توجه به اینکه ارز حاصل از صادرات برای 
واردات کالاهای اساسی، مواد اولیه، ماشین آلات و تجهیزات واحدهای تولیدی استفاده می شود 
در ایفــای تعهدات ارزی از اهمیت بالایی برخوردار اســت. رئیس کارگروه اقدام ارزی، نظارت بر 
کمیته های اقدام ارزی در سازمان های صنعت، معدن و تجارت استان ها را از دیگر برنامه های سازمان 
توسعه تجارت ایران در سال جاری اعلام کرد و افزود: براساس پیگیری های انجام شده جهت ایفای 
تعهدات ارزی توسط سازمان های صنعت، معدن و تجارت استان ها نسبت به ارزیابی این سازمان ها 

اقدام خواهد شد.

نظارتبرکمیتههایاقدام
ارزیدرسازمانهایصمت
استانها

حمید زادبوم

 انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران گفت: وضعیت کرونا در استان تهران تغییری نکرده و شرایط 
قرمز و سینوسی است.وی  با بیان اینکه وضعیت کرونا در استان تغییری نکرده و شرایط قرمز و سینوسی است، 
اظهارداشت: براساس گزارشی که به دست ما رسیده تا سه شنبه گذشته سه هزار و ۱۰۰ نفر در اثر ابتلا به کرونا 
در بیمارستان ها بستری هستند که از این تعداد یک هزار و ۵۰ نفر در وضعیت حاد بیماری قرار دارند. محسنی 
بندپی افزود: تعداد مرگ و میر قطعی ناشی از کرونا در روز سه شنبه ۳۶ نفر بوده است. استفاده از ماسک در مترو 
بالای ۹۵ درصد است و شهروندان این مسئله را به خوبی رعایت می کنند،  اما فاصله گذاری اجتماعی به دلیل 
جمعیت زیاد در مترو نمی تواند به خوبی رعایت  شود که این مسئله اجتناب ناپذیر است. با شروع پاییز و افزایش 
بیماری های تنفسی و ریوی و شیوع آنفلوآنزا این نگرانی وجود دارد که با افزایش روند بیماری کرونا و یا بستری 
شدگان روبرو شویم اما با تدابیری که اتخاذ شده است و افزایش توزیع واکسن آنفلوآنزا نسبت به سال گذشته این 
امیدواری وجود دارد که بتوانیم بیماری آنفلوآنزا را مدیریت کنیم و کرونا را نیز با رعایت پروتکل ها،  فاصله گذاری 

اجتماعی ،استفاده از ماسک و شست و شوی دست و جلوگیری از تجمعات غیرضرور مدیریت کنیم. 

شرایطکرونادرتهران
قرمزوسینوسی
است

انوشیروان محسنی بندپی

 بیســت و پنجمین مدرسه بانک اقتصادنوین در روستای رزاب از توابع شهرستان سروآباد استان 
کردستان افتتاح شد. سعید صالح ودادی، سرپرست شعب منطقه شمال غرب بانک اقتصادنوین ضمن 
تبریک آغاز سال تحصیلی جدید به دانش آموزان و معلمان مدرسه گفت: یکی از عوامل تاثیرگذار در رشد 
و توسعه کشورها داشتن نیروی انسانی متعهد، متخصص و کاردان است و از آنجا که تربیت نیروی انسانی 
پس از خانواده از مدرسه آغاز می شود، بانک اقتصادنوین لازم می داند در راستای ایفای مسوولیت اجتماعی 
خود گامی هر چند کوچک در راستای تعلیم و تربیت نیروی انسانی بردارد. بانک اقتصادنوین مشارکت 
در امور خیر و انسان   دوستانه را وظیفه خود می  داند، ازاین رو در حد توان در این عرصه حضور داشته است 
و تاکنون نسبت به احداث ۳۷ مدرسه در مناطق کمتر برخوردار کشور اقدام کرده که از این تعداد ۲۵ 
مدرسه به بهره برداری رسیده و مابقی نیز در دست ساخت و تجهیز است. در این مراسم بانک اقتصادنوین 
به منظور تشویق دانش آموزان به یادگیری، تعدادی کوله پشتی حاوی لوازم التحریر به آنها اهدا کرد. این 

مدرسه سه کلاسه، در مقطع متوسطه اول و با ۲۰۰ مترمربع زیربنا ساخته و تجهیز شده است.

افتتاح
بیستوپنجمینمدرسه
درروستایرزاب

بانک اقتصاد نوین

علی اکبر افتخاری رئیس صندوق بازنشستگی در بازدید از طرح فولادسازی فولاد اکسین گفت: جای امیدواری 
و خرسندی است که این شرکت از یک وضعیت نابسامان و زیان ده به یک شرکت سودده و موفق در ۱۵ ماه گذشته 
تبدیل شده است.  مشارکت فولاد اکسین و لوله سازی اهواز که هر دو زیرمجموعه صندوق بازنشستگی کشور هستند 
در پروژه بزرگ خط انتقال نفت گوره به جاسک باعث افتخار ملی است و به مدد این دو شرکت کشور توانست در تولید 
ورق و تولید لوله به خودکفایی برسد. افتخاری افزود: طرح توسعه فولادسازی بیش از ۱۰سال یعنی همزمان با راه اندازی 
فولاد اکسین در دستور کار قرار گرفته و از ابتدا قرار بود در اینجا یک پکیج کامل فولادی ایجاد بشود نه یک مجموعه 
نصفه و نیمه، به سخن دیگر  رهاسازی طرح فولادسازی یعنی اینکه اموال بازنشستگان ۱۰سال رها و بلاتکلیف بود و 
رفتار مناسبی با سرمایه های این قشر آسیب پذیر جامعه نشد. از این رو برای جبران گذشته یکی از طرح هایی که واقعا 
با تمام توان به دنبال راه اندازی آن هستیم، طرح فولادسازی فولاد اکسین است، زیرا معتقدیم فولاد یک سرمایه گذاری 
بلندمدت با بازدهی و سود بالا برای بازنشستگان است که می تواند در زندگی آنها نقش مثبت ایفا کند. نخستین پروژه 

اولویت دار صندوق بازنشستگی کشور، راه اندازی طرح فولادسازی فولاد اکسین خوزستان است.

راهاندازیفولادسازی
فولاداکسیناولویت
صندوقبازنشستگی

علی اکبر افتخاری

در دومین روز هفته معاملات بورس و فرابورس تهران شاهد تغییرات اندک شاخص سهام بیمه 
در بورس و فرابورس بودیم. بیشترین افت قیمت سهام بیمه ای حاضر دربورس به نماد شرکت بیمه 
البرز با کاهش ۳.۸۳ درصد اختصاص یافت و کمترین ریزش هم متعلق به شــرکت بیمه ما بود که 
۰.۷۷ درصد ریخت. بیشترین افت قیمت سهام بیمه ای حاضر درفرابورس به نماد شرکت بیمه سرمد 
با کاهش 4.۸۳ درصد اختصاص یافت و کمترین ریزش هم متعلق به شــرکت بیمه حافظ بود که 
۰.4۱ درصد ریخت. بیشترین رشد قیمت سهام بیمه ای حاضر در بورس به نماد شرکت بیمه پارسیان 
با افزایش ۰.۸۶ درصد اختصاص یافت. بیشــترین رشد قیمت سهام بیمه ای حاضر در فرابورس به 
نماد شرکت بیمه تجارت نو با افزایش 4.۹۸ درصد اختصاص یافت وکمترین رشد هم از آن شرکت 
بیمه سینا با افزایش ۰.4۳ درصد بوده است. در روز جاری از ۲۰ شرکت فعال در بورس و فرابورس 

۱۳ شرکت قرمز پوش و ۷ شرکت سبزپوش بودند.

بیشترینریزش
شاخصسهامبیمه
بهسرمدرسید

بیمه سرمد

وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات با اشاره به اینکه 
ظرفیت شبکه ارتباطی ما در 
حدود 21 هزار گیگا بیت بر 
ثانیه اســت، ظرفیتی که 
آموزش و پرورش درخواست 
کرده 7۰۰ گیگا است که کمتر 
از 1۰ درصد ظرفیت شبکه 

است.
به گزارش اعتبار به نقل از  
روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت ارتباطــات و فنــاوری 
اطلاعات، محمد جــواد آذری 
جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در برنامه یک روز تازه 
شبکه ۵ سیما، با اشاره به سوال 
نظرسنجی این برنامه که درباره 
ســرویس اینترنت مشترکین 
سوال شــده بود، گفت: اگر هم 
اکنــون درباره صدا و ســیما یا 
کیفیت خودروهای داخلی هم 
سوال کنید مردم اعلام نارضایتی 
می کنند چرا که انتظارات مردم 
نســبت به خدمات ارائه شــده 

متفاوت است.
وی افزود:  نارضایتی مردم 
بد نیست و مســوولین حضور 
دارنــد که ایــن نارضایتی را به 
رضایت تبدیل کنند و اگر رضایت 
صد در صدی باشد انگیزه های 

کار از بین می رود.
آذری جهرمی در پاسخ به 
سوالی درباره قیمت های بسته 

های اینترنت نیز، گفت: ما از ابتدا 
اعلام کردیم که بالا بردن قیمت 
ها غیرقانونی است و باید برگردد 
و قیمت ها و بســته ها به قیمت 
قبل برگشت و شرکت ایرانسل 
نیز بسته های دلجویی را در ده 
روز گذشته ارائه کرد و همراه اول 
نیز از روز گذشته برای برگشت 
هزینه های اضافی کاربران اقدام 
کــرده اســت و از نظر ما حقوق 
مردم در این مورد تامین شــده 

است.
وی افزود: به اپراتورها اعلام 
کردیم  که اگر برای خدمت بهتر 
نیاز به ســرمایه گــذاری و ارائه 
تسهیلات بهتری به مردم دارید، 
طرح اقتصادی ارائه کنید و اگر 
نیاز به افزایش قیمت بود اجازه 
آن داده می شــود و به مردم نیز 
توضیح می دهیم که دلیل این 

افزایش چیست.
وزیر ارتباطات با اشــاره به 
شرایط کشور و مشکلات مردم در 
حوزه دریافت خدمات ارتباطی، 
گفت: اینترنت و شبکه پهن باند 
ضرورت زندگی امروز مردم است 
و ما مشاهده می کنیم در زمانی 
که دولت یارانه مردم را واریز می 
کند مصرف اینترنت در شــبکه 
افزایش می یابد و این نشان می 
دهد که یک خانواده برای خرید 
بســته اینترنت و استفاده از این 
شبکه محتاج یارانه است و در این 

شرایط باید با مردم مدارا کرد.
وی درباره ظرفیت شبکه 
ارتباطی کشور برای پاسخگویی 
به نیاز آموزش در کشور، افزود: 
ظرفیت شــبکه ارتباطی ما در 
حدود ۲۱ هزار گیگا بیت بر ثانیه 
اســت و با نیاز ۷۰۰ گیگابیتی 
درخواستی آموزش و پرورش که 
کمتر از ۱۰ درصد ظرفیت شبکه 
است، دیروز میزان استفاده از این 

ظرفیت ۵ گیگ بوده است.
استفاده از شبکه شاد 

برای تمام دانش آموزان 
رایگان است

آذری جهرمی با اشــاره به 
اقدامات انجام شــده در همین 
مدت کوتاه برای تجهیز مدارس 
به شبکه ملی اطلاعات، گفت:  با 
آخرین تکنولوژی های روز ۸۶ 
هزار مدرســه در کل کشور به 
شبکه ملی اطلاعات متصل شده 
است و همچنین با طرح موضوع 
مــدارس کپــری، در ابتدا، این 

مدارس به شبکه متصل شدند.
وی در پاســخ به ســوالی 

درباره هزینه های اســتفاده از 
شــبکه اینترنت و شــاد برای 
معلمین و دانش آموزان نیز افزود: 
معلمین اســتفاده بیشتری از 
شبکه دارند چرا که باید با تعداد 
زیادی از دانش آموزان در ارتباط 
باشند و به همین دلیل در مهرماه 
گذشته یک بسته ۲۰ گیگا بایتی 
بــرای ۳ ماه به صورت رایگان به 
۷۰۰ هزار معلم تقدیم شد و این 
بسته به احتمال بسیار از شنبه 
برای معلمین فعال می شــود و 
زمانی هم که دانــش آموزان و 
معلمین در مدرســه هستند از 
طریق شبکه دانا بر بستر شبکه 
ملی اطلاعات به صورت رایگان 
می توانند از شبکه استفاده کنند.

وزیر ارتباطات اعلام کرد: 
بالغ بر ۷۰ میلیارد تومان هزینه 
اینترنت معلمان بود که پرداخت 
شد و بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان 
نیز سرمایه گذاری برای اتصال 
مدارس به شبکه ملی اطلاعات 

انجام شده است.
وی دربــاره هزینه دانش 

آموزان برای اســتفاده از شبکه 
اینترنت نیز افزود: در کل کشور 
استفاده از این شبکه شاد برای 
دانش آموزان رایگان است و اگر 
دانش آمــوزان برخی از مدارس 
برای آمــوزش تکمیلی و دلایل 
دیگر از شاد استفاده نمی کنند 
نیز بسته ای اختصاصی اینترنت 
برای آنها تدارک دیده شده که تا 
شنبه آینده جزییات آن اعلام می 
شود، ویژگی این بسته این است 
که دانش آموزان خارج از مطالب 
مورد تایید آمــوزش و پرورش، 
دسترسی ندارند تا در برابر آفت 
 هــای فضــای مجــازی قرار

 نگیرند.
آذری جهرمــی دربــاره 
سرمایه گذاری در حوزه سلامت 
کــودکان در فضای مجازی نیز 
گفت: از سال ۹۶ ما در این حوزه 
ســرمایه گذاری کردیم چرا که 
کــودکان آینــده و زندگی ما 
هســتند و اگر به آنها پرداخته 
نشود آفت های فضای مجازی 
آینده ما را تخریب می کنند به 
همین منظور از سال ۹۶ اینترنت 
کودکان به همراه اکوسیستم و 
ابزارهای خاصــی مانند تبلت 
ایرانی برای کودکان تولید شده 
اســت و فقط در ایام کرونا برای 
کودکان محروم مناطق به کمک 
خیرین ۵ هزار تبلت خریداری و 

ارسال شده است.

آذری جهرمی در برنامه یک روز تازه شبکه 5:

86 هزار مدرسه در کل کشور به شبکه ملی اطلاعات متصل شدند 
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ایرج موفق رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان گفت: از مجموع ۱۵ کشور همسایه، صادرات کالا از این استان تنها به عراق، افغانستان، امارات و پاکستان انجام می شود.  وی در جلسه کارگروه توسعه صادرات استان اصفهان با 
بیان اینکه باید کالاهای صادراتی دیگری را با توجه به شرایط و محدودیت های خاص کشورمان جایگزین کنیم افزود : شرایط برای صادرات به کشورهای همسایه مناسب است و با کمترین هزینه حمل و نقل امکان صادرات به این کشورها 
وجود دارد. شرکت های مدیریت صادرات استان اصفهان باید با توجه به شرایط سایر کشورها همت مضاعفی برای صادرات به این کشورها داشته باشند.  جلسه هایی در این زمینه توسط سازمان صنعت معدن و تجارت، اتاق بازرگانی 
و استانداری اصفهان برگزار شده است اما باید بصورت فعالتر به اینگونه برنامه ها و صادرات به کشورهای اوراسیا پرداخته شود. صادرات به حوزه اوراسیا باید از طریق تشکل ها و بویژه اتاق بازرگانی اصفهان بطور جدی مورد توجه قرار 
گیرد. 2 میلیارد و ۱۱۸ کیلوگرم  کالا به ارزش بیش از ۶۵۵ میلیون دلار از این استان به کشورهای مقصد صادر شده است. میزان صادرات انجام شده از استان در پنج ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه آن در سال گذشته از لحاظ 
وزنی ۳۱ درصد و از نظر ارزش دلاری ۳۷ درصد کاهش یافت. صادرات این مدت در کل کشور از نظر وزنی ۴۷ درصد و از نظر ارزشی ۴۱ درصد کاهش را نشان می دهد که بطور متوسط بیانگر شرایط بهتر استان اصفهان نسبت به 
دیگراستانهاست. در مجموع ۸۸۷ قلم کالا در پنج ماه ابتدای سال جاری از استان اصفهان به ۷۹ کشور جهان صادرشده است.   چدن، آهن و فولاد بطور تقریبی با سهم ۴2 درصدی بیشترین محصول صادراتی این استان را به خود اختصاص 
داده و پس از آن محصولات پتروشیمی با سهم ۱۵ درصدی، فرش با سهم چهار درصدی، محصولات لبنی و عسل طبیعی با سهم چهار درصدی، محصولات شیمی عالی با سهم سه درصدی و سایر کالاها هم سهم 2۸ درصدی از صادرات 

اصفهان را دارد. بیشترین صادرات از استان اصفهان با حجم 2۹ درصدی به کشور عراق انجام می شود و افغانستان با ۱۵ درصد، چین ۱2 درصد، امارات ۱۱ درصد، پاکستان ۴ درصد و سایر کشورها هم 2 درصد را به خود اختصاص داده اند.

تنها4کشور
همسایهمقصد
کالاهایصادراتی
استاناصفهان

هفته نامه اقتصادی ایرانگردشگری

خبـــــر

علی حدادی ســخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی از 
مصوبه این کمیسیون در خصوص وضعیت بازار بورس کشور خبر داد.   قالیباف اصل رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار با حضور در این جلسه، گزارشی از وضعیت بازار بورس کشور ارائه کرد.  در ادامه 
نشســت نمایندگان سوالات مردم در خصوص سرمایه گذاری در بازار بورس را با رئیس سازمان در 
میان گذاشتند. مقرر شد سازمان بورس تمهیدات لازم در بازار سرمایه برای حفاظت از منافع و سرمایه 
مردم در نظر بگیرند، در این زمینه قول هایی داده شــد، طبق گفته رئیس سازمان بورس در هفته 
جاری جلساتی برای روش های حفاظت از سرمایه مردم در بازار بورس برگزار می شود که گزارش 

و نتیجه این جلسات به کمیسیون امور داخلی کشور منعکس خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی گفت: همچنین 
مقرر شد مرکز پژوهش های مجلس نیز گزارشی از وضعیت بازار بورس به کمیسیون ارائه دهد تا در 

هفته آینده این دو گزارش در کنار یکدیگر مورد بررسی و ارزیابی قرار گیرد.

رئیسسازمانبورس
قولحفاظت
ازسرمایههایمردمراداد

علی حدادی

 جلسه مجمع عمومی  فوق العاده این بانک در محل سالن اجتماعات ساختمان اداری شماره ۲ بانک 
کارآفرین با دستور جلسه افزایش سرمایه برگزار می شود.   بر همین اساس ، بانک کارآفرین آخرین بار در 
ســال ۱۳۹۳ سرمایه خود را به رقم ۸۵۰ میلیارد تومان رساند و از سال یاد شده تاکنون با وجود شرایط 
تورمی  اقتصاد کشور، هیچ گونه افزایش سرمایه ای نداشت و اثر منفی بر عملکرد این بانک داشت به طوری 
که قدرت تسهیلات دهی  بانک را کاهش داده بود و به تبع آن درآمد تسهیلاتی  بانک کارآفرین هم کاهش 
یافته بود. بنا بر گزارشی که پیش از این معاون مالی و امور مجامع بانک کارآفرین ارائه کرده بود، در مجمع 
عمومی  فوق العاده ای که قرار اســت در ۲۶ شهریور سال جاری برگزار شود سرمایه این بانک از رقم ۸۵۰ 
میلیــارد تومان به 4هزار میلیارد تومان افزایش خواهد یافت. معاون مالی و امور مجامع بانک کارآفرین 
خاطرنشــان کرده بود که برگزاری مجمع یاد شــده منوط به تایید سازمان بورس است که با اعلام خبر 
برگزاری مجمع در ۲۶ شــهریور ماه بدیهی است این افزایش سرمایه به تایید سازمان بورس هم رسیده 

است تا بانک کارآفرین پس از ۷سال بتواند سرمایه خود را به 4هزار میلیارد تومان برساند. 

سهامداران
برایافزایشسرمایه
بهمجمعمیروند

بانک کارآفرین

دکتر اسماعیل للـه گانی مدیرعامل بانک رفاه با اشاره به تکنولوژی های جدید و پاسخ به نیازهای مشتریان در 
استفاده از بانکداری دیجیتال و الکترونیک گفت: در عصر کنونی بانک ها باید بتوانند هم به مشتریان خدمات جدید و 
به روز ارائه دهند و هم چابکی لازم را داشته باشند که این مهم از طریق به کارگیری تکنولوژی های جدید امکان پذیر 
است و برای استفاده از این تکنولوژی ها باید بستر لازم را فراهم کنیم. برای استفاده از تکنولوژی های جدید، باید ضمن 
بهره گیری از مشاوران و متخصصان برون سازمانی، مدیریت زمان باید مد نظر قرار گیرد. هر چقدر که بتوانیم فرآیندها 
را به لحاظ زمانی کوتاه تر کنیم به کیفیت کار کمک می کند؛ یکی از راهکارهای مدیریت زمان، استفاده از نیروی متخصص 
و پیشبرد کارها به صورت موازی است. باید آینده نگر بود و با مطالعه و برنامه ریزی، زمینه توسعه کارها را فراهم کنیم. 
باید پایه و اساس کار به گونه ای طراحی شود که با ورود و گسترش کسب و کارها و تکنولوژی های جدید مانند بلاکچین 
و ارزهای مجازی و یا کسب و کارهایی که با استفاده از کیف پول الکترونیک گسترش می یابد، ظرفیت ارائه خدمات به 
مشتریان را با توجه به تحولات جدید در آینده داشته باشیم. برای تحقق چنین برنامه هایی نیاز به سند تحول دیجیتال 

است که همه تغییرات در حوزه کسب و کارهای جدید از جمله فین تک ها و استارتاپ ها در آن دیده شود. 

توقفدرحوزه
فناوریاطلاعات
جایزنیست

اسماعیل للـه گانی

ســید مجید صدری مدیر عامل شرکت مخابرات ایران گفت: در تلاش هستیم با تصحیح طرح طبقه بندی 
مشاغل کارگزاران مخابرات روستایی، دغدغه های آنها در مورد طبقه بندی مشاغل در اسرع وقت حل شود.  در پی 
دو جلسه ای که روز گذشته و امروز ۱۷ شهریور ۹۹ با حضور نمایندگان کارگزاران مخابرات روستایی در محل مجلس 
شورای اسلامی و منطقه پاکدشت برگزار شد، تصمیم بر این شد ظرف یک ماه آینده بر اساس قانون کار، اصلاح طبقه 
بندی مشاغل این دسته از همکاران به صورت کامل اجرا و نهایی شود.  در پی این رویکرد، انعقاد قرارداد مستقیم با 
کارگزاران مخابرات روستایی سال گذشــته به صورت کامل انجام شد.کارگزاران روستایی در مناطق دور افتاده و 
محروم کشور نقش بسزا و ارزنده ای در ارائه خدمات مخابراتی دارند لذا ادای حقوق ایشان از اولویت های ما در شرکت 
است.مدیرعامل شرکت مخابرات ایران ضمن عذرخواهی از کارگزاران مخابرات روستایی به خاطر زحماتی که روز 
گذشــته متحمل شدند، از آنان به خاطر بردباری تا حصول نتیجه قدردانی کرد.گفتنی است، کارگزاران مخابرات 
روستایی در بیانیه ای از تلاش های مدیرعامل شرکت مخابرات ایران قدردانی و اذعان داشتند که هتک حرمتی که 

در خلال تجمع انجام شد از جامعه آنان نبوده و قویاً هرگونه بی حرمتی در این خصوص را محکوم می کنند.

نحوهطبقهبندی
مشاغلکارگزارنروستایی
اصلاحمیشود

سید مجید صدری

رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران از دســتگیری ۸ دلال بزرگ ارز در فضای مجازی خبر داد و 
گفت: متهمان با خرید و فروش ارز غیرقانونی موجب نوسانات قیمت بازار ارز و سیر صعودی قیمت ها 
بودند. سرهنگ علي ولي پور گودرزي اظهار داشت: در رصدهای اطلاعاتی و پالایش های فني بازار ارز در 
فضــاي مجازي، تعــدادی از کانال هایی که در شــبکه های اجتماعی به دلالــی ارز در فضای مجازی 
می پرداختند و نقش ویژه اي در تعیین قیمت و گراني هاي اخیر بازار ارز داشــتند، شناسایي و بررسی 
موضوع در اختیار تیمی  از کارآگاهان قرار گرفت. در بررســي به عمل آمده مشخص شد این گروه ها با 
تاسیس اتاق هایی در فضای مجازی معاملات کاغذی ارز را انجام می دهند و با انجام این گونه معاملات 
به صورت هدفمند موجب ایجاد تنش در بازار ارز شده بودند. وی با  اشاره به اینکه در این تحقیقات پلیسی 
۸ مدیر گروه کانالی در فضای مجازی شناسایی شدند، ادامه داد: در ادامه تحقیقات، هویت مدیران گروه ها 
شناسایی و با هماهنگی های قضایی هر ۸ مدیر کانال دستگیر و گروه هاي آنها مسدود و حذف شد. متهمان 

با صدور قرار مجرمیت از سوی مراجع قضائي برای تکمیل تحقیقات در اختیار این پلیس قرار دارند.

دلالانبزرگارز
درفضایمجازی
بازداشتشدند

پلیس امنیت اقتصادی   ناجا

محمد رضا کلامی دبیر ستاد تنظیم بازار از الزام وزارت جهاد بر اعلام سهمیه نهاده دام و طیور بر اساس 
محصول نهایی خبر داد و گفت: جلسه هفته آینده به دلیل مشکلات بازار در سطح دولت برگزار می شود. وی 
درخصوص جزئیات مصوبات نود و سومین جلسه ستاد تنظیم بازار اظهار کرد: در این جلسه دستور العمل 
پیشــنهادی تنظیم بازار محصولات پتروشیمی توسط کمیته تخصصی تنظیم بازار پتروشیمی در جلسه 
کارگروه ملی مطرح و کلیات آن به تصویب رسید.  در این جلسه مقرر شد نظر دستگاه های مختلف در زمینه 
قیمت عرضه محصولات پتروشیمی، سیاست های افزایش عرضه و تولید مواد پتروشیمی و همچنین روند 
واقعی سازی طرف تقاضا با پیش بینی ابزار های سیاستی لازم از جمله تامین مواد اولیه، صادرات و استفاده از 
ظرفیت دستگاه های نظارتی برای تحقق تکالیف کف عرضه، در قالب کمیته ای با حضور دستگاه های نظارتی 
نهایی و با ابلاغ دبیرخانه تنظیم بازار کشور اجرایی شود.  در راستای رفع مشکلات نقل و انتقال ارز و امکان 
استفاده از منابع در اختیار، هماهنگی لازم از سوی بانک مرکزی جهت به کارگیری ظرفیت های دیپلماسی 

این بانک و وزارت امور خارجه در تعامل با کشورهای مرتبط متناسب با نوع ارزهای موجود انجام می شود.

الزاموزارتکشاورزیبه
تعیینسهمیهنهاده
براساسمحصولنهایی

محمد رضا کلامی

سرمایه شرکت بیمه کوثر در سال ۹۹ به بیش از ۶ هزارمیلیارد ریال رسید و به زودی این سرمایه 
ثبت خواهد شــد. نوید خاندوزی مدیر اقتصادی و سرمایه گذاری بیمه کوثر اعلام کرد: این شرکت در 
سال جاری با شناسایی فرصت های سرمایه گذاری توانسته است بخش عمده ای از ارزش دارایی های خود 
را همسو با انتظار تورمی و تغییر نرخ ارز حفظ کند و با تعیین استراتژی هایی در قالب سرمایه گذاری های 
مختلف، حتی به ســود بالاتر نیز دست یابد.  تقســیم سود مناسب و پرداخت سریع آن به ذی نفعان از 
مهم ترین دلایل اعتماد سهامداران به شرکت است و امسال نیز با فاصله کمی پس از برگزاری مجمع، 
ســود ســهامداران را پرداخت کردیم. وی درباره سود سال۹۹ گفت: ســود سال ۹۹ شرکت بر مبنای 
پیش بینی ها بیش از ۱۰هزار میلیارد ریال خواهد بود، ضمن اینکه تاکنون نیز عملکرد بسیار مطلوبی 
داشته ایم و احتمال افزایش این سود بالاست. نمی توان درباره شرکت های بیمه ای با قطعیت از تعدیل 
ســود سخن گفت، زیرا خسارت ها غیر قابل پیش بینی هستند؛ ولی احتمال تعدیل مثبت در این سود 

وجود دارد، گرچه برای قطعیت سخن باید منتظر گزارش عملکرد و انتشار آن در سامانه کدال بود.

افزایشو
عبورسرمایه
از۶هزارمیلیاردریال

بیمه کوثر

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه 
در حوزه فرهنگ نیازمند یک زبان ملموس در 
مورد جمعیت هستیم، گفت: پیام های مهم در 
مورد جمعیت باید در زندگی ملموس خانواده ها 
تاثیرگذار باشد تا آنها را به فرزندآوری مشتاق 
کند، براین اســاس پیام های ما به جامعه باید 
طبقه  بندی درستی داشته باشد تا باتوجه به 
جامعه هدف این محتواها منتقل شود، بنابراین 
پیام های آموزنده دور را کنار گذاشــته و به 
ســمت پیام های نزدیک که بتواند در جامعه 

تاثیر سریع تر بگذارد برویم. 
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، جلسه ۷4۸ شورای 
فرهنگی عمومی در ادامه بحث و بررســی پیرامون 
جمعیت با حضور دســت اندرکاران دســتگاه های 

ذیربط برگزار شد.
در ابتدای این جلسه سید عباس صالحی با بیان 
اینکه در بخش هایی از موضوع جمعیت کشور عوامل 
فرهنگی تاثیرگذار وجود دارد، اظهار داشــت: برای 

بررسی زوایای مختلف تاثیرگذار فرهنگ در موضوع 
جمعیت باید یک ستاد در این راستا تشکیل شود تا 
به خوبی جزئیات بخش های مختلف را بررسی کند.  
در حوزه فرهنگ نیازمند یک زبان ملموس در 
مورد جمعیت هستیم، در این زمینه کلی گویی خوب 
نبوده و در عین حال بایــد پیام های آموزنده دور را 

کنار گذاشته و به سمت پیام های نزدیک که بتواند 
در جامعه تاثیر سریع تر بگذارد برویم.

وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســلامی تاکید کرد: 
پیام های مهم در مورد جمعیت باید به گونه ای باشد 
که بتواند در زندگی ملموس خانواده ها تاثیرگذار بوده 
تا آنها را به فرزندآوری مشــتاق کند، براین اســاس 

پیام های ما به جامعه باید طبقه  بندی درستی داشته 
تا باتوجه به جامعه هدف این محتواها منتقل شود. 
برای نمونه پیام مشــارکت فعال مــردان در خانه 

می تواند تاب آوری زنان در باروری را بیشتر کند.
صالحی با اشــاره به اینکه از موضوعاتی که در 
فرهنگ فرزندآوری مهم است نباید غافل شد، گفت: 
باتوجه به شــرایط کشور باید بسترهای لازم ذهنی 
برای فرزندآوری از طریق فرهنگ سازی درست برای 
مردم شــکل بگیرد، در حال حاضر کشــور درگیر 
بیماری کرونا است و باید در همین شرایط به مردم 
نشــان داد که مراقبت های قبل و بعد از بارداری در 
این ایام مشــکلی ندارد و خانواده هــا دچار تردید 

نباشند. 
امروز نیاز داریم که جامعه پزشــکی و درمانی 
کشــور این اطمینان خاطر را به جامعه بدهند که با 
وجود کرونا مشکلی برای بارداری وجود ندارد، البته 
در این شرایط ازدواج و زمان آن برای بسیاری از افراد 
دچار تغییراتی شده اســت که ممکن است همین 

تغییرات فرزندآوری را هم با فاصله روبرو کند.

در حوزه فرهنگ نیازمند یک زبان ملموس  در مورد جمعیت هستیم 

معاون حقوقی، امور مجلس وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی در نامه ای خطاب به معاون 
پارلمانی رئیس جمهوری، بر مخالفت رســمی 
وزارت متبوع با طرح 2۶ نماینده مجلس برای 
نظارت صدا و ســیما بر شبکه نمایش خانگی و 

VOD تأکید کرد.
 علی اصغر کاراندیش در این نامه آورده است:امروز 
طیف وسیعی از حمایت ها و خدمات مالیاتی، بیمه ای، 
تعرفه مصرف انرژی، تامین اجتماعی، کمک های مالی 
و... توســط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نسبت به 
فعالین فرهنگی، هنری، سینمایی و... دارای مجوز از 
این وزارت خانه ارائه می شــود. در حال حاضر حدود 

۷۰۰ موسســه فرهنگی و ســینمایی دارای مجوز از 
وزارت متبوع وجود دارند کــه نوع فعالیت یا موضوع 
فعالیت آنها مستند، انیمیشن، سریال سازی و ... است. 
در بخــش نمایش خانگی حدود ۳۰۰۰ نفر ســالانه 
مشغول به کار هستند و در بخش انیمیشن هم حدود 
۱۰۰۰ نفر و مستند هم بیش از ۲۰۰۰ نفر شاغل دارد. 
جداســازی این بخش از وزارت متبوع واگذاری آن به 
سازمان صداو سیما، بر زندگی شاغلین و خانواده ایشان 
مســتقیماً تاثیر دارد و آنها را از حمایت و خدمات این 
وزارتخانه محروم می نماید. از طرف دیگر سازمان صدا 
و سیما با توجه به حدود اختیاراتی که دارد نمی تواند 
به همه این طیف وسیع خدمات را ارائه و بار آن را بدوش 

بکشد. فربه کردن صدا و سیما در حال حاضر با هزاران 
نفر نیروی انسانی و واگذاری نظارت محتوایی به آن، به 
قیمت متوقــف کردن وظایف حاکمیتــی دولت، بار 
هزینه ای سنگین را برای حاکمیت ایجاد خواهد کرد 
که قطعاً مغایر با مصالح و منافع ملی در شرایط کنونی 

کشور است.
همچنین در ادامه این نامه آمده است:

اگر به هر دلیلی نظــارت بر محتوای غیر فراگیر 
صوت و تصویر از دولت گرفته شود این معنا را لزوماً در 
پی نــدارد کــه تولیدکنندگان و ســرمایه گذاران به 
تلویزیون گرایش پیدا خواهند کرد؛ زیرا سرمایه ماهیتاً 
از ریسک و خطر پذیری خود را دور می کند و به سمتی 

نخواهد رفت که با ضوابط و ملاحظات آن همخوانی و 
همراهی ندارد چرا کــه ضوابط بخش تلویزیونی را به 
حــوزه غیر آن امتداد خواهنــد داد. به مرور زمان این 
مسأله موجب می شود که فیلم سازان برای تولید آثار 
به خارج از کشور بروند و بخواهند بر بستر پلتفرم ها و 
سامانه های خارج از کشور آثار خود را به نمایش بگذارند 
یا اقتصاد این حوزه از رونق بیفتد.صدا و ســیما خود 
فعالیت بازرگانی و اقتصــادی دارد، خود تولیدکننده 
سریال و... است؛ مرجع نظارتی که خود تولیدکننده 
باشد، ناظر امین و بی طرفی نخواهد بود و تعارض منافع 
و تزاحم آن را به همراه دارد چرا که ســازمان طبیعتاً 

میل به تامین منافع خود دارد.

مخالفت وزارت فرهنگ با طرح مجلس برای مدیریت شبکه نمایش خانگی

 معــاون اول رئیس 
جمهوری سند راهبردی 
توسعه گردشگری را برای 
اجرا بــه دســتگاه های 

اجرایی ذیربط ابلاغ کرد.
 هیأت وزیــران در 
جلسه بیســت و نهم تیر 
۱۳۹۹ به پیشنهاد وزارت 

میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و به استناد 
بند )الف( ماده )۱۰۰( قانون برنامه پنجساله ششم توسعه، 
ضمن تصویب ســند راهبردی توسعه گردشگری، همه 
دستگاه های مقرر در این سند را موظف به اجرای اقدامات 
مربوط به سند مذکور کرد. بر همین اساس، سند مذکور 
با چشم انداز ایجاد یک چارچوب هماهنگ سیاستی برای 
اتخاذ رویکردی بین بخشی و یکپارچه برای دستیابی به 
توســعه پایدار گردشــگری و با همکاری دستگاه های 
اجرایی، استادان دانشگاهی و فعالان بخش خصوصی تهیه 
و تدوین شده و بر عناصر مؤثر بر بخش گردشگری مانند 
مدیریت گردشگری، مسائل فضای کسب و کار این حوزه، 
زیرســاخت های گردشــگری، نیــروی انســانی و 
فرهنگ ســازی، مشــکلات مربوط به اتباع خارجی و 

تبلیغات و بازاریابی تمرکز دارد.
همچنین، مشخص کردن خطوط کلان سیاستی 
براساس گلوگاه های اصلی حوزه گردشگری کشور، ایجاد 
زمینه تدوین برنامه ملی توسعه گردشگری، پیاده سازی 
اهداف در پویاترین حالت ممکن و منطبق با هدف افزایش 
بهره وری و توسعه و همچنین دستیابی به شاخص های 
رقابت پذیری سفر و گردشگری )توانمندسازی محیط، 
سیاست های سفر و گردشگری و منابع طبیعی و فرهنگی( 
از اهداف کلی سند پیشنهادی است. براساس این گزارش، 
در تدوین ســند راهبردی توســعه گردشــگری، مدل 

سیاستگذاری فرآیندی مورد استفاده قرار گرفته است.

معاون اول رئیس جمهوری سند 
راهبردی توسعه گردشگری را ابلاغ 

کرد

بانک صادرات ایران با هدف رونق تولید واحدهای مسکونی، طرح »طراوت مسکن« را همزمان با ورود به 
شصت و نهمین سال فعالیت خود ارائه کرده است. بر اساس این طرح، سازندگان واحدهای مسکونی تا حداکثر 
۲۰ واحد، می توانند با گشایش اعتبارات اسناد ریالی مدت دار صادره توسط شعب بانک صادرات ایران، مصالح 
مورد نیاز خود را از تولیدکنندگان و فروشندگان مصالح ساختمانی به صورت نسیه ۱۲ تا ۱۸ ماهه خریداری 
کنند. متقاضیان برای استفاده از تسهیلات این طرح، در دو مرحله پی ریزی و پس از پیشرفت ۵۰ درصد پروژه، 
می توانند از شعب بانک صادرات ایران در سراسر کشور، خواستار گشایش اعتبارات اسنادی ریالی شوند. اعتبارات 
اسنادی ریالی قابل دریافت در قالب این طرح، در مرحله اول )پی ریزی(، ۱۸ ماهه و در مرحله دوم )پس از اجرای 
۵۰ درصد عملیات( ۱۲ ماهه است.  این طرح برای احداث حداکثر ۲۰ واحد مسکونی قابل اجراست. مبلغ اعتبار 
اسنادی مورد نیاز بر اساس اعتبارسنجی تعیین می شود و وثیقه اعتبارات اسنادی، ترهین از محل اجرای طرح 
یا وثیقه ملکی خارج از طرح خواهد بود.  فروشندگان و تولیدکنندگان مواد اولیه و مصالح ساختمانی می توانند 

اعتبار اسنادی داخلی را در شعب بانک صادرات ایران در قالب طرح خرید دین تنزیل کنند. 

طرح»طراوتمسکن«
حمایتاز
سازندگانمسکن

بانک صادرات
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دکتر عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی گفت : نزدیک به ۱۵ میلیارد دلار ارز برای نیازهای وارداتی کشور ظرف ۵ ماهه نخست امسال تأمین شده است. معاملات حواله ارزی در سامانه نیما طی روزهای گذشته که بخشی از آن همراه با ایام 
تعطیلات عزاداری بود، از یک میلیارد یورو فراتر رفت که مؤید افزایش عرضه ارز توسط صادر کنندگان و تعمیق تدریجی بازار ثانویه معاملات حواله ارزی است. از روز سه شنبه بانک مرکزی ازطریق بازار متشکل ارزی و صرافی های بانکی تأمین 
نیازهای ارزی بازار اسکناس را آغازکرده است و درروزهای آتی هم این سیاست را با هدف ایجاد تعادل و ثبات بازارارز با قدرت پیش خواهد برد. رئیس کل بانک مرکزی تأمین کالاهای اساسی، دارو و مواداولیه کارخانجات را اولویت اصلی بانک در 
تأمین ارز واردات دانسته و اعلام کرد: باتمام مشکلات تجاری ناشی از شیوع کرونا و تداوم تحریم های ظالمانه در ۵ماهه اول سال نزدیک ۱۵میلیارد دلار برای واردات کشور تأمین ارز کرده ایم.وی همچنین گفت: مالکان عمده سهام که در ماه های 
اخیر به دلیل رشد قیمت منتفع شده اند، نقش بازارسازی را ایفا کرده و برای اطمینان به سرمایه گذاران خرد، در جهت نقدشوندگی بازار گام بردارند. به گفته همتی، اقبال مردم به بورس موضوع مهمی است و عملکرد سرمایه گذاران کوچک و 
بزرگ، پشتوانه بازار سرمایه است؛ لذا، نظر به ورود طیف گسترده سرمایه گذاران جدید، تعامل حرفه ای، ارایه آموزش های سرمایه گذاری و شفافیت نهادهای مجری معاملات و معامله گران با این دسته از سرمایه گذاران منجر به حفظ منافع و 
تداوم حضور بلندمدت و فعالیت آنها در بازار خواهد بود. بر این اساس شایسته است، مالکان عمده سهام اعم از نهادهای دولتی، عمومی غیردولتی، بنگاه های خصوصی بزرگ و حتی شرکت های تابعه بانک ها که طی چند ماه اخیر به دلیل رشد قیمت 
سهام شان منتفع شده اند، با رعایت ضوابط قانونی، نقش بازارسازی را ایفا کنند و برای اطمینان دادن به سرمایه گذاران خرد، در جهت نقدشوندگی بازار و محافظت در برابر نوسانات اقدام کنند.   بانک مرکزی، توسعه بازار سرمایه و افزایش سهم 

آن در نظام تأمین مالی را در راستای اصلاح ساختاری اقتصاد و ثبات مالی می داند و از آن حمایت می کند؛ ضمن اینکه استقرار نظام عملیات بازار باز، توسعه ابزارها و بازار بدهی دولتی و انتشار گواهی اعتبار مولد را در این راستا پی می گیرد.

تأمین
۱۵میلیارددلارارز
براینیازهای
وارداتیکشور

هفته نامه اقتصادی ایران

بنابر امضای دومین قرارداد بانک گردشگری با باشگاه پرسپولیس، اسپانسری این بانک تا پایان 
که  قرارداد  این  به  مربوط  مذاکرات  دارد.  ادامه  )سال ۱۴۰۱(  فوتبال کشور  برتر  لیگ  فصل 
از سال گذشته شروع شده بود، بین مقام های ارشد بانک گردشگری و باشگاه پرسپولیس و 
همچنین شرکت آتیه پرداز امضا شده است. بر اساس قرارداد امضا شده بین طرفین، 2 محور 
اساسی مورد توافق قرار گرفت. به موجب این قرارداد، بانک گردشگری در فصل های آتی تا سال 
۱۴۰۱ در تمام مسابقات اعم از لیگ برتر، جام حذفی و ... به عنوان اسپانسر باشگاه پرسپولیس 

انتخاب و مقرر شد نام و نشان بانک گردشگری روی پیراهن پرسپولیس نقش آفرینی کند.

رئیس کل گمرک کشور گفت: ۱۰ میلیون تن کالاهای اساسی وارد کشور شد. مهدی میراشرفی در جلسه کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی اراک با اشاره به شرایط سخت تحریم ها و مشکلات اقتصادی اظهار داشت: تولیدکنندگان، صادرکنندگان و واردکنندگان امروز در شرایط 
سخت تحریم ها فعالیت می کنند و بخشنامه ها و قوانین و مقررات پیچیده و متناقض به موضوع تحریم ها مشکلات را تشدید کرده اما در گمرک با همه 
توان در راستای کاهش مشکلات این حوزه قدم برمی داریم. در مدت ۵ ماهه ابتدای سال ۵2 میلیون تن کالا به کشور وارد و از کشور صادر شده و 

سهم صادرات ۳۸ میلیون تن و سهم واردات ۱۳.۸ میلیون تن است که اکنون دغدغه دولت تأمین کالاهای اساسی است تا فشار بر مردم کمتر شود.
 از ۱۷.۸ میلیون تن واردات حدود ۱۰ میلیون تن از کالاهای وارده کالاهای اساسی بودند و در زمینه کشاورزی نهاده های دامی در زمینه ذرت ۴.۳ میلیون 

تن واردات داشتیم که حدود ۱۴ درصد نسبت به مدت مشابه افزایش داشته است.

بانک گردشگری اسپانسر پرسپولیس باقی ماند  ورود ۱۰ میلیون تن کالاهای اساسی به کشور

خبـــــر

مصطفی سالاری 
مدیرعامل ســازمان 
با  اجتماعی  تامیــن 
آخریــن  تشــریح 
متناســب  وضعیت 
حقــوق  ســازی 
رفع  و  بازنشستگان 
آن  ابهامات  برخــی 

گفت: مبالغ متناسب سازی بر مبنای مدت بیمه 
پردازی افراد لحاظ شده و مشکلی وجود ندارد.

 اگر هم جایی لحاظ نشده باشد بازنشستگان اعلام 
کنند تا ســازمان آن را بررسی کند.  بر مبنای متناسب 
سازی مستمری ۵ر۳ میلیون بازنشسته افزایش پیدا کرد.  
۶۵درصد مستمری بگیران تامین اجتماعی حداقلی بگیر 
هستند و آن دسته از حداقلی بگیران که ۳۰سال سابقه 
دارند و تا اسفند ۹۸حقوقی معادل یک میلیون و ۶۸۰هزار 
تومان دریافت می کردند اکنون حقوقشان به دومیلیون 
و ۸۰۰هزار تومان رسیده است.  کسی که ۲۵سال سابقه 
داشته حقوقش به دو میلیون و ۵۰۰هزار تومان و کسی 
که ۳۵سال سابقه داشته است دریافتی اش تقریبا به سه 

میلیون تومان رسیده است. 
سالاری در پاسخ به اعتراضات بازنشستگان مشاغل 
ســخت و زیان آور درباره ابهامات و اشکالات موجود در 
متناسب سازی حقوق آنها گفت: سنوات سخت و زیان 
آور به ازای هر یک سال، یک و نیم سال محاسبه می شود 
و کارفرما بابت آن باید در زمان بازنشســتگی به نرخ روز 
4درصد حق بیمه بپردازد. مبالغ متناســب سازی هم 
متناسب با بیمه پردازی افراد لحاظ شده و مشکلی وجود 
ندارد. اگر هم جایی لحاظ نشده باشد بازنشستگان اعلام 
کنند تا همکاران ما بررسی کنند.  وی با اشاره به این که 
در زمینه تامین اعتبار طرح متناســب ســازی حقوق 
مســتمری بگیران مشــکلی وجود ندارد گفت: دولت 
۳۲هزار میلیارد تومــان از مطالبات ما را وصول کرده و 
وعده هایی برای تسویه بخش دیگری از مطالبات ما داده 

شده که امیدواریم این اتفاق به زودی محقق شود. 
مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی درباره روند 
درمان بیماران مبتلا به کرونا در مراکز درمانی این سازمان 
هم گفت: از ابتدای شــیوع کرونا مطابق سیاست های 
وزارت بهداشت امکانات را در اختیار گذاشتیم که مردم 

با مشکل روبرو نشوند.   
اگر تسهیلاتی باشد دنبال تسهیلات نیستیم، بیشتر 
به دنبال وصل مطالباتمان از دولت هســتیم که آنها را 
تامین کند.  درباره آن اعتبار تخصیصی صندوق توسعه 
ملی هم کلیات در کارگروه اقتصادی ستاد کرونا مصوب 
و قرار شده سهم تامین اجتماعی نیز به نسبت مشخص 
و به ما پرداخت شود که باید در ستاد ملی هم به تصویب 

برسد. 

 مشــترکان برق پایتخت می توانند بدون خروج از 
منزل و محل کار، قبض برق و سوابق مصرف اشتراک خود 

را مشاهده و دریافت کنند.
 مسعود عزیزی، معاون فروش و خدمات مشترکان 
شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ از مشترکان تهرانی 
درخواست کرد در صورت نیاز به ارائه قبض برق اشتراک 
خود به ســایر دســتگاه های اجرایی، همچون مدارس، 
دانشــگاه، بانک ها یا ســازمان امور مالیاتی، از مراجعه 
حضوری به مناطق برق، خودداری کرده و اطلاعات مورد 
نیاز را با مراجعه به میز خدمت الکترونیک این شرکت به 
نشانی www.tbtb.ir دریافت کنند. وی خاطرنشان کرد: 
روند مصرف اشتراک برق در سال های گذشته به تفکیک، 
در این پایگاه اینترنتی قابل مشــاهده بوده و قبض برق 
مربوط به هر دوره نیز به شــکل فایل الکترونیکی، قابل 
دریافت و چاپ است. عزیزی همچنین از سایر دستگاه های 
اجرایی درخواســت کرد به منظور جلوگیری از شــیوع 
بیمــاری کرونا، در صورت نیاز به ریز اطلاعات مربوط به 
مصرف برق مشــترکان از ارجاع آنان بــه مناطق برق، 

خودداری کنند.

عسگری  محمد 
سخنگوی شرکت ملی 
گاز گفــت: قبــوض 
کاغــذی گاز از بهمن 
ســال گذشته به طور 
رســمی حذف شد و 
مشــترکان  تمــام 

می توانند با مراجعه به ســایت گاز هر استان از 
جزئیات قبوض خود مطلع شوند. 

وی بابیان اینکه فرآیند حذف قبوض کاغذی گاز از 
آبان سال گذشته آغاز شد و درنهایت در بهمن ۹۸ تمام 
قبوض کاغذی حذف شــدند، اظهار کرد: تنها در موارد 
خاص و با درخواست مشترکان قبض گاز چاپ می شود.

مشــترکان می توانند با مراجعه به سایت موردنظر 
اطلاعات موردنیاز خود را کسب کنند و تا کنون نیز هیچ 
مشکلی در این رابطه وجود نداشته است. در حال حاضر 
۲4 میلیون مشترک گاز در کشور وجود دارد و تقریبا تمام 
این افراد شــماره تلفن خود را در اختیار ما قرار داده اند و 
افرادی که توانایی قرائت اعداد یا اســتفاده از اینترنت را 
نداشته باشند، معمولا از فرزندان خود یا کارمندان شرکت 

گاز کمک می گیرند.
یادآورمی شــویم؛ اواخر پاییز ســال ۱۳۹۷ وزیر 
ارتباطــات و فناوری اطلاعــات، از صرفه جویی ۱44۰ 
میلیارد تومانی در صورت حذف قبوض کاغذی آب، برق، 
گاز و تلفــن خبر داد و گفت: با این صرفه جویی می توان 
کارهای بزرگی به نفع مردم انجام داد و ذهن مردم را باید 

نسبت به هدررفت این منابع حساس کرد.
آمارهــا حاکی از آن بود که ۳۵ میلیون کنتور برق، 
حدودا همین تعداد کنتور آب و ۲۰ میلیون کنتور گاز در 
ایران وجود دارد و برآوردها نشان می داد ۱44۰ میلیارد 
تومان برای قبوض خدماتی هزینه می شود. این در حالی 
بود که به گفته آذری جهرمی، ظرفیت کامل برای صدور 

تمام این قبوض به صورت الکترونیکی فراهم است.
تاکنون قبوض کاغذی برق و گاز در کل کشور حذف 
شده اما برای حذف قبوض کاغذی آب هنوز این امر به طور 
رسمی رقم نخورده است و طبق گفته مسوولان این کار 

به زمان بیشتری نیاز دارد.

خبـــر
متناسب سازی حقوق مشاغل 
سخت و زیان آور مشکلی ندارد 

استعلام غیرحضوری مصرف برق 
برای تهرانی ها فراهم شد 

چگونگی اطلاع از جزئیات قبوض گاز 

8 میلیون روستایی از آب آشامیدنی سالم 
بهره مند شدند

وزیر نیرو با بیان اینکه مرتفع شدن مشکل 
آب آشامیدنی روستایی استان کرمان در دستور 
کار اســت گفت: بالغ بر هشــت میلیون نفر از 
روستائیان در ســال های اخیر از آب آشامیدنی 

سالم بهره مند شدند. 
رضا اردکانیان ،  در آیین افتتاح همزمان هفت طرح 
صنعت آب و برق استان کرمان با بیان اینکه آب و برق از 
زیرساخت های توسعه و جهش تولید است و امیدواریم 
بتوانیم در راستای جهش تولید موثر باشیم افزود: دیروز 
صدمین پروژه از ۲۰۰ پروژه ساخت و سازی وزارت نیرو 

در استان کرمان افتتاح شد.
اردکانیان با اشاره به اینکه تاکنون ۲۲ هزار و ۸۰۰ 
میلیارد تومان در پروژه های ســاخت و سدسازی هزینه 
شده است گفت: سد قدرونی ششمین سدی است که در 
سال جاری به بهره برداری می رسد و در کنترل سیلاب ها 

نقش مهمی دارد.
وی با بیان اینکه با احداث این سد آب باکیفیت برای 
شهر راور نیز تامین می شود افزود: بیش از ۵۰۰ میلیارد 
تومان پروژه صنعت آب و برق دیروز در اســتان کرمان 
افتتاح شد. وزیر نیرو با اشاره به اینکه برطرف شدن مشکل 
آب روســتایی استان کرمان در دستور کار قرار می گیرد 
گفت: تاکنون از ابتدای سال جاری حدود ۳۰۰ هزار نفر 
از روستائیان از شبکه آب سالم برخوردار شدند و در حال 
حاضر جمعیت روستائیان کشور که در سال های اخیر از 
آب آشامیدنی سالم بهره مند شدند بالغ بر هشت میلیون 

نفر است.
www.etebar.net

www.etebar.net

 اعضای کارگــروه تخصصی 
شورای گفت وگو پس از بررسی علت 
عدم صدور پروانه فعالیت شرکت های 
تولیدکننده برق در شــهرک های 
صنعتی و با توجه به تاکید شــرکت 
توانیر مبنی بر وجود ابهامات قانونی 
به عنوان دلیل عدم صدور پروانه و از 
طرفی رد این مساله از سوی وزارت 
نیرو، قرار شــد شرکت های درگیر 
مشــکل خود را طی نامه رسمی از 

وزارت نیرو استعلام کنند. 
در کارگــروه تخصصــی شــورای 
گفت وگــو علــت عــدم صــدور پروانه 
شــرکت های تولیدکننــده بــرق در 
شهرک های صنعتی که طبق تفاهم نامه 
بین وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و سیاست های اصل 44 مبنی بر 
واگذاری بخشی از فعالیت های دولتی به 
بخش خصوصی، ایجاد شده اند بررسی شد. 
در این رابطه وزارت نیرو معتقد است هیچ 
ابهام قانونی وجود ندارد و براساس تفاهم 
انجام شده و قوانین موجود، هر شخصیت 
حقوقی با در اختیار داشتن استانداردها 
می تواند در حوزه توزیع برق ورود کند در 
عین حال شــرکت توانیر قائل به وجود 

برخی ابهامات قانونی بوده و به همین دلیل 
چند سالی است که پروانه این شرکت ها 

صادر نشده است.
طبق قانون، وزارت نیرو به اســتناد 
گزارش شرکت توانیر اقدام به صدور پروانه 
می کند. بر همین اســاس در نشســت 
کارگــروه تخصصی شــورای گفت وگو، 
نماینده وزارت نیرو از شرکت هایی که با 
عدم صدور پروانه مواجه شدند خواست تا 
طی مکاتبه ای رســمی با این وزارتخانه، 
علت را جویا شده و نتیجه را دریافت کنند. 
طبق اظهارات نماینده شــرکت توانیر به 
دلیل برخی ابهامات قانونی، امکان صدور 
پروانه این شــرکت ها وجود ندارد و لازم 
اســت برای ادامه کار، برخی تغییرات در 
قوانین موجود صورت گیرد. در حال حاضر 
نظام رگلاتوری برای توزیع برق توســط 

بخش خصوصی وجود ندارد.
در همین رابطه، حمیدرضا صالحی، 
رئیس کمیســیون انرژی اتــاق ایران از 
واقعی ســازی قیمت بــرق در حوزه برق 
صنعتی و تلاش دولت در راستای مشارکت 
جدی بخش خصوصی در این وادی سخن 
گفت و تاکید کرد  این خواســته دولت در 
حوزه برق صنعتی، بــه مرحله عملیاتی 

نزدیک شــده و بــه زودی تولید بالای ۵ 
مگاوات وارد بورس می شود و قیمت ها بر 
اساس عرضه و تقاضا، تعیین خواهد شد. 
بدون شک در این مسیر به ابزارهایی نیاز 
داریم که همین مشــارکت شرکت های 
خصوصــی در توزیع برق شــهرک های 
صنعتی می تواند به عنوان طرح پایلوت در 
نظر گرفته شود. به هر حال لازم است  کار 
را از یک نقطه آغاز کنیم و درست نیست 
به دلیل برخی تخلفات در یک شــرکت 
خــاص، مانــع اجــرای کل پــروژه 
خصوصی سازی در حوزه توزیع برق شویم. 
ایــن فعال اقتصــادی از شــرکت توانیر 
خواســت اگر ابهامی هم در قانون وجود 

دارد، برای برطرف کــردن آن اقدام کند 
چراکه مسکوت ماندن این موضوع به حل 
آن کمکــی نمی کند و در نهایت منجر به 
عدم تمایل بخش خصوصی برای مشارکت 
در این حوزه خواهد شد. محسن عامری، 
مدیر دبیرخانه شورای گفت وگو در تشریح 
مشــکل به وجود آمده، ضمن نگاهی به 
فرآیند خصوصی سازی و تاکید قوانین بر 
این اصــل، گفت: طبق تفاهم بین وزارت 
نیرو و وزارت صنعــت، معدن و تجارت، 
بستر برای مشارکت بخش خصوصی در 
تولیــد بــرق مورد نیاز در شــهرک های 
صنعتی، تســهیل شــد. از زمان انعقاد تا 
تفاهم نامه که حدود ۱۰ سال قبل اتفاق 
افتاد، هر سال پروانه فعالیت شرکت های 
ســرمایه گذار  صادر می شد تا چند سال 
گذشته که به دلایلی این پروانه صادر نشده 
اســت. بخش خصوصی با توجه اظهارات 
شرکت توانیر مبنی بر اینکه دستورالعمل 
مشــخصی در این رابطه وجــود ندارد، 
آمادگــی خود را اعلام کرده تا با همکاری 
دســتگاه های مربــوط در تدویــن آن 
مشــارکت کنــد.  در این حــوزه انجمن 
تولیدکنندگان ترکیبــی نیرو، حرارت و 

برودت ایران حضور فعالی دارد.

سنگ اندازی در صدور پروانه فعالیت تولیدکنندگان برق 

فرمانده کل سپاه با قدردانی از 
به مردم  رکوردزنی خدمت رسانی 
توسط قرارگاه خاتم الانبیا)ص( در 
اجرای پروژه آبرسانی به روستاهای 
غیزانیــه اهــواز تأکیــد کرد: 
خدمت رسانی به مردم و رفع مشکل 
آب در خوزستان با شتاب و سرعت 

بیشتری ادامه خواهد یافت.
به گزارش اعتبار به نقل از سپاه نیوز، 
در پی تکمیل و تحویل فازهای دوم و سوم 
پروژه آب رســانی به روستاهای غیزانیه 
اهواز در استان خوزستان و سرعت در رفع 
مشکل مردم این منطقه، سردار سرلشکر 
پاسدار حسین سلامی، فرمانده کل سپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی، با قدردانی از 
اهتمام جهادی و انقلابی قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیــا )ص( در این عرصه گفت: 
خدای بزرگ را شاکریم به فرزندان ملت 
ایران در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و 
قرارگاه حضرت خاتم الانبیا )ص( توفیق 
داد در لبیک به مطالبه رهبر عظیم الشان 

انقلاب اسلامی )مد ظله العالی( با سرعتی 
مثال زدنی کاری که باید طی چندین ماه 
صورت می پذیرفت، در یک مدت کوتاه و 
۲۵ روزه، دغدغــه مردم خونگرم، مؤمن، 
مقاوم، مجاهد و فهیم خوزستان با اجرای 
پروژه آبرسانی به روستاهای غیزانیه اهواز 
مرتفع و یک رکــورد کم نظیر در اجرای 

پروژه های آب رسانی رقم زده شود.
وی رفع مشکل آب در برخی مناطق 
کشور را در زمره اولویت های سپاه و قرارگاه 

خاتم )ص( قلمــداد و ضمن قدردانی از 
مجاهدان و تلاش گــران خدمت در این 
عرصــه تصریح کــرد: به توفیــق الهی 
نقش آفرینی های نیروهای انقلاب و ملت 
در نهاد مردمی و انقلابی سپاه با پیشتازی 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ص( شتاب 
بیشتری ادامه خواهد داشت و با همراهی 
دولــت محترم و مردم شــریف ایران در 
آینده ای نه چندان دور شاهد حل مشکل 
آب و دغدغه های ناشــی از آن به ویژه در 

استان های جنوبی کشــور خواهیم بود.
فرمانده کل ســپاه همچنین با تشکر از 
همــکاری بنیاد مســتضعفان و ســایر 
مجموعه های استانی در اجرای فازهای 
دوم و سوم این پروژه که شامل ۳۰ کیلومتر 
خط انتقال لوله پلــی اتیلن بود، بر لزوم 
توســعه و تعمیق خدمت رســانی های 
مشترک و دلسوزانه توسط دستگاه های 
اجرایی و نهادی کشور تأکید کرد و گفت: 
ما در مکتب امام و رهبری معظم انقلاب 
آموخته ایــم که بزرگتریــن راه مبارزه با 
آمریکا و دشمنان انقلاب و نظام خدمت به 
مردم اســت. سرلشکر سلامی در پایان با 
اشاره به طرح ساماندهی حاشیه شهر اهواز 
بیان کــرد: با توجه بــه برنامه ریزی ها و 
توافقات خوب به عمل آمده بین قرارگاه 
خاتم الانبیا)ص(، استانداری خوزستان و 
فرمانداری اهواز امیدواریم در اجرای طرح 
ساماندهی حاشیه شهر اهواز که می تواند 
شــرایط بهتری برای زندگی مردم عزیز 

فراهم کند تسریع به عمل آید.

قدردانی فرمانده کل سپاه
 از قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ص(

به گزارش اعتبار به نقل از 
روابــط عمومی اســتانداری 
اصفهان، عباس رضایی در آیین 
آغاز طرح توسعه فولاد امیرکبیر 
کاشان تاکید کرد: ضمن احترام 
کامل به اســتان های مجاور و 
مردم متدین آنها، نمی خواهیم 
مدیون آنها بشــویم و هیچ حق 
اضافه ای هم نمی خواهیم؛ بلکه 
وظیفه داریم یک قطره آب کمتر 
مصرف کنیــم و یک قطره  آب 
بیشتر به استان اصفهان بیاوریم.

شمال اســتان اصفهان به 
ویژه اردســتان البته در ۲ سال 
گذشته شــاهد بارندگی های 
خوبی بود اما برای توسعه کاشان 
و آینــده این شــهر بزرگترین 
نگرانی موجود کمبود آب است. 
مسئولان برای کمبود آب در این 
اســتان باید یک فکر اساسی و 

چاره اندیشی کنند، چون در واقع 
این اســتان و یک تمــدن در 

معرض خطر است. 
وی بزرگتریــن مشــکل 
اصفهان را فرو نشســت زمین 
برشــمرد و تصریح کرد: برای 
ســاخت فــرودگاه اصفهــان 
میلیون هــا تومــان از بودجه 
بیت المال هزینه شــد اما این 
فرودگاه و همچنین دشت مهیار 
در حال فرونشســت است. اگر 
خدایی ناخواسته حادثه ای مانند 
۲۰ ســانتی متر فرونشست در 
میدان امام اصفهــان رخ دهد، 
معاندان نظــام و ضدانقلاب که 
نشسته اند تا از هیچ کوه بسازند، 
برای نظام دسیسه می سازند. وی 
کاشان را پاره تن استان دانست 
و اظهارداشــت: از روزی کــه 
مسئولیت استانداری اصفهان را 

پذیرفتــه ام، ذره ای تفاوت بین 
کاشــان، اصفهان یا نجف آباد 
نگذاشتم و این وظیفه قانونی و 
شرعی است و برای توسعه طرح 
فولاد امیرکبیر هم با تمام وجود 
دفاع کردم. اصفهان، نجف آباد یا 
کاشان برای ما مطرح نیست و 
اگر چنین چیزی باشد، مدیون 
هســتیم و فردای قیامت باید 

پاسخگو باشیم. 
وی به فعالیت ۸۱۰ واحد 
تولیدی در کاشــان با اشتغال 
بیــش از 4۵ هزار نفر و ۱۵ هزار 
واحدصنفی با بیش از ۵۰ هزار 
نفر اشتغال اشاره کرد و گفت: این 
منطقه به عنوان بزرگترین قطب 
تولیــد کشــور و دومین قطب 
فرش ماشینی در جهان است که 
برای برطرف کردن مشــکلات 
این واحدها افزون بر نگارش ۲۳ 

نامــه، چهار بار بــا رئیس بانک 
مرکزی و ســه بار با وزیر صمت 
نشســت برگزار شــده است. 
اســتاندار اصفهــان اصفهان 
همچنین از کاشــان به عنوان 
بزرگترین قطــب تولید گلاب، 
عرقیات گیاهی و اســانس در 
کشــور نام برد و تاکیــد کرد: 
نمی توانیــم نســبت بــه این 

شهرستان بی تفاوت باشیم.
وی به کشــت زعفران در 
استان اشاره کرد و افزود: چون 

تجربه استان خراسان را در این 
زمینه نداریم باید آن را در منطقه 
کاشان فرآوری کنیم و از تجربه 
باریج اسانس کاشان بهره ببریم. 
با وجود اینکه با شــدیدترین و 
تحریم های  ناجوانمردانه ترین 
دشــمن و بیماری کرونا روبه رو 
هستم، روند تولیدات در کشور 
خوب است و حق نداریم نیروی 
خود را بیهوده هدر دهیم. همه 
دولت و نظام یکی هستیم و باید 
همــه باهــم وفــاق، همدلی، 
پشتیبانی، هم زبانی و هماهنگی 
داشته باشــیم تا دشمن نتواند 

ضربه ای وارد کند. 
ممکن است خطایی از ما 
سر بزند، اما باید به یکدیگر تذکر 
بدهیــم و با همفکری هدف مد 
نظر مقام معظم رهبری را اجرا و 

دین خود را به مردم ادا کنیم.

 بزرگترین نگرانی اصفهان کمبود آب است
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محمدجعفر علیزاده مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها و تأسیسات عمومی و دولتی ،  از پیشرفت فیزیکی ۸0 درصدی ورزشگاه خرم آباد، ۷۴ درصدی بروجرد و ۸۸ درصدی بناب 
خبر داد و گفت: سه پروژه ایجاد فضای ورزشی با ظرفیت بیش از 2۵ هزار نفر تکمیل و به بهره برداری خواهد رسید. ایجاد این فضاها در سال جاری جزو تعهدات سازمان مجری برای 
احداث است که عمل به تعهدات در این باره مستلزم تخصیص کامل اعتبارات است.مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها و تأسیسات عمومی و دولتی با بیان اینکه ایجاد سه فضای 
ورزشی با ظرفیت 2۵000 نفر در زیربنایی با مساحت ۵۵ هزار و ۴2۵ مترمربع پیش بینی شده است، گفت: مطالعه و احداث ورزشگاه خرم آباد با ظرفیت ۱۵000 نفر در زیربنای ۱۹۸00 
مترمربع با پیشرفت فیزیکی ۸0 درصد، مطالعه و احداث ورزشگاه بروجرد با ظرفیت ۵000 نفر جمعیت در زیربنای ۱۸۳00 مترمربع با پیشرفت فیزیکی ۷۴ درصد و همچنین مطالعه و 
احداث ورزشگاه بناب با ظرفیت ۵000 نفر جمعیت در زیربنایی به مساحت ۱۷۳2۵ مترمربع با پیشرفت فیزیکی ۸۸ درصد از برنامه های سازمان مجری در خصوص ایجاد فضاهای 

ورزشی برای سال جاری است.

وزارتراه
برای3شهر
ورزشگاه
میسازد

هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران

خبـــــر

ســفر معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای به استان 
اصفهان در سه بخش “افتتاح و کلنگ زنی چند 
پروژه عمرانی حوزه راه و شهرسازی”، “افتتاح و 
آغاز عملیات اجرایی چند  پروژه حوزه راهداری و 
حمل و نقل جاده ای” و “جلســه هم اندیشی با 
تشکلهای صنفی حمل و نقل کالا و مسافر استان” 

انجام شد. 
 عبدالهاشم حسن نیا در راستای تحقق اهداف سال 
جهش تولید و به منظور افتتاح و کلنگ زنی پنج پروژه در 
حوزه راه و شهرسازی به طول 4۵ کیلومتر وبا اعتبار ۵4۹ 
میلیارد و۸۰۰میلیون ریال و بهره برداری از چند پروژه 
مرتبط با حوزه راهداری صبح امروز با اســتقبال علیرضا 
قاری قرآن مدیرکل راه و شهرســازی استان و جمعی از 
مسئولان وارد اصفهان شد. وی در آغاز سفر کاری خود 

به سمت شهرستان تیران و کرون عزیمت کرد. 
علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان 
اصفهان گفت: افتتاح قطعه ۱ باند دوم تیران-ســامان و 
آغاز عملیات قطعه ۲ این محور، افتتاح روکش آسفالت 
ندوشــن-ورزنه)بصورت پایلوت(، بهره بــرداری از پل 
چنار)بصــورت پایلــوت(، افتتاح باند دوم شــهرضا-

مبارکه)بصورت پایلوت(، بهره برداری از پروژه ایمن سازی 
و روشــنایی اتوبان ذوب آهن، بهره برداری از ۶۷ سامانه 
حمل ونقل هوشــمند و جلسه هم اندیشی با تشکلهای 
صنفی حمل و نقل کالا و مسافر استان بخشی از مهمترین 
برنامه های معاون وزیر راه و شهرسازی در این سفر است.  
پروژه راهسازی و آسفالت باند دوم محور تیران-سامان به 
طول ۱۸.۵ کیلومتر می باشد که ۵ کیلومتر آن امروز مورد 
افتتاح قرار گرفت و ۱۳.۵ کیلومتر باقیمانده این محور که 
دارای پیمانکار منتخب می باشد در صورت تامین اعتبار 
در موعد مقرر به بهره برداری می رسد.  در حوزه  کاری این 
اداره کل و به مناسبت هفته گرامیداشت دولت چند پروژه 
دیگــر آماده افتتاح و کلنگ زنی اســت که به دلیل بعد 
مســافت بصورت پایلوت انجام می پذیرد. از جمله این 
پروژه ها بهره برداری از تقاطع غیرهمسطح چنار به عنوان 
یکی از نقاط پرحادثه در مسیر کاشان به مشهد اردهال، 
افتتاح روکش آســفالت محور ورزنه- ندوشن در شرق 
اصفهان که اســتان اصفهان را بــه یزد متصل می کند و 
افتتــاح حدود ۱۵ کیلومتر از بانــد دوم محور مبارکه-
طالخونچه-شهرضا که بصورت مشارکتی بین اداره کل 
راه و شهرسازی و اداره کل حمل و نقل جاده ای انجام شده، 

است.
حسن نیا در حاشیه این سفر با بیان اینکه ۹۳ درصد 
از حمل و نقل مســافر و بار کشور از طریق جاده ها انجام 
میشود گفت: استان اصفهان بیشترین کریدور حمل و 
نقل را در کشور دارا است و مهمترین و طولانی ترین این 
محور ها محور خوزستان به خراسان است که بخش عمده 
آن در اســتان اصفهان قرار دارد همچنین درصدد ارتقاء 

سطح کیفی جاده های استان اصفهان هستیم.

با حضور مدیر کل 
امــور اقتصــادی و 
مناطق سازمان بنادر و 
دریانــوردی، موانع و 
مشــکلات  بخــش 
خصوصی در طرح های 
سرمایه گذاری بحث و  

تبادل نظر شد.  
جلســه تسهیل و تسریع امور مربوط به پروژه های 
ســرمایه گذاری و بررسی مسائل و مشکلات طرح های 
سرمایه گذاری بخش خصوصی با حضور مدیر کل بنادر 
و دریانوردی سیســتان و بلوچســتان، مدیــر کل امور 
اقتصادی و مناطق سازمان بنادر و مدیران شرکت های 
سرمایه گذار در بندر چابهار برگزار شد. در این جلسه یک 
روزه ضمن ارائه گزارش از آخرین وضعیت عملیات اجرایی 
احداث و بهره برداری پروژه ها و طرح های سرمایه گذاری، 
دیدگاه ها و مسائل و مشکلات سرمایه گذاران در زمینه 
نوسانات نرخ ارز مطرح و بحث و تبادل نظر شد. حسین 
صادقی نژاد؛ مدیر کل امور اقتصادی و مناطق ســازمان 
بنادر و دریانوردی با اشاره به تلاش در جهت تسهیل و رفع 
موانع و مشکلات موجود پروژه های سرمایه گذاری، اظهار 
امیدواری کرد: در سال جهش تولید حداکثر تلاش خود 
را در جهت حل مشکلات و رفع مانع سرمایه گذاری انجام 
خواهیم داد. با حمایت جدی از بخش خصوصی، شاهد 

رشد و توسعه اقتصادی در استان خواهیم بود.

خبـــر
 دستاوردهای سفر معاون وزیر 

راه و شهرسازی و رئیس سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای  به استان اصفهان  

تلاش حداکثری در جهت تسهیل و 
رفع موانع و مشکلات پروژه های 

سرمایه گذاری
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آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی زانکــو خــاور ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 254۰7۶ و شناســه ملــی 1۰1۰2۹44۸2۳ بــه 
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی ســالیانه مــورخ 1۳۹۹/۰2/۰1 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : اعضــاء هیئــت مدیــره بــه قــرار 
ذیــل بــرای مــدت 2 ســال انتخــاب گردیدنــد: آقــای احمــد حســینی ، بــه شــماره ملــی 2۸712۹1۶75 بــه ســمت مدیرعامــل و عضــو 
هیئــت مدیــره - خانــم شــهلا ســادات نــژاد، بــه شــماره ملــی 2۸71۹5۰۰24 بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره - آقــای بهنــام جواهــری 
پــور ، بــه شــماره ملــی ۰۰51۳27۳17 بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره - خانــم فاطمــه مدیــری ، بــه شــماره ملــی ۰۰۶۹42۳۸22 
بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدنــد. - امضــاء کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل: چــک، ســفته، 
ــا امضــای مدیرعامــل  ــرای شــرکت ایجــاد تعهــد نمایــد ب ــه قــراردادی کــه ب ــروات، قراردادهــا، عقوداســلامی و بطــور کلــی هرگون ب
منفــرداً همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. - آقــای مرتضــی انصــاری )شــماره ملــی 227۹2۹۳۶41( بــه ســمت بــازرس اصلــی 
و خانــم ژیــلا بیگلــری ) شــماره ملــی 4۳241۶۹۹۹۳( بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب شــدند. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹7717۹( 

ــه شــماره  ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی تغییــرات شــرکت فنــی و مهندســی امــداد تاسیســات آذیــن البــرز شــرکت ب
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 14۰۰2۹44۰۰۳ ب ــه مل ــت 4۳۰۰۹4 و شناس ثب
1۳۹۹/۰2/2۸ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : اعضــای هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود بشــرح ذیــل انتخــاب گردیدنــد آقای 
محمدرضــا ساســانی بــه ش ملــی: 4۸۹۹421۶۸۰ بــه ســمت نائــب رئیــس و عضــو هیئــت مدیــره خانــم راضیــه شــعبانی ســلطان 
ــه ش ملــی:  ــره آقــای حنیــف شــعبانی ســلطان مــرادی ب ــه ســمت عضــو هیئــت مدی ــه ش ملــی: 27۰۹۸7۳۸1۸ ب مــرادی ب
27۰۹۳۸75۸1 بــه ســمت مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره آقــای رامیــن جعفــری بــه ش ملــی: 2۶۳11۶۸14۳ بــه ســمت 
رئیــس هیئــت مدیــره و عضــو هیئت مدیــره کلیــه اوراق بهــادار و اســناد تعهــدآور شــرکت از قبیــل چک،ســفته،بروات،قراردادها 
و عقــود اســلامی بــا امضــای مدیرعامــل و نائــب رئیــس هیئــت مدیــره متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت و اوراق عــادی و اداری بــا 

امضــای مدیــر عامــل و نائــب رئیــس هیئــت مدیــره متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر خواهــد بــود. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹771۸7( 

آگهــی تغییــرات شــرکت آبــادراه ســازان میهــن بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 2۰۹415 و شناســه ملــی 
ــاذ  ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳۹7/12/25 تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس 1۰1۰25۰۹12۳ ب
ــا دریافــت کلیــه ســهم الشــرکه خــود  ــه شــماره ملــی ۶17۹۶4۹27۸ ب ــادی ب شــد : آقــای بهــرام چگینــی علــی آب
از صنــدوق شــرکت ، از ردیــف شــرکا خــارج شــد آقــای علــی دمزآبــاد بــه شــماره ملــی ۰۰۸24۸۹777 بــا دریافــت 
کلیــه ســهم الشــرکه خــود از صنــدوق شــرکت ، از ردیــف شــرکا خــارج شــد ســرمایه شــرکت از مبلــغ 2۰۰۰۰۰2۰۰۰۰ 
ــد. لیســت شــرکاء  ــوط در اساســنامه اصــلاح گردی ــاده مرب ــال کاهــش یافــت ، در نتیجــه م ــه15۰۰۰۰1۰۰۰۰ ری ــال ب ری
پــس از کاهــش ســرمایه : آقــای محمــد چگینــی علــی آبــادی بــا کــد ملــی ۶17۹۰7۶۳24 دارنــده مبلــغ 75۰۰۰۰۰۰۰۰ 
ریــال ســهم الشــرکه آقــای عبــاس چگینــی علــی آبــادی بــا کــد ملــی ۶17۹۸۶2۹۶۶ دارنــده مبلــغ 75۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال 
ســهم الشــرکه خانــم فاطمــه چگینــی علــی آبــادی باکــد ملــی ۶17۰۰۹۶۸1۰ دارنــده مبلــغ 1۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹771۸2( 

ــماره  ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــران آوا ش ــرکت آرکا عم ــرات ش ــی تغیی آگه
ثبــت 5141۹4 و شناســه ملــی 14۰۰7۰171۳۳ بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره 
ــی  ــماره مل ــه ش ــی ب ــان کاظم ــای پیم ــد : - آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳۹۹/۰4/1۰ تصمیم م
ــی  ــماره مل ــه ش ــی ب ــا کاظم ــم مهس ــره - خان ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــه س ۰۰1451۶۰۳۹ب
۰۰1۸42۸۸51 بــه ســمت عضــو هیــات مدیــره و مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود - آقــای فریــد 
نقــی پــور بــه شــماره ملــی۰۰7۶2۸۹۸۹۳ بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره تعیین شــدند 
کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته ، بــروات ،قراردادهــا و 
عقوداســلامی بــا امضــاء مدیــر عامــل و رئیــس هیئــت مدیــره هــر یــک بــه تنهایــی همــراه بــا 

مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد.
 سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹771۸4( 

آگهــی تغییــرات شــرکت آراد فیــدار آریــا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۳۶1۸1۶ و شناســه ملی 
1۰۳2۰14۰۶۹1 بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 1۳۹7/1۰/12 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل 
شــرکت بــه آدرس اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، شیرپاســتوریزه ، خیابان 
فتــح دهــم ، بزرگــراه ۶5متــری فتــح ، پــلاک 242 ، مجتمــع تجــاری تهــران ، طبقــه اول ، واحــد 1۰7 کد پســتی 

ــر یافت .  1۳۸۶۸7۳751 تغیی
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹771۸5( 

ــه شــماره ثبــت 52۸۳4 و  ــی مســافربری کشــور ب ــه شــرکت هــای تعاون ــی اتحادی آگهــی تغییــرات شــرکت تعاون
ــتناد  ــه اس ــورخ 1۳۹۹/۰4/22 و ب ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1۰1۰۰۹7۹77۶ ب ــه مل شناس
مجــوز شــماره ۸4۸۶۶ مــورخ 1۹/5/۹۹ وزرات تعــاون کار و و رفــاه اجتماعــی تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مــاده 7 تبصــره 
1 : ))هرعضــو اتحادیــه مــی بایــد حداقــل یــک ســهم دارابــوده وحداکثــر ســهام نبایــد از هفــت درصــد کل ســهام اتحادیه 

تجــاوز نمایــد (( و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹771۸۶( 

ــی  ــه مل ــت 1۸74 و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص( ب ــهامی خ ــارس )س ــینا پ ــتیک س ــرکت روش پلاس ــرات ش ــی تغیی آگه
1۰1۸15۰55۸۹ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1۳۹۸/۰5/۰۹ : -محمدعلی شــرفیان 
ــه ســمت  ــه شــماره ملــی ۰451۸۸7247 ب ــازرس اصلــی و محمدرضــا نوریــان ب ــه ســمت ب ــه شــماره ملــی ۰۰۶2۶۰41۳۹ ب ب
ــرکتها و  ــت ش ــت اداره ثب ــار سرپرس ــی تب ــه قل ــت ال ــد. حج ــاب گردیدن ــی انتخ ــال مال ــرای یکس ــدل ب ــی الب ــازرس عل ب
موسســات غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک 

اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری پاکدشــت )۹771۸1( 

ــت ۳۶1۶1۰ و  ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــا ب ــداران یکت ــون م ــرکت قان ــرات ش ــی تغیی آگه
شناســه ملــی 1۰۳2۰14۰۶۰۰ بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 1۳۹5/12/21 تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات ، قراردادهــا و 
عقوداســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء مدیرعامــل یــا رئیــس هیئــت مدیــره هــر یــک بــه تنهایــی 

همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹771۸۳( 

ــه  ــه شــماره ثبــت 1۶4۰52 و شناســه ملــی 1۰1۰2۰۶۶4۸5 ب ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی تغییــرات شــرکت لاوان ارتبــاط ب
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳۹۹/۰4/27 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : موضــوع شــرکت بــه شــرح 
ذیــل تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد: » انجــام کلیــه فعالیتهــای مشــاوره ،نظارت،طراحــی ،ســاخت 
ــه ای  ــای رایان ــبکه ه ــزداده ،ش ــای مراک ــن کالاه ــد و تامی ــازی و تولی ــازی، هوشمندس ــه س ــرا، ممیزی،بهین ــازی و اج ــاده س ، پی
،شــبکه هــای هوشــمند و کلیــه فعالیتهــا در زمینــه هــای نــرم افــزار، ســخت افزارماننــد داده آمایــی، ورود وپــردازش اطلاعــات، راه 
انــدازی سیســتم هــای کامپیوتــری و یــو پــی اس، همچنیــن انجــام انــواع پــروژه هــای مرتبــط بــا فنــاوری اطلاعــات و ارتباطــات 
ــه  ــین آلات در زمین ــوازم و ماش ــات و ل ــه قطع ــع کلی ــه وتوزی ــد و تهی ــوژِی RFID و بارک ــی ،تکنول ــی، مخابرات ــم از الکترونیک اع
موضــوع فعالیــت شــرکت، مشــاوره، تحقیــق، ارایــه خدمــات پژوهشــی درکلیــه زمینــه هــای مربــوط بــه دریافــت و انتقــال دانــش 
فنــی و علــوم کامپیوتــری در زمینــه موضــوع شــرکت، انجــام خدمــات اجرایــی و عملیاتــی و فنــی ومهندســی درزمینــه موضــوع 
ــر پــروژه هــای فنــاوری اطلاعــات و مهندســی  ــوژی و اجــرا و نظــارت ب فعالیــت شــرکت اســتراتژِی و معمــاری ســازمانی و متدول
مجــدد و بهبــود فرآینــد و ارانــه خدمــات مدیریتــی و مشــاوره و طراحــی نظــام هــای مدیریتــی در زمینــه موضــوع فعالیــت شــرکت 
جهــت تســهیل وافزایــش کارایــی ســازمان هــا ، خریــد، فــروش وصــادرات و واردات تجهیــزات کامپیوتــری و مخابراتــی و سیســتم 
هــای رایانــه ای و الکترونیکــی ، انجــام فعالیــت در زمینــه تجــارت الکترونیــک ،اخــذ واعطــای نمایندگــی هــای خارجــی و داخلــی 

درزمینــه موضــوع شــرکت درصــورت نیــاز پــس از اخــذ مجوزهــای لازم « .
 سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹771۸۰(

وزیر راه و شهرســازی گفت 
:امسال از 2۰۰۰ دستگاه ناوگان ریلی 

بهره برداری خواهد شد. 
به گزارش اعتبــار به نقل از خبری 
وزارت راه و شهرسازی ،محمد اسلامی در 
مراســم بهره برداری از  ۷۰ دستگاه انواع 
واگن بار، مســافری و لکوموتیو به شبکه 
ریلی کشور گفت: با الحاق دو هزار دستگاه 
انواع ناوگان ریلی به شبکه راه آهن کشور 
،تا پایان سال سهم ریل از حمل ونقل بار و 
مسافر افزایش خواهد یافت.  وزیر راه و شهر 
سازی ، اشاره به جابه جایی ۲۲ میلیون تن 
بار در جاده های کشور از افزایش ۲ برابری 
سهم ریلی از بارگیری بنادر تا پایان مرداد 
ماه خبر داد و خاطر نشــان کرد : تا پایان 
مرداد امسال، میزان جابجایی بار از بنادر 
در حوزه ریلی ۲.۲ درصد بیشتر از همین 
بازه زمانی در سال گذشته شده و می توانیم 
به هدفگذاری انجام شــده برای ساخت و 
بهره برداری ۲۰۰۰ دستگاه ناوگان جدید 
ریلی برسیم. قبل از شیوع ویروس کرونا 
در کشور، ســهم ریل در حوزه مسافری 
نسبت به سال ۱۳۹۷، شش درصد رشد 
داشته و اگر به کرونا بر نمی خوردیم،سهم 
ریلی در حوزه باری و مســافری در سال 
جاری نیز شــاهد افزایــش می بود. وی 
تصریح کرد که تا پایان امسال، سهم ریل 
از جابجایــی بار حــدود ۱4 تا ۱۵ درصد 

افزایش می یابد .
 ورود 7۰ دستگاه ناوگان تولید 

داخل به شبکه ریلی  
مراسم  پنجمین مرحله بهره برداری 
از ناوگان جدید ریلی در سال جهش تولید 
با ورود ۷۰ دستگاه ناوگان تولید داخل به 
شبکه ریلی کشور با حضور محمد اسلامی، 
وزیر راه و شهرســازی، ســعید رسولی، 
مدیرعامل شــرکت راه آهن در ســالن 
اجــلاس ســاختمان راه آهن جمهوری 
اسلامی ایران برگزار شد. ارزش تولیدات 
ایــن مرحله، ۷۳ میلیــارد تومان برآورد 
می شــود. در این مراسم، مدیران شرکت 
های واگن پارس، واگن سازی کوثر و پلور 

ســبز به صورت ویدیو کنفرانس حضور 
داشتند. در این مرحله ۵۹ دستگاه واگن 
باری نو، ۲ دســتگاه واگن مسافری نو و ۹ 
دستگاه لکوموتیو بهسازی شده که با ورود 
این تعداد ناوگان به شــبکه ریلی که صد 
درصد در شرکت های داخلی تولید شده، 
در مجموع برای ۱۹۳ نفر اشتغالزایی شده 
اســت. گفتنی است شرکت های تجارت 
کوشش سپاهان، صنایع ملی مس ایران، 
جنرال مکانیــک، آذرکیا تجارت، حمل 
ونقــل ریلی رجــا و راه آهــن جمهوری 
اسلامی ایران ۶ شرکت سرمایه گذاراین 
ناوگان هستند که همه آنها در کارخانجات 
واگن پــارس، واگن ســازی کوثر، فولاد 
درخشان، پلور سبز، ایرکو و کارخانجات 
تعمیرات اساسی لکوموتیو تهران و بافق 
آماده شده اســت. در سال جهش تولید 
امسال در پنج مرحله ۳۲۹ دستگاه ناوگان 
ریلی به ارزش ۵۶۷ میلیارد تومان به بهره 
برداری رسیده است که در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشــته، ۵۲ درصد افزایش 
نشان می دهد. در مرحله نخست امسال و 
در فروردین ماه سال جاری، ۵۶ دستگاه 
ناوگان ریلی به ارزش ۱۲۵ میلیارد تومان، 
در مرحله دوم ۸۸ دستگاه به ارزش ۱44 
میلیارد تومان، در مرحله سوم ۶۵ دستگاه 
بــه ارزش ۱۵۶ میلیارد تومان، در مرحله 
چهارم امسال ۵۰ دستگاه ناوگان به ارزش 
۶۹ میلیارد تومان ســرمایه  گذاری و در  
پنجمین مرحله ۷۰ دستگاه ناوگان ریلی 

به ارزش ۷۳ میلیارد تومان به بهره برداری 
رســیده اســت. با بهره برداری از این ۷۰ 
دستگاه ناوگان ریلی، در مجموع امسال 
۳۲۹ دســتگاه انواع ناوگان ) لکوموتیو، 
واگن باری و مســافری( بــه ارزش ۵۶۷ 
میلیارد تومان سرمایه گذاری وارد شبکه 
ریلی کشور شدند. با برنامه ریزی شرکت 
راه آهــن جمهوری اســلامی ایران و در 
راستای توسعه ناوگان ریلی سال گذشته 
در سه مرحله ۷۷۸ دستگاه ناوگان ریلی 
شامل لکوموتیو، واگن مسافری و باری به 
ارزش ۱۲۷۰ میلیارد تومان وارد خطوط 

ریلی کشور شدند.
متخلفان اجرای پروتکل ها در 

همه حوزه های حمل و نقل 
معرفی و رسانه ای می شوند 

نهمین نشســت شورای هماهنگی 
حمل و نقــل و لجســتیک وزارت راه و 
شهرسازی با حضور محمد اسلامی وزیر 
راه و شهرسازی با حضور معاونان ستادی 
وزارت راه و شهرسازی برگزار شد، مدیران 
تمام دستگاه های زیرمجموعه به صورت 
ویدئو کنفرانســی در این نشست شرکت 
داشــتند. در ابتدای این جلســه شهرام 
آدم نژاد، معــاون حمل و نقل وزارت راه و 
شهرسازی گزارشی از آخرین اخبار کمیته 
حمل و نقل ســتاد ملی مدیریت بیماری 
کرونا ارائه داد که در این گزارش بر رعایت 
حداکثری پروتکل ها در تمامی حوزه های 
حمل و نقل تاکید شد. همچنین در این 

نشست گزارشی از آخرین وضعیت حمل 
و نقل منطقه ای توســط دفتر توســعه 
بین الملل ارائه شد. در بخش دیگری از این 
جلسه محمد راستاد، مدیرعامل سازمان 
بنادر و دریانوردی تحلیلی از آثار اقتصادی 
و خســارات ناشی از شــوک های محیط 
پیرامونی بر حمل و نقل دریایی کشور به 
ســمع و نظر حاضران این نشست رساند. 
حمل و نقل پایدار دیگر موضوعی بود که 
توســط دفتر ارزیابی هــای اقتصادی و 
مدیریت بهره وری حمل و نقل گزارشی از 
آن ارائه شد. در این جلسه اقدامات انجام 
شده و برنامه های آتی معاونت حمل و نقل 
ذیل این موضوع مورد بحث و بررسی قرار 
گرفت و بر ضرورت مشارکت و هماهنگی 
بیشتر فی ما بین سازمان های تابعه تاکید 
شد.  رعایت پروتکل ها توسط وزارت راه و 
شهرسازی یک تکلیف به شمار می آید و  
وزارت راه و شهرسازی در این زمینه وظیفه 
نظارتی داشته و طبق قانون و مقررات برای 
متخلفان مجازات در نظر گرفته شده است.

رعایت و اجرای تمامی پروتکل ها در همه 
حوزه های حمل و نقل یک الزام است و در 
این خصوص تمامی ارگان ها و سازمان های 
زیرمجموعه وظیفه دارند با متخلفان بنا به 
مجازات های در نظر گرفته شده برخورد 
کننــد. به همین خاطر و در این خصوص 
قطعا با هر شــرکت و مجموعه متخلفی 
بــدون تعارف و در صورت محرز شــدن 
تخلف برخورد و موارد تخلف کاملا شفاف 
رسانه ای خواهد شد. در این جلسه وزیر راه 
و شهرســازی با اشاره به این که کرونا یک 
فرصت برای توسعه زیرساخت های دولت 
الکترونیک به شمار می آید، تصریح کرد: 
خوشــبختانه در این زمینــه وزارت راه و 
شهرسازی یکی از پیشروترین وزارتخانه ها 
در کشور به شمار می آید. در این خصوص 
در تــلاش هســتیم تا بــه زودی میزان 
مراجعات حضوری اجبــاری مردم برای 
دریافــت برخی خدمات بــه وزارت راه و 
شهرسازی را با ارایه خدمات الکترونیک به 

صفر برسانیم.

برنامه ریزی برای بهره برداری از 2 هزار دستگاه 
ناوگان ریلی 

معاون وزیر راه و شهرسازی در 
نشســت با اســتاندار سیستان و 
بلوچستان از آغاز احداث واحدهای 

مسکونی در چابهار خبر داد. 
 احمدعلــی موهبتــی، اســتاندار 
سیستان و بلوچستان به منظور پیگیری 
پروژه  های بازآفرینی شهری در محدوده   ها 
و محلات هدف این اســتان با حضور در 
شــرکت بازآفرینی شهری ایران با مهدی 
عبوری، مدیرعامل این شــرکت و معاون 
وزیر راه و شهرسازی دیدار و گفت وگو کرد.
در این جلســه ابتدا گزارشی از روند 
فعالیت های انجام   شــده در خصوص رفع 

معضل حاشیه نشــینی در سیســتان و 
بلوچستان ارائه شد. پیگیری سهم اعتبارات 
توازن منطقه  ای برای حاشیه نشینی و ورود 
شــرکت بازآفرینی شــهری بــه احداث 
واحدهای مسکونی در حاشیه شهر چابهار 
دو موضوع مهم و مورد بررسی این جلسه 
بود و مقرر شد، شرکت بازآفرینی شهری 
ایران با استفاده از ظرفیت بسیج سازندگی 
کشــور  به ســرعت احــداث واحدهای 
مسکونی متناسب با فرهنگ و اقلیم منطقه 
را در چابهار عملیاتی کند. مهدی عبوری 
نیز در بخشی از این جلسه بر تسریع کاهش 
روند حاشیه نشــینی در این استان تاکید 

کــرد و در خصــوص تقویــت اعتبارات 
بازآفرینی سال ۹۹ این استان، قول مساعد 
داد. پروژه بهسازی معابر زاهدان و زابل از 
جمله مســیر "شیرآباد" و بلوار "کلات" در 
شــهر زاهدان و مســیر "معصوم آباد به 
هیرمند شمالی" در زابل از جمله پروژه های 
در دست اقدام هستند. همچنین احداث 
تعدادی واحد آموزشی و فرهنگی در زابل 
و زاهدان در درســت انجام است. شرکت 
بازآفرینی شــهری ایران به کسانی که در 
بافت فرسوده تمایل به نوسازی واحدهای 
خود دارند، مبلــغ ۸۰ میلیون تومان وام 
می  دهد.۵۰ درصد این وام سود 4 درصد و 

۵۰ درصد ۹ درصد دارد و در حال پیگیری 
هستیم تا کل وام با سود چهار درصد ارائه 

شود.

افزایش اعتبارات پروژه های بازآفرینی شهری سیستان و بلوچستان 

دعوت از شرکت های دانش بنیان برای 
مشارکت در طرح های مرکز جهادی پیشرفت

مدیرعامل شرکت ر اه آهن از ساخت 4 هزار قطعه ریلی 
از سوی تولیدکنندگان داخل خبر داد و از شرکت های دانش 
بنیان به منظور مشارکت در طرح های مرکز جهادی پیشرفت، 

دعوت به عمل آورد. 
سعید رســولی، مدیر عامل 
شرکت راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران، از راه اندازی سامانه ای در این 
شرکت با هدف تامین قطعات شبکه 
حمل و نقل ریلی کشور خبر داد و 
گفت: این سامانه دو بخش دارد. یک 
بخش آن مربوط به قطعاتی است که 

در داخل ساخته شده و بخش دیگر مربوط به قطعاتی است که هنوز در 
کشــور تولید نشده است. وی با تاکید بر اینکه این سامانه در دسترس 
عموم قرار دارد، افزود: هم اکنون در بخش قطعات ســاخت داخل این 
ســامانه، حدود 4 هزار قطعه ریلی ارایه شده است که افراد و شرکت ها 
می توانند با مراجعه به این بخش قطعه مورد نیاز خود را دریافت کنند. 
بخش دوم این سامانه، مربوط به قطعاتی است که نیاز آن وجود دارد؛ اما 
هنوز در داخل کشور تولید نشده است. این سامانه با این هدف طراحی 
شده است تا مصرف کنندگان شبکه های ریلی کشور که اغلب شامل 
کارخانجات سازنده و کارخانجات تعمیر و نگهداری ناوگان می شوند، 
بتوانند به منظور تامین قطعات یدکی مورد نیاز مجموعه های شان، با 
مراجعه به سامانه؛ چنانچه قطعه مورد نیازشان وجود داشت، آن را تهیه 
نمایند و اگر هم ســاخته نشــده بود، ثبت ســفارش کنند تا از سوی 
تولیدکنندگان ساخته شود.  چنانچه امکان ساخت قطعه ای در داخل 
کشور وجود داشته باشد، شرکت راه آهن به هیچ عنوان اجازه واردات آن 
را نمی دهد. از شــرکت های دانش بنیان و قطعه سازان صنعت حمل و 
نقل ریلی کشور دعوت به عمل می آوریم تا به منظور  خودکفایی در این 

صنعت، با مرکز جهادی پیشرفت راه آهن، مشارکت و همکاری کنند.
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حجت الاسلام محمد حسین بحرینی، نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی میزان مطالعه و کتابخوانی را معیاری برای ارزشگذاری افراد در جامعه عنوان کرد. وی  میزان مطالعه و کتابخوانی را معیاری 
دانست که می توان بر این اساس ارزشگذاری های فرهنگی در جامعه ایجاد کرد. او با تقدیر از برنامه های فرهنگی اجرا شده در اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی، بیان کرد: از حضور در اداره کل کتابخانه 
های عمومی خراسان رضوی و آشنایی با برنامه ها و تلاش هایی که در این مجموعه انجام می شود، خوشحال هستم. برنامه ها و فعالیت های فرهنگی با موضوع کتاب و کتابخوانی نقطه شروع حرکت های فرهنگی بزرگ 
و تاثیر گذار است. معمولا اثرگذاری برنامه های فرهنگی زمانبر است و آثار فرهنگی این برنامه ها به مرور نمایان خواهد شد. تلاش در جهت ترویج فرهنگ مطالعه و کتابخوانی به هر میزان، ارزشمند است و هرچه 
این فرهنگ بیشتر در بین آحاد مختلف جامعه رسوخ کند، نتایج بهتری خواهد داشت. متاسفانه میزان مطالعه و کتابخوانی در کشور ما ارزش گذاری نمی شود و با ایجاد یک دانشگاه کتاب می توانیم این اقدام را عملی 

کنیم. در این دانشگاه کتاب، کتاب های خوب و مفید در فضای مجازی در دسترس عموم قرار گرفته و میزان مطالعه هر شخص از کتاب های این دانشگاه معیار ارزش گذاری خواهد بود. 

مطالعه
وکتابخوانی
معیار
ارزشگذاری
اجتماعیباشد

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

صدمین شماره پیاپی و نخستین شماره از 
بیست و ششمین دوره فصلنامه علمی »تحقیقات 
اطلاع رسانی و کتابخانه های عمومی« با نظارت و 
حمایت معاونت برنامه ریزی، پژوهش و فناوری 
اطلاعات نهاد در دسترس علاقه مندان قرار گرفت.

 یکصدمین شماره پیاپی )نخستین شماره از بیست 
و ششمین دوره( فصلنامه علمی- پژوهشی »تحقیقات 
اطلاع رسانی و کتابخانه های عمومی«، شامل شش مقاله 
به صورت الکترونیکی در دسترس علاقه مندان قرار گرفت

راســتینه  احمد 
نماینده مردم شهرکرد 
لازم  گفت:  مجلس  در 
اســت پروانــه بهره 
برداری به طرح سی و 
سه گانه کشاورزی در 
روستای دشتی سامان 

داده شود. 
وی گفــت: در این خصوص یکی از این موارد، طرح 
معروف به ســی و سه گانه کشــاورزی واقع در روستای 
دشــتی از توابع شهرستان سامان به نام طرح همت آباد 
است که با سرمایه گذاری مردم مراحل لوله کشی استخر 
و ایســتگاه پمپاژ به اتمام رسیده است. طرح همت آباد، 
طرحی است که  ۱۱۰۰ نفر از مردم روستا دشتی سهام 
دار آن بوده و نزدیک به ۲۰ کیلومتر لوله کشی انجام شده 
است همچنین  ایستگاه های پمپاژ آب قرار داده شده و 
باید گفت: این قبیل اقدامات با پول مردم صورت گرفته 
اســت. عضو مجمع نمایندگان اســتان چهار محال و 
بختیاری در مجلس با بیان اینکه این طرح نمونه خوبی 
برای نمایش اقتصاد مقاومتی است، یادآور شد: با توجه به 
اینکه مجوز های لازم برای این طرح گرفته شده انتظار بر 

این است که پروانه بهره برداری به این طرح داده شود.

خبـــر
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احمد نادری سخنگوی فراکسیون گام دوم انقلاب اسلامی مجلس یازدهم از مشخص شدن روسای کمیته هفتگانه فراکسیون متبوعش خبر داد. وی در تشریح جلسه فراکسیون گام دوم انقلاب اسلامی گفت:در این نشست با حضور 
هیئت رئیسه و سایر اعضا برگزار شد مباحث مختلفی درباره راه های اجرایی کردن بیانیه گام دوم در حوزه قانونگذاری صورت گرفت.  روسای کمیته های هفتگانه ذیل بیانیه گام دوم توسط هیئت رئیسه فراکسیون تعیین شدند تا 
اعضای آن انتخاب و شروع به کار کنند. بر این اساس  آقایان احسان ارکانی نماینده نیشابور و فیروزه به عنوان  رئیس کمیته اقتصادی ، محسن دهنوی  نماینده تهران،ری،شمیرانات،اسلامشهر و پردیس رئیس کمیته علم و پژوهش،سید 
نظام الدین موسوی نماینده تهران  رئیس کمیته مبارزه با فساد ، علی خضریان رئیس کمیته استقلال و آزادی ،احمد راستینه نماینده شهرکرد،بن و سامان رئیس کمیته اخلاق و معنویت ، زهرا شیخی مبارکه نماینده اصفهان رئیس 
کمیته سبک زندگی ،عباس گلرو نماینده سمنان به عنوان رئیس کمیته عزت ملی انتخاب شدند. با تصمیم اعضای هیئت رئیسه فراکسیون قرار شد فراکسیون گام دوم انقلاب اسلامی و کمیته های هفتگانه ذیل آن سه شنبه هر هفته 
به صورت ثابت برگزار شود تا خروجی آن در بحث قانون گذاری در کمیسیون های تخصصی  مطرح شود. از تمام مجموعه هایی که در کشور بر روی سند گام دوم کار کردند در خواست داریم با ما تماس بگیرند اگر چه در این 
مدت با تعدادی از آن ها در ارتباط بودیم اما قرار است از ظرفیت این نهاد ها در حوزه قانونگذاری گام دوم استفاده کنیم.  وی با اشاره وضع نامناسب معیشتی مردم خاطرنشان کرد: قرار استکمیته اقتصادی به سرعت تشکیل شود 

تا درباره چگونگی قانوگذاری،نظارت و تهیه طرح های اقتصادی بحث شود تا شاهد بهبود وضعیت معیشت مردم باشیم.

روسای کمیته هفتگانه 
فراکسیون 

گام دوم انقلاب
 مشخص شدند

نماینده مردم بندرعباس، قشم، 
حاجی آباد، بندر خمیر و ابوموسی در 
مجلس شورای اسلامی طی دیدار با 
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
هرمزگان، در خصوص پیگیری برای 
رفع مشــکلات بودجــه ای نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور و ایجاد 
در  کتابخانه ای  زیرســاخت های 

استان قول مساعد داد.
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان هرمزگان، منصور آرامی، نماینده 
مردم بندرعباس، قشم، حاجی آباد، بندر 
خمیر و ابوموســی در مجلس شــورای 
اسلامی و نایب رئیس کمیسیون عمران 
مجلس شــورای اســلامی طی دیدار با 
حجت الاســلام و المســلمین محمد 
ذاکری، مدیرکل کتابخانه های عمومی 
استان و امیرحسین حیدری، سرپرست 
معاونت کتابخانه های عمومی هرمزگان در 
خصوص پیگیری برای رفع مشــکلات 
بودجــه ای نهــاد کتابخانه های عمومی 
کشور و ایجاد زیرساخت های کتابخانه ای 

در استان قول مساعد داد.

منصور آرامی ضمن تقدیر از زحمات 
کتابــداران در راســتای ترویج فرهنگ 
کتابخوانــی بر لزوم اهتمــام ویژه برای 
افزایش ســرانه مطالعه در شرایط خاص 
کنونــی تأکید کرد و گفــت: کتابداران 
کتابخانه های عمومی به عنوان خط مقدم 
ارتباط فرهنگی نظام بــا جامعه، دارای 
جایگاه ارزشمندی هستند و می توانند با 
انگیزه بالا در رفع بسیاری از مشکلات که 
ناشی از فقر فرهنگی است به صورت مؤثر 
عمل کننــد. وی افزایش کیفی و کمی 

کتابخانه های عمومی در سطح استان را 
زمینه ساز ایجاد عدالت فرهنگی دانست و 
ادامه داد: من به عنوان نماینده مردم، برای 
هر نوع کمک به حل مشکلات فرهنگی 
اســتان و به ویژه ساخت کتابخانه و رفع 
مشــکلات نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور آمادگــی کامل دارم و ســاخت 
کتابخانه در شــهرک پیامبر اعظم )ص( 
بندرعباس و شــهر پل بنــدر خمیر را با 
جدیت پیگیری خواهم کرد تا به نتیجه 
مطلوب برســد. نایب رئیس کمیسیون 

عمرانی مجلس شــورای اسلامی، بهبود 
وضعیت معیشتی کتابداران را از ضروریات 
دانست و افزود: در مجلس از مجموعه نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور دفاع خواهیم 
کــرد و دغدغه ها را انتقــال می دهیم تا 
موجب ارتقای وضع بودجه ای شود. آماده 
تشکیل جلســه هم اندیشی نمایندگان 
مجمع با حضور دبیرکل نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور،هستیم  و بازدید از کتابخانه 
مرکزی به همــراه دیگر نمایندگان را در 
اولویت کاری خود قرار داد. همچنین در 
این نشست مدیرکل کتابخانه های عمومی 
اســتان هرمزگان ضمن ارائه گزارشی از 
وضعیت کتابخانه های عمومی اســتان، 
خواســتار پیگیری و رایزنی جهت رفع 
مشکلات معیشتی کتابداران و گسترش 
زیرساخت های کتابخانه ای در استان، به 
ویژه در شــهرها و روستاهای پرجمعیت 
شد. وی گفت: متأسفانه شهرهای بسیاری 
همچــون پــل و رویدر در شهرســتان 
بندرخمیــر و قلعه قاضــی و تازیان در 
شهرستان بندرعباس وجود دارند که از 
نعمت کتابخانه محروم هستند و مردم به 

امکانات فرهنگی دسترسی ندارند.

نماینده مجلس شورای اسلامی مطرح کرد؛

ضرورت رفع مشکلات بودجه ای نهاد و ایجاد زیرساخت های کتابخانه ای

نماینده مردم مشهد و 
کلات و رئیس کمیســیون 
اصل ۹۰ در مجلس شورای 
اســلامی، گفت: اداره کل 
کتابخانــه هــای عمومی 
خراسان رضوی تهدید کرونا 
را به فرصــت تبدیل کرده 
اســت و شــاید از معدود 
فرهنگی  هــای  مجموعه 
کشور بود که با نگاه مثبت، 
برنامه هایی ارزشــمند و 
تاثیرگذار در ایام شــیوع 

ویروس کرونا انجام داد.
به گزارش  اعتبار به نقل از 
روابط عمومی اداره کل کتابخانه 
های عمومی خراســان رضوی، 

حجت الاسلام نصرالله پژمانفر، 
اداره کل کتابخانه های عمومی 
خراســان رضوی را از نهادهای 
فرهنگی دانســت که از تهدید 
کرونا به عنــوان فرصتی برای 
ترویج فرهنگ مطالعه استفاده 
کرده است. جای تقدیر و تشکر 
دارد کــه نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور بعد از شــیوع 
ویروس کرونا با ترویج فرهنگ 
مطالعه در فضای مجازی از این 
تهدیــد به عنــوان یک فرصت 

استفاده کرد. 
 ایــن موضوع در اســتان 
خراســان رضــوی بــا جدیت 
بیشــتری دنبال شــد و بنده از 

ابتدای سال از نزدیک در جریان 
برنامه هــای متنوع با محوریت 
کتاب و در جهت ترویج فرهنگ 
مطالعه در بستر فضای مجازی 
هســتم.  فعالیت های فرهنگی 

کتابخانه هــای عمومی اثرات 
پایداری در زمینه دانش افزایی 

در جامعه دارد. 
اداره کل کتابخانــه های 
عمومی خراسان رضوی تهدید 

کرونا را به فرصت تبدیل کرده 
است و شاید از معدود مجموعه 
های فرهنگی کشور بود که با نگاه 
مثبت، برنامه هایی ارزشمند و 
تاثیرگذار در ایام شیوع ویروس 
کرونا انجام داد. پژمانفر دسترس 
پذیری کتاب برای عموم مردم را 

جهادی بزرگ دانست. 
وی با اشاره به نگاه مثبتی 
که نســبت به مجلس شورای 
اسلامی در دوره یازدهم وجود 
دارد، گفــت: پیگیــری و حل 
مشــکلات نهاد کتابخانه های 
عمومــی توســط نمایندگان 
مجلس شــورای اســلامی به 
صورت جدی پیگیری می شود.

کتابخانه های عمومی از کرونا به عنوان فرصت 
استفاده کردند

 حبیــب الله دهمرده و محمد 
سرگزی، نمایندگان منطقه سیستان 
در مجلس شورای اسلامی، ضمن 
بازدید از کتابخانه عمومی نیمروز 
شهرســتان زابل با حامد زارعی، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی این 

استان دیدار و گفتگو کردند.
 حامــد زارعی، مدیرکل کتابخانه 
های عمومی استان با اشاره به رویکرد 
نهاد کتابخانه هــای عمومی، گفت: در 
برنامه ریزی ها، سعی شده کتابخانه های 
عمومی به باشگاه های فرهنگی تبدیل 
شــده و برنامه های مختلف فرهنگی، 
آموزشــی و اجتماعی را متناســب با 

نیازهای هر منطقه ارائه دهند.
وی با اشــاره به ضرورت افزایش 
زیربنای کتابخانه های عمومی گفت: به 
منظور دستیابی به برنامه های افق چشم 
انداز کتابخانه های عمومی، با همکاری 
ســتاد بازآفرینی کار احــداث دو باب 
 کتابخانــه عمومــی در زابــل آغــاز 

شده است.

زارعی، لــزوم احــداث کتابخانه 
مرکزی، پرداخت به موقع نیم درصد از 
سوی شــهرداری ها و ضرورت اصلاح 
قانون نهــاد کتابخانه های عمومی را از 
مهم ترین مسائل کتابخانه های عمومی 

منطقه سیستان عنوان کرد.
 محمد ســرگزی، نماینده مردم 
شهرســتان های زابل، زهک، هیرمند، 
هامون و نیمروز با اشــاره به اهمیت و 
جایگاه کتاب و کتابخانه، گفت: اصلاح 
قانون بودجه نهاد می تواند بســیاری از 
مشکلات این ســازمان را رفع کرده و 
موجبــات ارتقای جایگاه کتابخانه ها و 
وضعیت معیشتی  کتابداران شود. طرح 
هــا و برنامه های نهــاد کتابخانه های 
عمومی در مجلس از سوی نمایندگان 
سیســتان و مجمع نمایندگان استان 

حمایت خواهد شد.
حبیب الله دهمرده، نماینده مردم 
زابل در مجلس شورای اسلامی ضمن 
اعلام حمایت از برنامه های نهاد کتابخانه 
های عمومی، گفت: برای برنامه ریزی 

موفق در بخش کتاب و کتابخوانی ابتدا 
باید با انجام پژوهــش های لازم ذائقه 

مردم شناسایی شود.
 تهیه کتب تاریخی و استانشناسی 
و مطالعه اینگونــه منابع برای اطلاع از 
هویت و گذشــته منطقه و مردم بسیار 

موثر است.
دهمرده با اشاره به ضرورت فعالیت 
بیست و چهار ســاعته کتابخانه ها ی 

عمومی منتخب، گفت: کتابخانه باید در 
تمــام مــدت شــبانه روز در خدمت 

کتابخوانان باشد.
نماینده مردم سیستان در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به ضرورت ارائه 
گزارشی مفصل در حوزه مطالعه و نیاز 
سنجی از مخاطبان برای ارائه خدمات 
بهتر، بر لزوم اهتمام مجمع نمایندگان 
استان به رفع مشکلات نهادتاکید کرد.

حمایت نمایندگان سیستان و مجمع نمایندگان استان
 از طرح ها و برنامه های نهاد کتابخانه های عمومی کشور

شــیخی  زهــرا 
ســخنگوی کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس 
گفت: طرح الحاق دولت 
به کنوانسیون تمپره در 
منابع  ارائــه  مــورد 
مخابراتی برای کاهش بلا 

و عملیات امدادی در کمیســیون مطرح و پس از 
بررسی با رای قاطع نمایندگان رد شد. 

وی  از حضــور مدیرکل دارویی وزارت بهداشــت، طغیانی 
سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس، معاونان وزارت صمت، 
نماینده سازمان های بیمه سلامت، برنامه بودجه و بانک مرکزی، 
خبر داد و گفت: بررســی طرح تخصیــص ارز با نرخ ترجیحی به 
کالاهای اساســی در دستور کار کمیسیون بهداشت ودرمان قرار 
داشــت. بر این اساس ابتدا گزارشی توسط سخنگوی کمیسیون 
اقتصادی مجلس و مسئولان مدعو  در این خصوص ارائه شد و سپس 
نمایندگان نیز نظرات و ابهاماتشان را نسبت به این موضوع مطرح 
کردند. دستگاه ها آمادگی لازم برای پاسخگویی به چرایی اجرای 
این طرح نداشتند، از طرفی ایرادت بسیار زیادی به طرح از جمله 
مشخص نبودن مکانیسم اجرا آن وارد بود. از این رو مقرر شد مجددا 
هفته آینده پس از ارائه مستندات مربوطه در کمیته های دارو و غذا 
و طرح و لویح کمیسیون بهداشت بررسی و بخش هایی اصلاح شود. 
لایحه الحاق دولت جمهوری اسلامی ایران به کنوانسیون تمپره در 
مــورد ارائه منابع مخابراتی برای کاهش بلا و عملیات امدادی نیز 
موضوع دیگری بود که در کمیسیون بهداشت مجلس بررسی شد. 
فلاح جوشقانی معاون وزیر ارتباطات توضیحاتی در خصوص این 
طرح ارائه و عنوان کرد طرح الحاق دولت به کنوانسیون تمپره برای 
کمک کردن به ایران است. نمایندگان معتقد بودن علت پیوستن 
ما به این کنوانسیون مشخص نبوده و واقعا چه دلیل قانع کننده ای 
برای آن وجود دارد؟ و اینکه آیا برای این طرح نظر وزارت اطلاعات 
نیز گرفته شده است یا خیر. در نهایت طرح مذکور در کمیسیون به 

رای گذاشته شد و با رای مخالف اکثریت نمایندگان رد شد.

طرح الحاق دولت  به کنوانسیون 
تمپره  در کمیسیون بهداشت 

مجلس  رد شد

مدیران شهرداری تهران در جذب بودجه 
غیرنقد جسارت ندارند

هاشمی  محســن 
رئیس شورای شهر تهران با 
اشاره به اینکه شهرداری 
پایتخت در جذب بودجه 
غیرنقــد موفــق نبوده 
است، گفت: در تلاشیم که با 
استفاده از قوانین موجود 

اختیارات شهرداری های مناطق را جهت استفاده از بودجه 
غیرنقد افزایش دهیم. 

وی افزود: هفته تهران از ۱۵ مهر شــروع می شود و در جلسه 
امروز بحث برنامه ریزی شهرداری برای سال ۱4۰۰ و فعالیت ها در 
راستای تعویض قرن توسط مدیران شهرداری مطرح شد. مدیران 
شهرداری و برخی از اعضاء مباحثی را در مورد برندینگ سال ۱4۰۰ 
معرفی کردند و نظرات مختلف در این راســتا طرح شد. در صحن 
شورای شهر نیز مباحث مختلفی مدنظر قرار گرفت و انتخابات اعضای 
کمیسیون ها نیز انجام شد که اعضای کمیسیون ها مشابه سال قبل 
انتخاب شدند. چندین دستور جلسه نیز مطرح شد و شرایط انتخابات 
ذی  حســابان نیز مورد بحــث و گفت وگو قــرار گرفت همچنین 
یک فوریت شفاف سازی یارانه های شهرداری جهت پرداخت به اقشار 
آسیب پذیر مورد تصویب اکثر اعضای شورای شهر قرار گرفت. وی 
خاطرنشان کرد: همچنین در صحن شورا گزارشی درباره وضعیت 
درآمد و هزینه های شهرداری توسط خزانه دار مطرح شد و برخی از 
اعضاء ســوال هایی داشتند مبنی بر اینکه چرا شهرداری در جذب 
بودجه غیرنقد موفق نیست. حتی از هیئت رئیسه خواستند جلسه 
ویژه ای در این زمینه برگزار کند. طی سه سال گذشته شهرداری در 
جذب بودجه غیرنقد محافظه کاری های زیادی داشــته و به نوعی 
جسارت در این راستا نیست دست شهرداران مناطق هم در این زمینه 
بسته شده و باید مسیرهای طولانی طی شود و فقط از طریق روش 
مزایده فروش املاک صورت گیرد.  استفاده از روش مزایده هر چند 
ســبب پیشگیری از سوء تفاهم ها می شود ولی از طرفی روند کار را 
طولانی می کند بنابر این ما باید دخالت کنیم تا با استفاده از قوانین 
موجود اختیارات شهرداری های مناطق را افزایش دهیم. وی گفت: در 
گذشته اگر پیمانکاری طلبکار از شهرداری بود کارشناسی ملک انجام 
می گرفت و طلبکار به ازای طلبش تهاتر انجام می داد و  مسیر مزایده 
نبود ولی اکنون شــهرداری اعلام کرده هیــچ ملکی بدون مزایده 
نمی تواند به صورت قانونی واگذار شود و حتی طلبکاران هم باید در 

مزایده شرکت کنند.
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سرپرســت اداره کل تعاون، کار و رفاه ا جتماعی اســتان اصفهان در دیدار با منصور یزدی زاده مدیر عامل ذوب آهن، راهکارهای تحقق بخشی به اهداف دولت در 
دستیابی به توسعه و توازن منطقه ای، رفع محرومیت و توانمندسازی اقتصادی و فرهنگی مردم در سطح استان را بررسی و نظرات خود را بیان کرد. مدیر عامل ذوب 
آهن اصفهان در این دیدار با تأکید بر مسئولیت پذیری اجتماعی شرکت ذوب آهن و استقبال از طرح تعیین شرکت ها و مجموعه های اقتصادی بزرگ استان به عنوان 
معین مناطق، آمادگی این شرکت را در پیشبرد اهداف توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی استان اعلام کرد. کامران کلانی، سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه ا 
جتماعی استان اصفهان نیز با اشاره به برنامه ریزی استان براساس الگوی هم پیوندی ساختاری و کارکردی که توسط سازمان مدیریت و برنامه ریزی اصفهان طراحی 
و تدوین شده است، گفت:  اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان طرحی مبنی بر تعیین شرکت ها و مجموعه های اقتصادی بزرگ استان به عنوان معین 
مناطق ارایه کرده است. وی در خصوص نحوه اجرای  این طرح افزود: بر اساس این طرح ظرفیت سنجی و انجام برنامه ریزی های لازم متناسب و همگام با برنامه ها 
و اسناد فرادست استانی با جلب مشارکت های مردمی و جذب سرمایه گذاران در راستای اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی به ویژه درون زایی، مردم باوری و 

عدالت محوری در هر منطقه بر عهده معین آن منطقه خواهد بود.

شرکتهاوبنگاههای
اقتصادیدرپیشبرداهداف

توسعهایاستان
نقشبهسزاییدارند

هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین

احداث شبکۀ فاضلاب مبارکه در سال 
۶2  آغاز شد و تا سال ۹2 با اعتبارات دولت 
۳۰ درصد آن پیش رفــت. تا اینکه پس از 
قراردادی که شرکت آب و فاضلاب استان با 
فولاد مبارکه منعقد ساخت و این شرکت پای 
کار    آمد، سرعت اجرای شبکۀ فاضلاب 14 
برابر شــد و پروژه ای که در طی ۳۰ سال ۳۰ 
درصد پیشــرفت داشــت، امــروز با 
ســرمایه گذاری فولاد مبارکه، همکاری 
شرکت آب و فاضلاب و حمایت مسئولین 
منطقه به بیش از ۹5 درصد پیشرفت رسیده 
است. فولاد مبارکه علی رغم توافق اولیه، 
شهرهای دیگر را هم پوشش داده و فراتر از 
تعهدات خود کار کرده است. اجرای این پروژه 

واقعا قابل تقدیر است.
 در جلســۀ بررسی مشــکلات شهرستان 
مبارکــه در حــوزۀ آب و فاضلاب کــه با حضور 

مدیرعامــل و جمعی از معاونان و کارشناســان 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان، خانم دکتر 
صالحی نماینــدۀ مردم شهرســتان مبارکه در 
مجلس شورای اسلامی، اصغر هدایت فرماندار و 
جمعی از شهرداران و مسئولان این شهرستان و 
نمایندگان شــرکت فــولاد مبارکــه در محل 
فرمانــداری مبارکه برگزار شــد، نمایندۀ مردم 
شهرســتان مبارکــه، فرمانــدار، شــهرداران، 
بخشداران، رئیس محیط زیست و سایر مسئولین 
مربوطه مباحث و مشکلات شهرستان در حوزۀ 

آب و فاضلاب را مطرح کردند.
در ادامۀ این جلسه، مدیرعامل شرکت آب و  
فاضلاب  اســتان راهکارهای حــل موضوعات و 
مشــکلات موجــود  را مطرح و آن هــا را با نظر 

مسئولین حاضر مصوب نمود.
امینی با تأکید بر اینکه از نظر ایجاد شبکۀ 
فاضلاب، شهرستان های لنجان و مبارکه نسبت 

به سایر شهرستان های اســتان و حتی کشور از 
وضعیت بسیار مطلوبی برخوردارند، اظهار داشت: 
نباید فراموش کنیم ۱۰ سال پیش در حوزۀ آب و 
فاضلاب و اقداماتی کــه در این خصوص در این 
شهرستان ها انجام شده بود در چه وضعیتی قرار 
داشــتیم. بنده معتقدم هرکس، بــا هر تفکر و 
ســلیقه ای، برای آبادانی این کشور خشتی روی 
خشت دیگر می گذارد، باید به او احترام گذاشت، 
چون آیندگان نیز این قضاوت را دربارۀ ما خواهند 

داشت.
ده ســال پیش در کمیتۀ سلامت و امنیت 
قضایی اســتان بارها جلســاتی برگزار و موضوع 
فاضلاب شــهرهای مبارکه مطرح  شد. فاضلاب 
به طور مستقیم و غیرمســتقیم   وارد    رودخانۀ 
زاینده رود می شــد و مردم در دفع فاضلاب دچار 
مشــکل بودند. برای تمامی شهرها ردیف بودجه 
اختصاص داده نمی شد. تا اینکه در اولین سالی که 

رودخانۀ زاینده رود بســته و صنعت استان دچار 
مشــکل شد، این پیشنهاد مطرح شد که شرکت 
فولاد مبارکه برای ایجاد شبکۀ فاضلاب ورود کند 
تا با حل مشکلات شبکۀ فاضلاب شهرهای مبارکه 
و لنجان هم مشکلات زیست محیطی حل شود و 
هم صنعــت بتوانــد از محل تصفیۀ پســاب و 
بازچرخانی آن در سیستم، بخشی از کمبود آب 
خود را جبران کند. در عین حال با این کار،  بارِ  این 

پروژه از دوش دولت برداشته شد. 
ایجاد شبکۀ فاضلاب در شهر مبارکه از سال 
۶۲ آغاز شــده بود و تا سال ۹۲ با اعتبارات دولت 
۳۰ درصد پیشــرفت داشت؛ تا اینکه با قراردادی 
که با فولاد مبارکه و در راســتای مسئولیت های 
اجتماعی این شرکت منعقد شد، شرایطی فراهم 
شد تا میزان برداشت فولاد مبارکه از آب زاینده رود 
با جایگزینی پساب تصفیه شدۀ شهری و صنعتی 
کمتر  و فشــارهایی هم که از دیگر اســتان ها به 

اصفهان وارد بود تعدیل گردد. امینی ضمن ابراز 
خرسندی از اینکه اجرای این پروژه به عهدۀ فولاد 
مبارکه گذاشته شد، ادامه داد: چاه هایی که قبلا 
برای دفع فاضلاب به روش ســنتی حفر می شد 
مشکلات بســیار زیادی داشــت و جدا از جنبۀ 
سلامت و بهداشت، برای تمامی زیرساخت ها از 
جمله تأسیســات زیرزمینی و آسفالت معابر    و 
خانه های شــهروندان مشکل ساز بود. این پروژه 
اتفاق بســیار بزرگی بود و تا امروز حدود ۳۰۰ تا 
4۰۰ میلیارد تومان در این شهرســتان برای آن 
هزینه شده اســت. در واقع کاری که در شرایط 
اقتصادی امروز کشور برای دولت امکان پذیر نبود، 
ظرف 4 تا ۵ ســال به فرجام خوش رســید و این 

همان پیروزی در جبهۀ جنگ است.
وی از سرمایه گذاری شرکت آب و فاضلاب 
در بسیاری از شهرهای استان از جمله شاهین شهر، 
دولت آباد و نجف آباد، برُخوار، اصفهان، فولادشهر 

و بهارستان برای جمع آوری و بازیافت پساب خبر 
داد و گفت: این کار بسیار حائز اهمیت و ضروری 
است؛ چراکه آیندۀ رودخانۀ زاینده رود  و   وضعیت 
سفره های زیرزمینی مشخص نیست و باید به فکر 

استفادۀ بهینه از منابع آبی باشیم. 

کلنگ توسعۀ شرکت فولاد امیرکبیر کاشان به زمین زده شد
با حضور معاون وزیر صمت، استاندار اصفهان، 
مدیرعامل فولاد مبارکه، امام جمعه، نمایندۀ مردم 
کاشان و آران و بیدگل در مجلس شورای اسلامی، 
مدیرعامل شرکت فولاد امیرکبیر کاشان و جمعی از 
مسئولین این شــهر، کلنگ طرح توسعۀ شرکت 
فولاد امیرکبیر کاشــان در دو فــاز و با ظرفیت 
اشتغال زایی برای 1۰۸۰ نفر، با سرمایه گذاری فولاد 

مبارکه به زمین زده شد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  فولاد مبارکه، 
در این آئین، خداداد غریب پور معاون وزیر صمت و رئیس 
هیئت عامل سازمان توسعه و نوســازی معادن و صنایع 
معدنی ایران طی سخنانی گفت: ما در ایمیدرو به توسعه و 
سرمایه گذاری های اجتماعی می اندیشیم؛ بنابراین در کنار 
اتخاذ تصمیمات لازم، ابزار لازم را نیز ایجاد می کنیم و این 
ابزار برای توسعۀ شرکت فولاد امیرکبیر کاشان بیش از ۷۰۰ 
میلیارد تومان منابع مالی است که شرکت فولاد مبارکه آن 

را فراهم کرده است.
فولاد مبارکه ظرف یک ماه آینده ۱۰ هزار میلیارد ریال 
افزایش سرمایه در دســت اقدام دارد و پروژه ای که امروز 
شــاهد آغاز رســمی احداث آن بودیــم خروجی یکی از 
طرح های توسعه ای است که تکمیل زنجیرۀ ارزش را شکل 
خواهد داد و در قالب طرح جامع فولاد کشور که به تازگی 
نیز به روزآوری شــده رقم خواهد خورد. به طورکلی طرح 
منطقۀ ویژۀ کاشان ۲۵۰ هکتار فنس کشی و جاده سازی 
دارد و امیدواریــم برای فازهای بعدی این طرح نیز تأمین 
اعتبار شــود. ســرمایه گذاران بســیاری در کاشان آمادۀ 
ســرمایه گذاری اند. همچنین با همــکاری صندوق بیمۀ 
فعالیت های معدنی کشــور، تأمین مالی معادن کوچک و 
متوسط در این شهرســتان در حال انجام است. ظرفیت 
اکتشــافی ایمیدرو در شهرســتان ها نیز وجــود دارد تا 

اکتشافات در این شهرستان کامل شود.
به خاطر داشته باشیم هرگونه سرمایه گذاری مکمل 
زنجیرۀ ارزش، اولا باید در راستای تأمین نیاز کارخانه و ثانیا 
در مسیر صادرات بیشتر باشد. سرمایه گذاری های موازی یا 
سرمایه گذاری برای آن هایی که خوراک و بازار ندارند انجام 
نخواهیم داد. در خصوص توسعۀ فولاد کشور هم باید اضافه 
کرد برای دســت یابی به ظرفیت ۵۵ میلیون تن فولاد، دو 
پروژۀ مهم گروه فولاد مبارکه، شامل پروژه های ۱۰ میلیون 
تنی فولاد هرمزگان و ۱۰ میلیون تنی چابهار در دست اقدام 
است؛ ضمن اینکه در همین زمینه دو پروژۀ ۱۰ میلیون تنی 
دیگر با رویکرد صادراتی و حتی تأمین مواد اولیه از خارج از 
کشور در دو منطقۀ  یادشده در دستور کار قرار گرفته است.
فولاد مبارکه در بین شرکت های سرمایه گذار 

در این پروژه پیشتاز است
رویکرد ایمیدرو  و شــرکت های بــزرگ همکار این 
ســازمان، توسعه و افزایش سهم معدن و صنایع معدنی و 
 )GDP( نقش آفرینی هرچه بیشتر در  تولید ناخالص ملی
کشور است. در این راستا مجموعه ای از فعالیت های بزرگ 
و زیربنایی ازجمله امضای تفاهم نامۀ راه آهن محور سنگان 
به بافق صورت گرفته که فولاد مبارکه در بین شرکت های 
سرمایه گذار در این پروژه پیشتاز است. جادۀ تربت به خواف 
در منطقۀ شــرق کشور نیز به جهت آنکه فولاد مبارکه در  
آنجا   به تولید ۵ میلیون گندله و  ۵ میلیون کنستانتره دست 
خواهد یافت، با مشارکت شرکت های دیگری ازجمله فولاد 

خوزستان و فولاد خراسان اجرایی خواهد شد.
برای افزایش ســهم معدن و صنایع معدنی در تولید 
ناخالص ملی بالغ بر ۲4 میلیارد دلار سرمایه گذاری در نظر 
گرفته شده که تأمین نیمی از این مقدار به تنهایی توسط 
صنعت فولاد کشــور صورت گرفته اســت؛ بدین ترتیب 
ظرفیت تولید فولاد از ۳۷ میلیون به 4۰ میلیون تن در سال 

جاری افزایش خواهد یافت و با دســتیابی به این اتفاقات 
کم نظیر شاهد رونق بیشتر و اشتغال بیش از ۲۰۰ هزار نفر 

در بخش فولاد خواهیم بود.
این اتفاق مبارکی است که شرکت های بزرگ کشور 
مانند فولاد مبارکه، علاوه بر تولید وارد عرصۀ سرمایه گذاری 
در زیرساخت ها از قبیل راه سازی، ریل، بندر     و ... شده اند.

جایگاه کشور از رتبۀ دهم به نهم ارتقا یافته 
است

عملکرد کشور در حوزۀ معدن و صنایع معدنی در سال 
جاری بســیار خوب بوده اســت. در زمینۀ جهش تولید 
خوشبختانه در پنج ماهۀ ابتدایی امسال در شمش فولاد ۹ 
درصد، در آهن اسفنجی ۱۲ درصد و در محصولات فولادی 

۵ درصد رشد داشته ایم. 
میانگیــن تولیــد فولاد 
کشور در شش ماهۀ اول 
ســال ۲۰۲۰ میــلادی 
۱۰,۲ درصد رشد داشته 
که بیشترین رشد در دنیا 
بوده اســت. بــا تولید ۲ 
میلیــون و 4۰۰ هزار تن 
فولاد در ماه قبل، جایگاه 
جهانی کشور از رتبۀ دهم 
به نهم ارتقا یافته است. در 
شــش ماهۀ اول ســال 
۲۰۲۰ میلادی با تولید 
۱۵ میلیــون تــن آهن 
اسفنجی، رتبۀ اول را در 
بین دیگر کشورها از آن 
خــود کرده ایم. در تولید 
کنستانتره تا پایان سال 
گذشته به ۵۷ میلیون تن 

تولید دست یافتیم و در سال جاری پیش بینی می کنیم به 
عدد ۶۷ میلیون تن دست  یابیم. در تولید گندله نیز  در سال 
۹۸ به 4۷ میلیون تن دســت یافتیم و پیش بینی می شود 
این مقدار تولید در ســال جاری به ۶۶ میلیون تن افزایش 
یابد. استخراج سنگ آهن در کشور در سال جاری به بیش 
از ۱۰۰ میلیون تن و در چشــم انداز فولاد این رقم به ۱۶۰ 
میلیون تن خواهد رســید. در سال گذشته نزدیک به ۱۲ 
میلیون تن فولاد صادر شــد که از این میزان ۷ میلیون تن 
شمش و مابقی محصولات فولادی بود. اصرار ما بر این است 
که محصولات بــا ارزش افزودۀ بالا صادر کنیم. معتقدیم 
تبدیل شمش به انواع ورق و محصولات فولادی ارزش افزودۀ 
زیادی برای کشــور به همراه دارد.تأکید ما در ایمیدرو بر 
توســعۀ بنگاه های بزرگ و حمایت از سهام داران در بازار 
سرمایه است و 4۰ هزار میلیارد تومان افزایش سرمایه خود 

دلیل این ادعاست.
به هر تقدیر ابزار لازم در فولاد مبارکه، در منطقۀ ویژه 
و ایمیدرو فراهم اســت، پیمانکار مناسب هم وجود دارد و 
امیدواریم مسئولان مربوطه نیز کمک کنند تا این پروژه ها 

به ثمر برسد و اتفاقات خوب دیگری رقم بخورد.
حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه:

تکنولوژی توسعۀ فولاد امیرکبیر کاشان برای 
فولاد مبارکه کاملا شناخته شده است و جای نگرانی 

ندارد
در حــال حاضر با وجــود ۱۰ کارخانه و خط تولید، 
ظرفیت تولید ورق گالوانیزه در کشور حدود ۲ میلیون تن 
و میزان مصرف یک میلیون تن است؛ بنابراین با ظرفیت 

مازاد گالوانیزه مواجهیم.
چهــار کارخانۀ تولید ورق گالوانیــزه در گروه فولاد 
مبارکه )فولاد امیرکبیر در کاشان، تاراز در شهرکرد، ورق 

خودرو در سفیددشــت و واحد گالوانیزۀ شــرکت فولاد 
مبارکه( وجود دارد. در خصوص توســعۀ مدنظر در فولاد 
امیرکبیر کاشان باید گفت افزایش ظرفیت خط اسیدشویی 
از طریق نوســازی خط و اگر جواب ندهد، ایجاد یک پلنت 
جدید، و همچنین ایجاد یک خط نورد ۲۵۰ هزار تنی برای 
افزایش ظرفیت تا ۵۰۰ هزار تن در سال از زیرساخت های 

این توسعه بوده است.
اجرای طرح نورد گرم شمارۀ ۲ فولاد مبارکه از دیگر 
ملزومات اصلی برای به بار نشستن طرح های توسعۀ فولاد 
امیرکبیر کاشان است؛ به نحوی که ورق نورد شده در نورد 
گرم شمارۀ ۲ فولاد مبارکه باید در خط اسیدشویی و نورد 

این کارخانه نورد و در ادامه به ورق گالوانیزه تبدیل شود.

فولاد مبارکه با در اختیار داشــتن حدود ۵۸ درصد 
سهام شرکت فولاد امیرکبیر کاشان، سهام دار عمدۀ این 
شرکت است. در حال حاضر بهترین ورق گالوانیزۀ کشور در 
شــرکت فولاد امیرکبیر کاشــان در حال تولید است. در 
خصوص توســعۀ این کارخانه هم با توجه به اینکه مشاور 
اجرای این پروژه، شرکت فنی مهندسی فولاد مبارکه است 
و تکنولوژی آن برایمان شناخته شــده اســت، هیچ جای 
نگرانی وجود ندارد. به هرحال امروز خوشحالیم که تکمیل 

این زنجیره با هماهنگی کامل وارد فاز اجرا می شود.
آیت الله سلیمانی امام جمعه کاشان:

اینکه برادران ما در عرصــۀ فولاد که به حق 
پرچم دار پیشرفت و توسعۀ اقتصادی است، این گونه 

تلاش می کنند، شایستۀ سپاس گزاری است
دو نکته را یادآور می شویم: نکتۀ اول اینکه درست است 
انقلاب اســلامی ما نه انقلاب اقتصــادی، که یک انقلاب 
اعتقادی بود، اما شکافندۀ علوم، امام باقر)ع( فرموده: در تداوم 
انقلاب اساسی ترین موضوع اقتصاد است. اگر بناست انقلاب 
باقی بماند و مردم در دل با شادابی از انقلاب طرفداری کنند، 
این امر تنها با پرچم داری اقتصاد ممکن می شــود. هرجا 
وضعیت اقتصادی  مطلوب باشد، مردم با تمام وجود به پای 
انقلاب می مانند.  فقر طغیان، آلودگی و تخلفات مدنی به بار 
مــی آورد. اینکه برادران مــا    در    عرصۀ فولاد که به حق 
پرچم دار پیشرفت و توسعۀ اقتصادی است، این گونه تلاش 
می کنند، شایســتۀ سپاس گزاری است. جلسه تخصصی 
است و اهل فن باید صحبت کنند، ولی من وظیفه دارم تشکر 
کنم. بارهــا در جاهای گوناگون دیده ایم که بســیاری از 
مشکلات، ضایعات اجتماعی، تخلفات مدنی و ابتلای فراوان 

خرد و کلان با ایجاد اشتغال برطرف شده است. 

بی تردید با  اقتصاد مطلوب تهاجم فرهنگی دشمن نیز 
خنثی می شود.   نکتۀ دوم اینکه در مبانی دین ما در زمینۀ 
صنعت آن قدر عبارات زیبا وجود دارد که گویی این عزیزان 
متخصصان صنعت هستند. امام سجاد )ع( فرموده: اولین 
شرط پیشرفت صنعت مهارت است.  گاهی بعضی امتیازات 
صنعتی بدون در نظر گرفتن تناسب رشته و تخصص به افراد 
واگذار شد؛ اشتباه فاحشی که فقط برای امتیازفروشی بود، 
نه برای احداث صنایع. پول از بانک به خانه رفت و صنعت 
به ساختمان پزشکان و ساختمان مسکونی تقلیل یافت.  
امروز  بحمدالله در منطقۀ کاشان به قدری آموزش عالی رشد 
کرده، چه در بخش دولتی و چه آزاد، که می تواند نیروهای 
موردنیاز صنایع منطقه را تربیت کند و این کار درستی است. 
در ایــن حالت اســت که 
تولیدات دانشگاه متناسب 
بــا تقاضــا خواهــد بود. 
فرمــود:  معصــوم)ع(  
امانــت دار باشــید. نباید 
در  صنعــت  حاصــل 
کارگاه های بیرون انباشته 
شود. حاصل صنعت باید 
در پیشــرفت منطقــه و 
توسعۀ صنعت به کار گرفته 
شود. درآمد این صنعت فاز 
۱ و ۲ را مدیریت و تأمین و 
پشتیبانی می کند و باید از 
مدیران صنعــت و دیگر 
ســروران و عزیزان در این 
خصوص تشکر کنیم. امام 
صادق )ع( فرمود: تولیدات 
صنعت منجر به رشد آن 
صنعــت می شــود. اگر 
درآمدهای صنعت در توسعۀ آن نقش داشته باشد، نتیجۀ 
آن کارمند و کارگر و مهندسی خواهد بود که می داند حاصل 
دسترنج او در همان جا به رشد همان صنعت منتهی خواهد 
شد تا فرزندش بتواند در آینده تضمین شغلی داشته باشد.  
سه خصلتِ مهارت، امانت و عشق به کار می تواند در کشور 
ما صنعت را رشــد دهد. درست است که افزایش تولید در 
عرصۀ کشاورزی نیاز جامعۀ ماست و باید در زمینۀ کشاورزی 
و دامداری نیز اقداماتی برای پیشرفت صورت بگیرد، اما رشد 
کشاورزی آن قدر  زیاد نیست. آقا فرمودند »جهش تولید« 
و البته جهش تولید عرصۀ کشاورزی را هم شامل می شود 
و تا حدی هم سهل التحصیل است، ولی با رشد جمعیت این 
جهش تولید در زمینۀ کشاورزی و دامی نمی تواند مشکل 

را حل کند؛ جهش تولید در صنعت کارا   خواهد بود.
ساداتی نژاد نمایندۀ مردم کاشان و آران و بیدگل:
فولاد مبارکه پرچم پرافتخار صنعت در ایران است

انتظار ما توســعۀ صنعتی استان بود که الحمدالله به 
همت آقای غریب پور و آقای عظیمیان صورت گرفت. عمدۀ 
اشتغال منطقه مربوط به ایجاد 4۰۰ تا ۵۰۰ فرصت شغلی 
در فاز ۲ اســت. در فاز   ۱ برای۸۰ نفر اشــتغال ایجاد شده 
است. خواهش ما این است که پس از پیشرفت ۵۰ درصدی 
فــاز    ۱، فاز   ۲ گالوانیزه آغاز گردد. همچنین انتظار داریم 
فاز   ۳ که خط تولید ورق های رنگی است شروع شود. کاشان 
قطب گالوانیزۀ کشــور است و اگر فاز ۲ نباشد به مرور این 
جریان از بین خواهد رفت. این شرکت یک شرکت برجستۀ 
فنی است و حتما عزیزان سرمایه گذار  بیش از ما دلسوز آن 
هستند. از مدیرعامل فولاد مبارکه درخواست کرده ایم اولا 
سود این شرکت که سهم فولاد مبارکه است، در سال جاری 
و سال های آینده در توسعه های شرکت هزینه گردد تا منابع 
این پروژه تأمین شــود. ثانیا پروژه به ســرعت اجرا شود، 

به کارگیری نیروهای بومی و پیمانکاران کاشانی در اولویت 
باشد و خرید از صنایع مستقر در کاشان انجام گیرد.  فولاد 
مبارکه پرچم پرافتخار صنعت در ایران است. این شرکت که 
الحمدالله در استان اصفهان واقع شده، خدمات بزرگی به 
اصفهان می کند و میزان زیادی از توســعۀ شهر اصفهان 
مدیون فولاد مبارکه است. ما دست همۀ مدیران و کسانی 
را که در فولاد مبارکه زحمت می کشند می بوسیم. اینکه 
اعلام شده ۱۰۰ میلیارد تومان در حوزۀ زیرساخت به منطقۀ 
ویژه اقتصادی کاشان اختصاص خواهد یافت به نظر من یک 
نــگاه نو بــه منطقۀ ویژه اقتصادی اســت و مــن واقعا از 
حمایت های فولاد مبارکه و سایر مسئولین امر سپاسگزارم.

عالیوند، مدیرعامل شرکت فولاد امیرکبیر 
کاشان:

اجرای عملیات توسعۀ فولاد امیرکبیر کاشان 
ظرف مدت 24 ماه

عملیات اجرایی احداث خط نورد سرد به ظرفیت ۲۵۰ 
هزار تن، توسعۀ خط اسیدشویی تا ظرفیت ۵۰۰ هزار تن، 
احداث کارگاه سنگ زنی و آماده سازی غلتک های نورد در 
فاز اول و احداث خط گالوانیزه۲  و تولید محصولات ســرد 
ازجمله برنامه های توسعه ای شرکت فولاد امیرکبیر کاشان 
است. این طرح در مدت ۲4 ماه اجرایی خواهد شد. صنایع 
ساختمان، صنایع خودرو، صنایع لوازم خانگی، صنایع فلزی 
سبک، صنایع تکمیلی )پوشش دهی(، صنایع نفت و گاز 
)بشکه های فلزی( و صنایع تبدیلی از صنایع مصرف کنندۀ 
ترکیبات تولیدی طرح توســعۀ فولاد امیرکبیر کاشــان 
هســتند. تأمین مواد اولیۀ ورق فول هارد خط گالوانیزۀ ۲ 
فولاد امیرکبیر کاشــان، تأمین مواد اولیۀ شــرکت های 
گالوانیزۀ کشور، افزایش ظرفیت تولید ورق سرد در شرکت 
فولاد امیرکبیر کاشان و تولید ورق سرد با ضخامت های کم 
و همچنین ایجــاد ارزش افزوده از اهداف مهم اجرای این 

پروژه است. 
مجمــوع ســرمایه گذاری ارزی و ریالــی این طرح 
توســعه ای به ترتیب ۱۲ میلیون یورو    و    ۳۷۰۰ میلیارد  
ریال اســت. اجرای این طرح بــرای ۱۰۸۰ نفر به صورت 
مستقیم و غیرمستقیم اشتغال زایی ایجاد کرده و زمینه ساز 
کمک به اقتصاد منطقه و   رونق کســب وکارهای محلی 

خواهد بود.
رضایی استاندار اصفهان:

از توسعۀ فولاد امیرکبیر کاشان با تمام وجود 
دفاع کردیم

به عنوان سربازان نظام هرجا مسئولیتی داریم، خصوصا 
در جهــت اجرایی کردن دیدگاه های مقام معظم رهبری، 
وظیفۀ شرعی  ما این اســت که با نهایت تلاش کار کنیم. 
کاشــان پارۀ تن استان اصفهان اســت. با کمال افتخار در 
خدمت مردم عزیز، فهیم و متدین کاشان هستیم و این را 
تکلیف قانونی و وظیفۀ شرعی خود می دانیم؛ همچنان که 
از توسعۀ فولاد امیرکبیر با تمام وجود دفاع کردیم. مسئلۀ 
بسیار مهم این است که ما در استان تشنه ایم و بزرگ ترین 

نگرانی ما کمبود آب است.
 از دیگر سو، سازمان های زمین شناسی و نقشه برداری 
کشــور بزرگ ترین مشــکل ما را فرونشست زمین اعلام 
کرده اند. از نمایندگان استان تقاضای همیاری و چاره اندیشی 
اساسی داریم. اصفهان در معرض خطر است. دستاوردهای 
دوران تحریم و کرونا با وفاق، همدلی، پشتیبانی، هماهنگی 
و هم زبانی به دست آمده است. همه در یک کشتی سواریم، 

پس باید به یکدیگر کمک کنیم. 
باید با یکدیگر گفت وگو کنیم و هماهنگ و همفکر 
باشیم تا بتوانیم چیزی را که مدنظر مقام معظم رهبری است 
اجرا و دین خود را   ادا کنیم تا ان شــاءالله رحمت الهی هم 

شامل حالمان شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان خبر داد؛ 

سرمایه گذاری فولاد مبارکه در احداث شبکۀ فاضلاب شهرستان های مبارکه و لنجان،  مصداق بارز کار جهادی است
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ان للباقین بالماضین معتبرا؛ به راستی که برای بازماندگان از گذشتگان پند و اندرزی است.امام علی)ع(:

افزایش ۲ برابری  بازگشت نخبگان به کشور
سورنا ســتاری، معاون 
فنــاوری  و  علمــی 
رئیس جمهوری و رئیس  بنیاد 
ملی نخبــگان گفت: میزان 
مهاجرت نخبگان از ایران نه 
تنها کاهش یافته بلکه روند 
بازگشت نخبگان به کشور در 
برخی مواقع تا دو برابر افزایش 

یافته است.
 طی پیش بینی های انجام شــده در سال جاری ۵۰۰ نخبه از ۲۰۰ 
دانشگاه برتر جهان به کشور بازخواهند گشت تا اندوخته های علمی خود 
را در راســتای پیشرفت ایران به کار گیرند. احساس بر این بود که در ایام 
کرونا میزان خروج نخبگان از کشــور افزایش یابد ولی این موضوع نه تنها 
رخ نداد بلکه از سویی بازگشت نخبگان به ایران افزایش یافته است.  مردادماه 
سال جاری میزان بازگشت نخبگان به ایران در مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشته نزدیک به دو برابر افزایش یافته است. بیشتر این افراد در شرکت های 
دانش بنیان مشــغول فعالیت هستند و بخشی نیز به عنوان هیئت علمی 
جذب دانشــگاه ها می شوند. آمار درج شده در این کتاب از منابع خارجی 
تامین شده و رفرنس ارزشمندی در این رابطه محسوب می شود. اتفاقات 
خوبی در توسعه تعداد شرکت های دانش بنیان رخ داده به طوری که هم 
اینک پنج هزار و ۳۰۰ شرکت دانش بنیان در حوزه های مختلف در کشور 
فعال اســت. فعالیت این شرکت ها نشان از بروز اتفاق های خوب در حوزه 
اقتصاد دانش بنیان است و توانسته درآمدزایی خوبی به همراه داشته باشد. 
شــرکت های دانش بنیان فعال در کشور توانستند طی یک سال گذشته 
محصولات تولیدی خود را بــه ارزش ۱۲۰ هزار میلیارد تومان به فروش 
برسانند. تقابل استارت آپ ها با بازیگران اقتصاد سنتی چالشی است که باید 
هرچه سریعتر برطرف شود چرا که این دو می توانند در کنار یکدیگر مکملی 
برای توســعه اقتصاد کشور باشند. دولت مصمم به ایجاد زیرساخت لازم 
برای توســعه شرکت های دانش بنیان است. 4۱ شرکت  دانش بنیان وارد 
ســازمان بورس شده اند و ارزش این شرکت ها بیش از ۲۸۰ هزار میلیارد 
تومان است. باید به این امر توجه شود که اقتصاد دانش بنیان زمانی محقق 
می شــود که همگی خواستار این بخش باشند و باید توجه شود که با زور 
پول توسعه دانش بنیان جلو نمی رود. در همین راستا ثبت ایده در بورس 
راه اندازی شــده و فروش مناسبی نیز داشته است؛ این اقدام برای کسانی 
مفید اســت که ایده های مناســبی دارند ولی تمایلی بــه کار اقتصادی 
ریسک دار ندارند.شش شرکت دانش بنیان برای کشف و تولید واکسن کرونا 
در حال تلاش هســتند، و در همین راستا ســه شرکت به دستاوردهای 
ارزشمندی دست یافته اند.هرگونه نشر مطالب مربوط به واکسن کرونا به 
عهده وزارت بهداشــت اســت و ما به بیان همین اندازه اطلاعات بسنده 
می کنیم. تجهیزات پزشکی، کیت های تست کرونا، دستگاه سی تی اسکن، 
تب سنج دیجیتالی، ماسک و تمامی داروهای مورد نیاز جهت تسریع روند 

درمانی مبتلایان به کرونا همگی در داخل کشور تولید می شود.

خبر

هفته دفاع مقدس و یادی از شهید سرلشکر عباس بابایی عکس نوشت

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در گفت وگوی 
تلفنی با رؤسای شــعب استانی:پرداخت سریع و 
آسان تسهیلات خرد باید اولویت شعب بانک در تمام 
استان ها باشدمدیرعامل بانک توسعه تعاون در ادامه 
برنامه ارزشمند گفت وگوی مستقیم با رؤسای شعب 
و باجه های این بانک در سراســر کشور، با رؤسای 
شعب بانک در راهورِ اســتان کرمان، ماه نشان در 
استان زنجان، پارس آباد در اردبیل، آران و بیدگل در 
استان اصفهان و شعبه بیرجند در استان خراسان 
جنوبی به صورت تلفنی گفت وگو کرد و در جریان 

شرایط کاری هر یک قرار گرفت.
حجت الله مهدیان  گفت: هر چند صحبت های تلفنی 

جای دیدارهای حضوری را نمی گیرد و به شــدت مایل هستم در اولین فرصت 
ممکن همکارانم را مانند هر سال در استان ها ببینم ولی اصرار دارم ارتباط مستقیم 
با رؤسای شعب را دســتکم به صورت تلفنی حفط کنم تا انشاالله بزودی با رفع 

محدودیت های کرونا به روال سابق سفر به استان ها بازگردیم.
وی با بیان اینکه شعب، پیشران و پشتوانه بانک هستند و نقش بی بدیلی 
در شکل گیری ذهنیت مردم نسبت به خدمات بانک دارند، گفت: رؤسای شعب 
باید اهتمام ویژه خود را نسبت به رعایت پروتکل های بهداشتی، تأمین اقلام لازم 
مانند مواد ضدعفونی، دســتکش، ماســک و.. برای حفظ سلامتی کارکنان و 
مشتریان بانک بخرج دهند و دغدغه ای بابت هزینه های تهیه این موارد نداشته 
باشند. مهدیان در گفت گو با رییس شعبه راهور در شمال استان کرمان از تلاش 
مضاعف کارکنان این شعبه که اجازه نداده اند کمبود نیرو باعث افت بازدهی بانک 
در این بخش شود، قدردانی کرد و ضمن اظهار رضایت از عملکرد بانک در استان 
کرمان، تأکید کرد مشکل کمبود نیرو در این شعبه وبرخی دیگر از شعب بزودی 
برطرف خواهد شــد. وی در صحبت با رییس شعبه آران و بیدگل نیز بر استقرار 
شعب بانک در محل های مناسب و درخور شأن مشتریان بانک توسعه تعاون تأکید 
ویژه کرد. مدیرعامل بانک توســعه تعاون در گفت  وگو با رییس شــعبه مرکزی 
بیرجند ضمن ابراز رضایت از عملکرد و روند رو به رشد بانک در استان خراسان 
جنوبی که محصول تلاش کارکنان شــعب و مدیر اســتان است، تأکید کرد که 
مدیران و رؤسای شعب باید در تصمیم گیری ها روان، سریع و شجاعانه عمل کنند.
بانک توسعه تعاون جهت تکمیل واحدهای تعاونی های مسکن 

کارگری تسهیلات ارائه می دهد
حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون از اعطای تسهیلات جهت 
تکمیل واحدهای تعاونی های مسکن کارگری خبر داد و  اظهار داشت: تعاونگران 
در همه رسته های اقتصادی حضوری فعال و اثرگذار دارند و بهره گیری از ظرفیت 
تعاون راهکاری قابل اطمینان برای رونق تولید در اقتصاد است. تعاونی های مسکن 
نقــش مهمی در خانــه دار کردن کارگران عزیز بر عهــده دارند و مطابق تدابیر 
پیش بینی شــده و تفاهم نامه منعقده با معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی، خط اعتباری به میزان ۵ هزار میلیارد ریال جهت تکمیل واحدهای در 
حال ساخت چهار منطقه مهم کارگری در کشور اختصاص یافته است و در صورت 
لزوم این میزان اختصاص یافته در دور جدید قابل تمدید است. این تفاهم نامه در 
حال حاضر با تعاونی های مسکن مستقر در چهار منطقه صنعتی و کارگری اجرایی 
می گردد و حداکثر تسهیلات پرداختی به هر واحد با توجه به موقعیت جغرافیایی 
۱۲۵۰ میلیون ریال با بازپرداخت ده ساله است و همین مدل در گام های بعدی 
این طرح با سایر تعاونی های مسکن واجد شرایط قابل تفاهم و اجرایی شدن است. 

بانک توسعه تعاون عملگراست
سعید معادی معاونت استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون به مناسبت 
هفته تعاون به استان قم سفر کرده بود در دیدار با کارکنان این استان ضمن اعلام 
مطلب فوق اظهار داشــت: بانک توســعه تعاون اگرچه از زمره بانک های دولتی 
کوچک قلمداد می گردد و لیکن در خلال فعالیت یازده ساله قابلیت و ظرفیت های 
قابل قبولی را از خود بروز داده اســت و این اتفاق موجب شده است تا زمینه ساز 
افزایش میزان اعتماد توسط تصمیم گیرندگان به این بانک و واگذاری مسئولیت 
و عاملیت طرح های ملی و اســتفاده از قابلیت و ظرفیت بانک توسعه تعاون در 
مقوله های کلیدی و مهم از جمله کمک به تولید و اشــتغال شده است. معادی 
کمیت و کیفیت را لازم و ملزوم عملیات اجرایی در سطح شعب و استان ها یاد کرد 
و در این باره گفت: این امر مهم حاصل دانش آموزی، تجربه و مهارت اندوزی، توسعه 
ذهنی و اجرایی و تقویت اخلاق و رفتار حرفه ای است که به تدریج و براساس منطق 
شکل می گیرد. یک رکن اصلی و مهم در فعالیت سازمان که منجر به خدمات رسانی 
کیفی و رضایت مندی مردم و مشتریان می شود سرمایه انسانی است و بی تردید 
فرهنگ و رفتار ســازمانی توام با هم افزایی و داشتن اهداف مشترک سازمانی و 
مسئولیت پذیری می تواند تصویر مناسبی را از سازمان به مشتریان منعکس و در 
نهایت زمینه ایجاد ارتباط موثر و کیفی و ماندگار را بین سازمان و مشتریان ایجاد 
کند. کشف و شناسایی همراه با ایجاد و افزایش ظرفیت ها فضای بهتری را برای 
فعالیت یک کسب و کار فراهم می سازد و بانک توسعه تعاون از این قاعده مستثنی 
نیست که لازم است کارکنان با برنامه ریزی و ابتکار عمل با بهره گیری از ظرفیت ها، 

توانمندی بیشتری را در جهت امکان خدمات رسانی احصاء نمایند.

پرداخت سریع و آسان تسهیلات خرد
 باید اولویت شعب در تمام استان ها باشد 


